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SibER GÜVEnLiKTE VE YaPaY 
ZEKaDa 2025’TE nE OLaCaK?

‘SaRI SERUM HER bÜnYEYE iYi
GELECEK biR FORMÜL DEĞiL’

ALİ DUTAL 6’DA

YAPAY ZEKA İLE 
HZ. MUHAMMED(SAV) 

SOHBETİ 

“BU BİR GÜNEŞİ 
KARARTMA PROJESİDİR”

Sorgulayan ve gerçekleriaraştıran AliOsman Önder 
İstiklal’e özelkonuştu 

10

HADİ ÖNAL 10’DA

DENSİZLER VE 
DENSİZLİKLERİ

SADIK USLU 7’DE

SEMBOLİK İLETİŞİMİN 
YENİDEN DOĞUŞU

H.İBRAHİM TÜRKMEN 7’DE

MUHAFAZA-KÂR 
BANKACILIK

TURAN GÜZEL 6’DA

MANSUR YAVAŞ ‘BEN 
BU OYUNU GÖRDÜM’

UĞUR CANBOLAT 10’DA

AVUÇLARINDA 
BİR ÇARMIH ACISI

n cHP Genel Başkanı Özgür Özel, cumhur-başkanı adaylığı için ismi geçen AnkaraBüyükşehir Belediye Başkanı MansurYavaş ve İstanbul Büyükşehir BelediyeBaşkanı Ekrem İmamoğlu ile Ankara’dabir araya geldi. İmamoğlu ve Yavaş,CHP’nin cumhurbaşkanı adayını ön se-çimle belirleme sürecine farklı bakanisimler olarak görüldü. Dün gerçekleşentoplantıda bu konunun masaya yatırıl-dığı aktarıldı. Bu toplantının ardındanCHP’de bugün ise Parti Meclisi (PM)toplantısı gerçekleştirilecek. / 6’Da

n terÖr devleti İsrail’in bir yıldan uzun sü-ren soykırım saldırılarının ve 47 bindenfazla Filistinlinin ölmesinin ardından 19Ocak’ta Gazze’de ateşkes uygulanmayabaşlandı. Anlaşma gereği gerçekleştirilenesir takasının beşinci ayağında Hamas 3erkek esiri serbest bırakırken 183 Filis-tinli esir de özgürlüğüne kavuşmuştu.Ateşkes devam ederken soykırımcı İsrailBaşbakanı Netanyahu’nun “Hamas’ı orta-dan kaldıracağız” açıklaması dikkat çekti.
n esir takasını ABD’nin başkenti Washing-ton’dan takip eden ‘Gazze Kasabı’ dönme-diği için esir yakınları ve muhalif isimlertarafından sert şekilde eleştirildi. ABDBaşkanı Donald Trump'ın kendisiyle ta-mamen aynı fikirde olduğunu vurgulayanNetanyahu, “Rehinelerin hepsini geri ge-tirmek için her şeyi yapacağız ancak Ha-mas orada olmayacak” dedi. İzzeddin el-Kassam Tugayları ise “Biz tufanız. Savaşınertesi günü biziz” yazılı büyük bir pan-kart asarak yanıt verdi. / 7’De

n HaMas Liderlik Konseyi Başkanı Muhammed İsmail Derviş başkanlığındaki heyet, Tah-ran’da İran lideri Ayetullah Ali Hamaney, Cumhurbaşkanı Mesud Pezeşkiyan ve MeclisBaşkanı Muhammed Bakır Kalibaf ile görüştü. Görüşmelerde Gazze’deki ateşkes, Filis-tinlilerin geri dönüşü ve bölgesel direniş konuları ele alındı. Pezeşkiyan’ın İran’ın Filis-tin halkının zaferine destek vermeye devam edeceğine dikkati çektiği bildirildi.

ABD’li komutanlar, Suriye’deki Amerikan askerlerinin
yanı sıra ana omurgasını terör örgütü YPG’nin oluş-
turduğu SDG’den isimlerle sık sık bir araya geliyor.

Terör örgütünde
bUYUK PaniK!ABD daha önce iki kez askerlerini Suriye’den çekmeyi denemiş ama başaramamıştı.Trump’ın, Suriye’den çekilmeyi açıkça belirttiği ve Pentagon’un çalışmaya başladığı bildirildi. Bu haber terör örgütü PKK/YPG’de büyük panik yaşanmasına sebep oldu

30, 60 VEYA 90 GÜN İÇİNDE
n abD Savunma Bakanlığı’nın (Pentagon) Suriye’de-ki tüm Amerikan askerlerini geri çekmek içinplan hazırlığı içinde olduğu bildirildi. ABD mer-kezli medya kuruluşu NBC News’e göre, bakanlıkyetkilileri bu hazırlıkları doğruladı. NBC News’akonuşan iki savunma bakanlığı yetkilisi, ABDBaşkanı Donald Trump ve yakın çevresinin sondönemde bu konudaki ilgisini açıkça belirttiğinive bunun üzerine Pentagon’un çalışmaya başladı-ğını bildirdi. Pentagon 30, 60 veya 90 gün içindetam bir geri çekilme planı üzerinde çalışıyor.

‘PARTNERİNİ YÜZÜSTÜ BIRAKIYOR’
n truMP yönetimi, 2018 ve 2019’da Suriye’den çe-kilmeye niyetlenmişti. Kongrede çoğunluğun sağ-lanamaması, tepkilerin artması ve DEAŞ endişe-leri çekilmenin önünü tıkamıştı. Söz konusu ha-ber sonrası İsrail’in KAN kanalında da ABD’ninSuriye’den çekilme olasılığına dair haberler yeraldı. KAN’a göre terör örgütü PKK/YPG, çekilmehaberlerini endişeyle karşıladı. Jerusalem Post’agöre ise birçok YPG’li yetkili bu çekilmeyi istemi-yor ve bunu ABD’nin partnerlerini yüzüstü bıra-kacak kaotik bir çekilme olarak niteliyor. / 7’De

'Karayılan çağrıya uymayacak'
n cuMHur İttifakı ortaklarının “Terörsüz Türkiye” için koşulsuz olarak silah bırakmaçağrısına karşın, terör örgütü PKK’nın sözde Yürütme Komitesi Üyesi Murat Karayılanbir dizi şart sıraladı. Karayılan’ın örgüte yakın bir TV kanalına verdiği röportajda, silahbırakmak için dile getirdiği “Çift taraflı ateşkes, Öcalan’ın tecridinin kalkması, PKKkongresinin toplanması” şartları yapılacak çağrıya uymayacağı şeklinde yorumlandı.Terörist 

Murat Karayılan
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n MHP Genel Başkanı Devlet Bahçeli, geçir-diği operasyona ilişkin bir açıklamayaptı. Sağlık durumunun iyi olduğunubildiren MHP lideri, “Malumlarınız ola-cağı üzere her insanın başına gelebile-cek bir rahatsızlık devresinden geçerektedavi sürecimin sonuna yaklaştım vehamdolsun hızla iyileşme sürecine gir-dim” dedi. Yazılı açıklamasında gün-demdeki konulara ilişkin mesajlar daveren Bahçeli, ABD Başkanı DonaldTrump’ın Gazze planının zaman ayarlıbir bomba olduğunu ifade etti.

Özel, İmamoğlu 
ve Yavaş görüştü

Çelik’ten Özel’e sert tePki
Partisini 

yönetemeyince
saldırıyor

n ak Parti Sözcüsü Ömer Çelik, CHP Ge-nel Başkanı Özgür Özel’e sosyal medyahesabından yaptığı açıklamayla tepkigösterdi. Çelik, “Kendi partisini yönetmekabiliyetini kaybettikçe AK Parti veCumhur İttifakı’na saldırıyor. CHP’yi yö-netme kabiliyeti noktasında giderek bü-yüyen ‘siyasi cari açığı’nı Cumhurbaşka-nımıza, AK Partimize ve Cumhur İttifa-kımıza siyasi mantıktan yoksun saldırı-lar yaparak kapatamaz” ifadelerine yerverdi. CHP lideri Özel ile Cumhurbaşka-nı Recep Tayyip Erdoğan arasında şiirpolemiği yaşanmıştı. / 6’Da

Soykırımcı, ateşkese 
rağmen tehdit ediyorHamas ve İsrail arasında beşinci esir takası yapılmıştı. Süreci takip ettiği ABD’den güç alan soykırımcıNetanyahu, 19 Ocak’ta devreye giren ateşkese rağmen “Hamas’ı ortadan kaldıracağız” açıklaması yaptı
Yine ateşkesi ihlal etti
n HizbullaH ile arasında süren ateşkese rağmen İsrail, Beka vadisinin doğusun-da yer alan Şaara bölgesini hedef aldığı İHA saldırısında 6 kişiyi öldürdü, saldı-rıda 2 kişi de yaralandı. Hizbullah, hava saldırılarını “çok tehlikeli bir ihlal, açıkve bariz bir saldırganlık” olarak nitelendirerek kınadı. / 7’De

Donald Trump, insansız topraklara
topraksız insan muamelesi yapıyor
n abD Başkanı Trump’ın Gazze’ye ilişkinson açıklamaları uluslararası arenada ge-niş yankı uyandırdı. Gazze’nin çatışmala-rın sona ermesinin ardından İsrail tara-fından ABD’ye devredilebileceğini belir-ten Trump’ın “Bölgenin yeniden inşasıdikkatlice yapılacak” sözleri Mısır baştaolmak üzere birçok ülkenin tepkisini çek-ti. Bölgedeki barış anlaşmalarını riskeatabileceği yönünde endişelere yol açtı. 

n ayrıca, Trump’ın Gazze’deki Filistinlile-rin komşu ülkelere gönderilmesi teklifi,Filistin Devlet Başkanlığı tarafından “kır-mızı çizgilerin aşılması” olarak nitelendi-rildi. Bu gelişmeler ışığında, sosyolog ve
tarihçi ismail Öz, istiklal’e özel açıkla-
marda bulundu. Öz, “Trump, insansıztopraklara, topraksız insan muamelesiyaparak bu açıklamayı yapıyor” dedi. 

aysun bekDeMir’in rÖPOrtaJı 7’De

n Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet Şim-şek, enflasyonun bu yıl yüzde 24’e düş-mesini öngördüklerini belirtti. Kira fi-yatlarını dengelemek için konut arzınınartırılacağını vurgulayan Şimşek, “Bir-kaç yıl içinde büyük bir sosyal konut se-ferberliği başlatacağız” dedi. Hayat pa-halılığı konusunda vatandaşın haklı ol-duğunu ifade eden Bakan Şimşek, “Müs-terih olsunlar, kalıcı bir çözüm için çalı-şıyoruz. Bu mücadele dünya genelindezaman alıyor” şeklinde konuştu.
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Selin Dilmaç
uyuşturucudan

tutuklandı
n istanbul’Da komedyenolarak sahne alan Selin Dil-maç, Kadıköy’de polisinşüphe üzerine yaptığı ara-mada satışa hazırhalde uyuşturu-cuyla yakalandı.Gözaltına alınanDilmaç’ın evindeyapılan aramada 759,32gram uyuşturucu maddeele geçirildi. Mahkemeye çı-karılan Dilmaç, tutuklana-rak cezaevine gönderildi.
25 milyon liralık
yasa dışı bahis

operasyonu
n Diyarbakır merkezli yü-rütülen soruşturma kapsa-mında, 6 ilde eş zamanlıoperasyon düzenlenerekyasa dışı bahisle bağlantılıoldukları tespit edilen 18şüpheli gözaltına alındı. So-ruşturma çerçevesinde ya-pılan incelemelerde, MA-SAK raporlarına göre yakla-şık 25 milyon liralık bir iş-lem hacmine sahip oldukla-rı belirlendi.

Hamas 
heyeti 
Tahran'da

n Fransa Cumhurbaşkanı Em-manuel Macron ve YunanistanBaşbakanı Kiryakos Miçotakis,telefonda görüştü. Görüşme-nin ana gündem maddesi iseTürkiye’ye olası Meteor füzesisatışı oldu. Satış konusundahenüz resmi bir açıklama ya-pılmadı ancak Yunanistan di-ken üstünde. Atina, net biraçıklama ve garanti almak içinFransa’ya baskı yapıyor. Ancakülke basınına göre, Yunanis-tan’ın bu satışı engelleyebil-mesi mümkün değil. / 6’Da

Türkiye'ye 
meteor füzesi
satılacak mı?
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DAHA önce Amerika’dan gelen 
ağabeylerini ameliyat eden Medica-
na Sağlık Grubu Göz Hastalıkları 
Bölümü’nden Op. Dr. Gökhan Kerci, 
bu sefer üç kız kardeşi aynı gün 
gözlüklerinden kurtardı. Yakın ve 
uzak görme problemleri olan Bin-
naz ve Selviye Türkkan ile Ayşe Tü-
fekçi, ameliyatlarından saatler son-
ra gözlüksüz yazı okumayı, el işi 
yapmayı denediklerini ve net ola-
rak görebildiklerini fark ettiklerini 
anlattı. 

Amerika’da yaşayan Binnaz 
Türkkan ile İstanbul’da oturan Sel-
viye Türkkan ve Ayşe Tüfekçi isim-
lerindeki üç kız kardeş, görme so-
runları için gittikleri muayenelerde 
ameliyat olmaları gerektiği söyle-
nince soluğu İzmir’de aldı. Üç yıl 
önce ağabeylerinin ameliyatını ger-
çekleştiren Medicana International 
İzmir Hastanesi Göz Hastalıkları 
Uzmanı Op. Dr. Gökhan Kerci’ye 
muayene olan kız kardeşlerin kata-
rakt ameliyatları aynı gün yapıldı. 
Op. Dr. Gökhan Kerci, 10 dakika sü-
ren katarakt ameliyatı sayesinde 
görme problemlerinin iyileştiğini 
söyleyerek ameliyatın komplikas-
yon riskinin de oldukça düşük oldu-
ğuna dikkat çekti. 

GÖZLÜKSÜZ OKUMAYA BAŞLA-
DILAR 

51 yaşındaki Ayşe Tüfekçi, ağa-
beyinin üç yıl önce Medicana Inter-
national İzmir Hastanesinde mide 
küçültme ameliyatı olduğunu, sağ-
lık hizmetinden memnun kalınca 
Amerika’da yaşayan ağabeyinin ka-
tarakt ameliyatını da burada yaptır-
dığını anlattı. "O günden Op. Dr. 
Gökhan Kerci’ye ameliyat olmayı 
düşünüyordum" diyen Ayşe Tüfekçi, 
"İstanbul'da araştırma yaptım ama 
içime sinen bir isim olmadı. Ablala-
rımı da alıp Dr. Gökhan Bey’e gel-
meye karar verdik. Burada ekip ola-
rak hepsi bize çok yardımcı oldular. 
Dün sağ gözümüzden ameliyat ol-
duk. Bugün de sol gözümüzden 
ameliyat yapılacak. Üçümüz de çok 
memnunuz. Hiçbir ağrı, sızı olmadı. 
Yakını görmekte zorlanıyordum. 
Gözlük kullanmayı sevmediğim için 
ameliyat olmaya karar vermiştim. 
Çek Cumhuriyeti'nde yaşayan kar-
deşimiz de ilerleyen zamanda ame-
liyat olmaya buraya gelecek" diye 
konuştu. 

61 yaşındaki Binnaz Türkkan, 
gözlükle bile okumakta zorlandığı 
ve son dönemlerde göz kırpmaları 
arttığı için rahatsızlık yaşadığını 
söyleyerek, "Dr. Gökhan Bey için 
Amerika'dan geldim. Operasyondan 
hemen sonra gözlük ihtiyacı duy-
madığımı fark ettim. Sürekli göz 
kırpma refleksi de geçti. Görme so-
runum anında düzeldi" dedi. 59 ya-
şındaki Selviye Türkkan ise el işi 
yaptığı için görme problemlerinin 
başladığını belirterek, "Şimdi oku-
yabiliyorum, hatta el işi de yapabili-
yorum. Ağrı ya da kızarıklık olma-
dı" ifadesini kullandı. 

KATARAKT AMELİYATI YAKLA-
ŞIK 10 DAKİKA SÜRÜYOR 

Op. Dr. Gökhan Kerci, "Hem uza-
ğı hem yakını göremediklerini, git-
tikleri diğer hastanelerde katarakt 
ameliyatı, akıllı lens (multifokal in-
traoküler lens) önerildiğini ve ame-
liyatı bizim yapmamızı istediklerini 
söyleyerek aradılar. Katarakt ameli-
yatıyla beraber taktığımız lens sa-
yesinde hem uzağı hem yakını hem 
orta mesafeyi görebilir hale geldi-
ler" dedi. Mevcut cihazlardaki tek-
nolojilerin ve intraoküler göz içi 
lenslerinin gelişiminin, cerrahi ope-
rasyonlardan sonra çok hızlı reha-
bilitasyon sağladığını ifade eden 
Op. Dr. Gökhan Kerci, sözlerine şöy-
le devam etti: "Eskiden 3-5 gün 
sonra görebilen hastalar, ameliyat-
tan hemen çıkar çıkmaz görmeye 
başlıyorlar. Tüm kardeşler çok ra-
hat ve konforlu bir ameliyat geçir-
diler. Kendileri de çok uyumluydu-
lar. İki gün sonrasında da evlerine 
mutlu bir şekilde geri döndüler. Ge-
nellikle iki gözü aynı anda yapmayı 
tercih etmiyoruz. İlk gözün iyileşti-
ğinden emin olduktan sonra diğer 
gözün ameliyatını yapıyoruz. Kata-
rakt ameliyatı yaklaşık 10 dakika 
sürmekte ve uygun lenslerle hasta-
nın gözlükten kurtulması sağlana-
bilmektedir." HABER MERKEZİ

Kız kardeşler  
gözlükten aynı  
gün kurtuldu 

Uzmanı uyardı: "Sarı serum, 
her bünyeye iyi gelecek  
sihirli bir formül değil" 

ARA tatilin bitişi, okulların açılması, 
havaların soğuk seyretmesi ve kalabalık 
ortamlarda geçirilen uzun süreler sebe-
biyle solunum yolu enfeksiyonlarının gö-
rülme oranı arttığını belirten Çocuk Sağlı-
ğı ve Hastalıkları Uzm. Dr. Hilal Çalışkan, 
özellikle son dönemlerde yaygın görülen 
dört virüs, çocuklarda ciddi istenmeyen 
etkilerine sebep olduğunu söyledi. 

Aileleri solunum yolu enfeksiyonları-
nın bulaşıcılığı ve istenmeyen etkileri hak-
kında uyarıda bulunan Medicana Bursa 
Hastanesi Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları 
Uzm. Dr. Hilal Çalışkan, kış mevsiminde 
kapalı alanlarda geçirilen sürenin artması, 
ara tatilin bitip okullara yeniden başlan-
ması solunum yolu enfeksiyonlarının artış 
gösterdiğine dikkat çekti. Rinovirüs, 
H1N1, RSV ve adenovirüsün son günlerde 
çocuklar arasında yaygınlaşan enfeksi-
yonların başında geldiğini belirten Uzm. 
Dr. Hilal Çalışkan, bu enfeksiyonların ge-
nellikle ateş, öksürük, burun akıntısı, bo-

ğaz ağrısı, baş ağrısı, kas-eklem ağrıları ve 
iştahsızlık gibi şikâyetlerle başladığını ifa-
de etti. Viral enfeksiyonların genellikle ha-
fif seyretse de bağışıklık sistemi gelişme-
miş çocuklarda tehlikeli olabileceğini ifa-
de eden Uzm. Dr. Hilal Çalışkan, "Uz-
man hekimlere başvurulmayan va-
kalar ciddi sağlık sorunlarına se-
bep olabilir" diyerek, tedavi süre-
cinin önemine dikkat çekti. 

BEBEKLERDE CİDDİ SO-
RUNLARA SEBEP OLABİLİR 

Son dönemlerde RSV ola-
rak bilinen Respiratuar Sin-
sityal Virüs’ün tüm dünya-
da salgınlara sebep oldu-
ğunu ve tüm solunum 
yollarını etkilediğine de-
ğinen Uzm. Dr. Hilal Ça-
lışkan, "Bu virüs 7 yaş 
üzeri çocuklarda ve ye-
tişkinlerde hafif soğuk 
algınlığına benzer 

semptomlara neden olurken; bebeklerde 
ve 7 yaş altı grupta daha ciddi sorunlara 
yol açabilir. RSV, hapşırık ve öksürükle, ya-
kın temasla bulaşabilir. Burun akıntısı, 
hapşırık, ateş, iştahta azalma, nefes alıp 

verirken hırıltı ve nefes almada zor-
luk gibi belirtileri vardır. 0-6 ay 
arasındaki bebeklerde, prematü-
re doğan bebeklerde, doğuştan 
kalp hastalığı olan çocuklarda, 

immün yetmezliği olan çocuklar-
da bu virüs tehlikeli olabilmekte-

dir. Bu virüsü geçiren grup-
ta tedaviye bir an evvel 
başlanmalıdır" dedi. 

6 AYDAN KÜÇÜK 
BEBEKLER DE DAHA 
DİKKATLİ OLUNMALI 

RSV görülen altı 
aydan küçük bebekler-
de sinirlilik, azalmış 
aktivite, iştah kesilme-
si, apne gibi belirtilerin 

görülebileceğine dikkat çeken Uzm. Dr. 
Hilal Çalışkan, "RSV enfeksiyonu tedavi 
edilmezse bronşiolit, zatürre görülebilir. 
Araştırmalara göre de 6 aydan küçük 
her 100 bebekten iki ya da üçü her yıl 
RSV nedeniyle hastaneye kaldırılmakta-
dır. Birçok çocukta RSV hafif geçse bile 
küçük yaş grubunda şiddetli semptom-
lar görülebilir. Okullar, kreşler gibi kala-
balık ortamlarda çocuklar arasında ko-
layca yayılır. Ayrıca kardeşler de bu virü-
sü birbirine kolayca geçirebilir" şeklinde 
görüş verdi. RSV'nin bronşiolite dönme-
si sonucu hızlı nefes alma, nefes alırken 
gelen hırıltı sesleri gibi belirtilerin orta-
ya çıkabileceğini kaydeden Uzm. Dr. Hi-
lal Çalışkan, "Hekimler teşhis koymak 
için öncelikle fiziki muayene yapar. Son-
rasında sürüntü testi, kan testleri, gere-
kirse de görüntüleme tetkikleri isteyebi-
lir. Teşhis sonrasında da uygun tedavi 
yöntemleri önerir" şeklinde konuştu. 
HABER MERKEZİ

Altı aydan küçük çocukları için ailelere RSV uyarısı 

HALK arasında sarı serum 
olarak adlandırılan uygulamanın 
genellikle C ve B vitaminleri, 
magnezyum, çinko gibi bazı vita-
min ve mineralleri içeren serum-
lardan oluştuğunu belirten Medi-
cal Park Ordu Hastanesi’nden İm-
münoloji ve Alerji Hastalıkları 
Uzmanı Prof. Dr. Ali Kutlu, "Sarı 
serumun içeriği sabit olmayıp, ki-
şinin sağlık durumuna ve dokto-
run önerisine göre farklı bileşen-
ler eklenebilir. Bu serumlar ge-
nellikle bağışıklık sistemini des-
teklemek, yorgunluğu azaltmak, 
kronik hastalıklara karşı direnci 
artırmak amacıyla uygulanmak-
tadır. Ancak bilinmelidir ki, bu 
tür takviye tedaviler tıbbi bir ge-
reklilik durumunda ve doktor 
kontrolünde yapılmalıdır" diye 
konuştu. 

"BİLİNÇSİZCE UYGULANAN 
SERUM TEDAVİLERİ RİSK 
OLUŞTURABİLİR" 

Bu serumların her hastada aynı 
etkiyi göstermediğini, her bireyin 
bağışıklık sistemi ve metabolizması-
nın farklı olduğu için bazı kişilerde 
yan etkilere yol açabildiğinin altını 
çizen Prof. Dr. Ali Kutlu, şunları söy-
ledi: 

"Bu serumun özellikle alerjik 
bünyeye sahip olanlar, kronik hasta-
lıkları olanlar (şeker hastalığı, böb-
rek yetmezliği, karaciğer hastalıkla-
rı), hamileler ve emziren anneler 
için doktor önerisi olmadan kullanıl-
ması sakıncalı olabilir. Bazı kişilerde 
tansiyon düşüklüğü, mide bulantısı, 
baş dönmesi gibi yan etkiler görüle-
bilir. Ayrıca, böbrek ve karaciğer 
üzerine ek yük getirebileceği için 
dikkatli olunmalıdır. Unutulmaması 
gereken en önemli nokta, her bire-
yin bağışıklık sistemi ve metaboliz-
masının farklı olduğudur. Bir kişiye 
iyi gelen bir uygulama, diğer bir kişi-
de alerjik reaksiyonlara, tansiyon 

değişikliklerine ya da böbrek ve ka-
raciğer üzerinde ek yük oluşturarak 
sağlık sorunlarına yol açabilir. Bu 
yüzden bağışıklık güçlendirme ama-
cıyla bilinçsizce uygulanan serum te-
davileri risk oluşturabilir". 

"DOKTORA DANIŞMADAN IS-
RARCI OLMAYIN, SARI SERUM, 
HER BÜNYEYE İYİ GELECEK SİHİR-
Lİ BİR FORMÜL DEĞİL" 

Bazı hastaların doktorlarına 
"Bana sarı serum verin, bağışıklığım 
güçlensin" şeklinde baskı yapabildi-
ğini söyleyen Prof. Dr. Ali Kutlu, bu 
konuda ısrarcı olunmaması gerekti-
ğine dikkat çekerek, "Sarı serum, her 
bünyeye iyi gelecek sihirli bir formül 
değildir. Eksikliği tespit edilmemiş 
vitamin ve minerallerin gereksiz 
yere alınması vücuda zarar verebilir. 
Sağlıklı bir bağışıklık sistemine sa-
hip olmanın en önemli yolu dengeli 
beslenme, düzenli uyku, egzersiz ve 
stresten uzak durmaktır. Vitamin 

veya mineral eksikliği varsa, bu ek-
sikliğin tespit edilerek kişiye özel te-
davi planlanması gerekmektedir. 
Her bireyin bağışıklık sistemi farklı 
çalışır ve uygulanacak tedaviler de 
kişiye özel olmalıdır. Doktorunuza 
güvenin, bilinçsiz tedavi taleplerin-
den kaçının ve sağlığınızı riske at-
mayın. Bu yüzden hastaların dokto-
ra danışmadan talepkar olmamaları, 
bilinçsiz uygulamalardan kaçınmala-
rı önemlidir" ifadelerini kullandı. 

"BİRDEN FAZLA İLACIN AYNI 
ANDA KULLANILMASI DA TEHLİ-
KE OLUŞTURABİLİR" 

Herhangi bir ilaç kullanımı sıra-
sında da bazı alerjik reaksiyonlar or-
taya çıkabildiğini ifade eden Prof. Dr. 
Ali Kutlu, şunları söyledi: 

"Özellikle çoklu ilaç alerjisi ve 
ağrı kesici alerjisi olan hastalarda 
serum ya da enjeksiyon yoluyla veri-
len ilaçlarda bu risk daha fazladır. 
İlaçlara bağlı alerjik reaksiyonlar ha-

fif deri döküntülerinden, kaşıntı ve 
şişlik gibi belirtilerden başlayarak, 
hayatı tehdit edebilen anafilaktik 
şoka kadar ilerleyebilir. Anafilaksi, 
ani gelişen ve acil müdahale gerekti-
ren ciddi bir alerjik reaksiyondur. 
Deride kaşıntı, kızarıklık, kabarıklık, 
gözlerde ve dudakta şişme, dil ve bo-
ğazda şişlik, ses kısıklığı, nefes alma-
da ve yutkunmada zorluk, göğüste 
hırıltı ve baskı hissi, fenalaşma, mide 
bulantısı, kusma, şiddetli karın ağrı-
sı, tansiyon düşmesi, bayılma, bilinç 
kaybı, şok ve hatta ölümle sonuçla-
nabilecek durumlara neden olabilir. 
Birden fazla ilacın aynı anda kulla-
nılması, özellikle serum içerisinde 
karıştırılarak verilmesi, anafilaksi 
riskini artırabilir. Ayrıca, seruma ek-
lenen ve alerjik reaksiyonları önledi-
ği düşünülen bazı ilaçların aslında 
anafilaksi gelişimini tamamen engel-
leyemeyeceği unutulmamalıdır."  

HABER MERKEZİ

İmmünoloji ve Alerji Hastalıkları Uzmanı Prof. Dr. Ali Kutlu, son yıllarda özellikle sosyal medyada ‘sarı se-
rum’ adı verilen tedavinin doktor onayı olmadan kullanılmasının sağlığı tehdit ettiğine dikkat çekerek, 

"Her tıbbi uygulama kişiye özel olmalıdır ve ‘sarı serum’ herkeste aynı etkiyi göstermeyebilir" dedi. 

Kanser tedavisinde en etkili yöntem: Bilimsel ve kanıta dayalı tedavi yöntemleri 
TIBBİ Onkoloji Uzmanı Dr. Yu-

suf Günaydın, kanser tedavisindeki 
en etkili yöntemin, ‘bilimsel ve ka-
nıta dayalı tedavi yöntemleri' oldu-
ğunu söyledi. 

Kanser, erken teşhis ve önleme 
yöntemleri ile başarıyla mücadele 
edilebilen bir hastalık olmasına 
rağmen, toplumda yeterli farkında-
lığın oluşturulması kritik önem ta-
şıyor. Son yıllarda kanser kayıtları-
nın titizlikle tutulması, Türkiye'de 
kanser yaygınlığı hakkında net ve-
riler elde edilmesini sağlıyor. Medi-
cana International Samsun Hasta-
nesi Tıbbi Onkoloji Uzmanı Dr. Yu-

suf Günaydın, "Kanserin en sık ne-
deninin çevresel faktörler olduğu 
yapılan çalışmalarda ortaya çık-
mıştır. Bu çevresel faktörlerin çoğu 
değiştirilebilir özellikte olup, top-
lumun bu faktörler hakkında doğ-
ru bilgi edinmesi, hastalığın yay-
gınlığını azaltmada etkili olacaktır. 
Tütün ürünlerinin kullanımı, en-
feksiyonlar, alkol, sağlıksız beslen-
me ve obezite, kansere yol açan 
başlıca faktörlerdir" dedi. 

"İNTERNET ARACILIĞIYLA 
YANLIŞ BİLGİLERE ULAŞMAK ÇE-
ŞİTLİ RİSKLER OLUŞTURABİLİR" 

Kanser tedavisindeki son geliş-

melerin, hastalığa karşı başarı 
oranlarının artmasında ve yaşam 
süresinin artmasında önemli rol 
oynadığına da değinen Dr. Günay-
dın, "Bugün daha kaliteli tedavi se-
çeneklerinden ve yaşam süreleri-
nin uzamasından söz edebiliyoruz. 
Ülkemizde her türlü tedavi seçene-
ği uygulanabilmekte olup, bazı te-
davi yöntemleri maliyet sebebiyle 
sınırlı olsa da, sağlık altyapımız 
çevre coğrafyalara da hizmet ver-
mektedir. Kanser tedavisinde, en 
doğru ve etkili yöntemler, bilimsel 
ve kanıta dayalı tıbba dayanır. On-
koloji merkezlerinde uygulanan bi-

limsel, kanıta dayalı tedaviler dışın-
da hiçbir yöntemin gerçek tedavi 
olarak kabul edilmesi doğru değil-
dir. Beslenme ve yaşam tarzı hak-
kında uzmanlardan alınacak bilgi-
ler, tedavi sürecine katkı sağlar. İn-
ternet aracılığıyla yanlış bilgilere 
ulaşmak çeşitli riskler oluşturabilir. 
Hastalar ve yakınları, doğru bilgiye 
ulaşmak için mutlaka bir onkoloji 
uzmanına başvurmalıdır. Kanserle 
mücadelede bilimsel yaklaşımlar ve 
doğru bilgiye dayalı tedavi yöntem-
leri, sağlıklı bir toplum oluşturmada 
hayati önem taşımaktadır" diye ko-
nuştu. HABER MERKEZİ
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BİLECİK'TE geçtiğimiz günler-
de polise silah çekmesi sonucu vu-
rularak öldürülen şahsın 13 ayrı 
suç kaydı olduğu öğrenilirken, ya-
nında bulunan 2 kişinin de suç ma-
kinesi olduğu ortaya çıktı. 

Olay, geçtiğimiz gün Gazipaşa 
Mahallesi Yıldız Sokak'ta üzerinde 
yaşandı. Aralarında alacak verecek 
meselesi olan Selami Kırmızıyıldız 
(25) Bilecik'teki emlakçı Ali Men-
gütay'ı ve eşini 41 BS 929 plakalı 
araçla evinden aldı. Ardından Ali 
Mengütay'ın eşi KADES uygulama-
sına basarak polisleri harekete ge-
çirdi. Polislerle o anda KADES uy-
gulaması üzerinden yazışan Ali 
Mengütay'ın eşi, ekiplerin kendisi-
ne ilettiklerini tek tek uyguladı. Ali 
Mengütay ve eşi, Selami Kırmızıyıl-
dız'ı yeniden evlerinin önüne getir-
meyi bir şekilde ikna etti. Selami 
Kırmızıyıldız'ın silahlı olduğu bilgi-
sine de ulaşan ekipler Ali Mengü-
tay'ın evinin önünde beklemeye 
başladı. Araç evin önüne yanaşınca 
polis ekipleri hemen harekete geç-
ti. Selami Kırmızıyıldız polisleri gö-
rünce silahına davranması üzerine 
polis tarafından göğsünden vurul-
du. Selami Kırmızıyıldız olay yerin-
de hayatını kaybetti. 

SUÇ MAKİNESİ ÇIKTILAR 
Polis, Selami Kırmızıyıldız'ın ya-

nında bulunan Tuncay K. ve Abdul-
vahit K.'yı gözaltına aldı. Şahıslar, 
ifadelerin ardından Bilecik Adliye 
Sarayı'na götürüldü. Savcılık ifade-
lerinin ardından tutuklama talebiy-
le mahkeme çıkan 2 kişi tutuklandı. 
Abdulvahit K.'nın 18, Tuncay K.'nın 
ise 30 ayrı suç kaydı olduğu belir-
lendi. 

VALİLİK: "ARAÇ ŞOFÖRÜ SELA-
Mİ KIRMIZIYILDIZ KARIN VE BEL 
KESİŞİMİNDE BULUNAN SİLAHI-
NI ÇEKİP DOLDURUŞ YAPMIŞ-
TIR" 

Konu hakkında valilikten yapı-
lan açıklamada, olayın bazı çevre-
ler tarafından çarpıtılarak farklı şe-
killerde yansıtıldığı belirtilirken, 
doğru bilgilendirme zorunluluğu 
duyulduğu ifade edilerek, "3 Şubat 
2025 tarihinde Bilecik'te meydana 
gelen ve bazı çevreler tarafından 
çarpıtılarak farklı şekillerde ka-
muoyuna yansıtılan olayla ilgili 
olarak doğru bilgilendirme yapmak 
zorunluluğu doğmuştur. Söz konu-
su olay, bir gasp ve silahlı tehdit va-
kası olup, mağdurun KADES uygu-
laması üzerinden olayın başlangı-
cından itibaren görevli memurlarla 
mesaj yoluyla iletişim kurması ve 
42 ayrı ihbarda bulunarak eşi ve iki 
çocuğuyla birlikte bir araçta bulun-
dukları yönünde yetkililerden yar-
dım talep etmesi üzerine emniyet 
güçlerinin müdahalesiyle sonuç-
lanmıştır. S.M. isimli şahıs, KADES 
uygulaması üzerinden yaptığı acil 
yardım çağrısında, içinde bulundu-
ğu araçta silahlı kişilerin olduğunu 
ve hayati tehlike içinde olduklarını 
belirterek güvenlik güçlerinden 
yardım talep etmiştir. Emniyet güç-
leri, gelen ihbarlar doğrultusunda 
olay yerine intikal etmiş ve şüpheli 
aracı durdurmuştur. Araç şoförü 
Selami Kırmızıyıldız karın ve bel 
kesişiminde bulunan silahını çekip 
dolduruş yapmıştır. Emniyet güçle-
ri araç içinde bulunan şahsa müda-
halede bulunmuştur. Selami Kırmı-
zıyıldız isimli şahsın olay yerinde 
hayatını kaybettiği tespit edilmiş-
tir. Şüpheli şahsın, 6136 Sayılı Ka-
nun'a Muhalefet, 'Kasten Yaralama', 
'Tehdit ve Genel Güvenliği Kasten 
Tehlikeye Sokma' gibi toplam 13 
ayrı suç kaydı olduğu tespit edil-
miştir" denildi. HABER MERKEZİ

Bilecik'te polis  
tarafından vurularak 

öldürülen şahısla  
ilgili detaylar  

ortaya çıktı 

İstanbul Büyükçekmece’de 
kendisine "hızlı gitme" uyarısı 
yapan lokanta sahibine kızan 
şahıs, arkadaşlarını toplayıp 

pala ve silahla bastığı lokanta-
da baba ve oğlunu yaraladı. 

Büyükçekmece’de şehir magandalarının  
saldırısına uğrayan işletmeci konuştu 

Yangına kahvaltıda yakalandılar, komşuları tarafından çıkartıldılar 
ANTALYA’NIN Serik ilçesinde 

sobadan çıkan yangında apart-
man dairesinde mahsur kalan 3 
kişi, komşularının yardımıyla dı-
şarıya çıkarıldı. Yangında duman-
dan etkilenen 1 kişinin sağlık du-
rumunun iyi olduğu öğrenildi. 

Yangın, saat 09.30 sıralarında 
Akçaalan Mahallesi Antalya - 
Alanya D400 karayolu 4227 so-
kakta 4 katlı apartmanın 4. Ka-
tında Ayşe Kaplan’a ait dairede 
meydana geldi. 

Dumanı fark eden komşuların 
ihbarı üzerine olay yerin e itfaiye, 
sağlık ve polis ekipleri sevk edil-
di. 

2 itfaiye ekibinin müdahale 
ettiği yangın kısa sürede söndü-
rüldü. 

Sobadan çıkan yangında o sı-
rada evde bulunan 3 kişi, komşu-
larının yardımı ile evden çıkarıl-
dı. Çıkan yangında ev sahibi Ayşe 

Kaplan dumandan etkilendi. Kap-
lan’a ilk müdahale olay yerinde 
yapılırken, tedavi için ambulans 
ile Serik Devlet hastanesine kal-
dırıldı. Sağlık durumunun iyi ol-
duğu öğrenildi. 

Olaya ilk müdahaleyi yapan 
Ali Kara gazetecilere yaptığı açık-
lamada, "Evdeki dumanları fark 
edince ilk müdahaleyi biz yaptık. 
Yoğun dumandan dolayı itfaiyeye 
haber verdik. İtfaiye zamanında 
geldi ve müdahale etti. Ekiplere 
teşekkür ederiz. Yangının bildi-
ğim kadarıyla evdeki sobadan 
çıktığını öğrendim. Evde 3 kişi 
yaşıyor. Onları evden çıkardık. 
İkisi yaşlı biri genç. Sadece 1 kişi 
dumandan etkilendi tansiyon 
problemi de varmış. Sağlık ekip-
leri müdahale etti. O anda biz gaz 
maskesi taktığımız halde duman-
dan odaya giremedik" dedi.   
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Kıbrıs gazisi yanan 
evinde hayatını  

kaybetti 
KÜTAHYA'DA çıkan yangında, 

evinde tek başına yaşayan Kıbrıs 
gazisi hayatını kaybetti. 

Tavşanlı’nın Balıköy beldesi 
Merkez Mahallesi'nde bulunan 
iki katlı evde gece saat 02.00'da 
henüz belirlenemeyen bir sebep-
le yangın çıktı. Alevler, kısa süre-
de tüm evi sardı. Yangını fark 
eden mahalle sakinleri durumu 
hemen 112'ye bildirdi. Yangına 
ilk olarak Balıköy Belediye ekip-
leri müdahale etti. Ancak alevle-
rin hızla yayılması üzerine Har-
mancık ve Tavşanlı belediyeleri-
ne bağlı itfaiye ekipleri de olay 
yerine sevk edildi. Yaklaşık 3 saat 
süren çalışmaların ardından yan-
gın kontrol altına alınırken, ev ta-
mamen küle döndü. Yapılan ince-
lemelerde, evde tek başına yaşa-
yan Kıbrıs gazisi Mehmet To-
lu'nin (72) cansız bedeni bulun-
du. Kıbrıs gazisinin cenazesi 
otopsi işlemleri için Bursa iline 
gönderildi. Yetkililerin inceleme-
leri devam ederken, olayla ilgili 
soruşturma sürüyor. HABER 
MERKEZİ

BAĞCILAR'DA hemşire kız arkadaşı Sibel 
Kavılı'yı geçtiğimiz mart ayında silah ile ateş 
ederek öldüren Cumali Varan'ın yargılanmasına 
başlandı. Duruşmada kız arkadaşının astral se-
yahat eğitimleri aldığını ve üzerinde uyguladığını 
anlatan Varan savunmasında "Üzerimde seans-
lar uyguladı, psikolojim bozuldu" dedi. Bağcı-
lar'da 29 Mart 2024'te meydana gelen olayda, 
bir hastanede güvenlik görevlisi olarak çalışan 
Cumali Varan (46) aynı hastanede birlikte çalıştı-
ğı kız arkadaşı hemşire Sibel Kavılı'yı (44) silahla 
ateş ederek öldürmüştü. Hakkında ağırlaştırıl-
mış müebbet hapis cezası talep edilen Varan'ın 
yargılanmasına başlandı. Bakırköy 4. Ağır Ceza 
Mahkemesi'nde görülen duruşmada tutuklu sa-
nık Cumali Varan ile müştekiler hazır bulundu. 
Duruşmaya taraf avukatları da katıldı. 

Duruşmada savunma yapan sanık Varan, 
"Karşı tarafı çok sevdiğim için incitici bir şey yap-
mak istemedim. Her zaman maddi manevi des-
tek oldum. Son zamanlarda astral seyahat eği-
timleri almaya başlamıştı. Bu eğitimleri benim 
üzerimde uygulamak istiyordu. Üzerimde seans-
lar uyguladı, psikolojim bozuldu. Olay günü 8. yı-
lımızı kutlamak ve sürpriz yapmak için kapısın-
da bekledim. ‘Yine mi sen' dedi ve içeri davet etti 
beni. Bana yeni eğitimler aldığını ve üzerimde 
uygulamak istediğini söyledi. Ben yapmasını is-
temeyince hakaret edip vurmaya başladı. Ben 
sonra gitmek istedim. Bana ‘beni yalnız bırakı-
yorsun' dedi. Sakinleştirmeye çalıştım. Gittim ya-
tak odasındaki silahı aldım. Silahı almamın sebe-
bi kafama sıkmaktı. Silahı kafama dayadım çe-
kerken silah patladı. Sibel vuruldu. Yıkıldım ora-
ya saatlerce kaldım" dedi. 

Maktulün annesi ve kızı ise olay nedeniyle 
şikayetçi olduklarını dile getirdi. 

Duruşma eksikliklerin giderilmesi için erte-
lendi. Bakırköy Cumhuriyet Başsavcılığı tarafın-
dan hazırlanan iddianamede, maktul Sibel Kavılı 
olarak yer alırken sanık ise Cumali Varan olarak 
yer buldu. İddianamede 29 Mart 2024'te Bağcı-
lar'da, Varan'ın sevgilisi olan Kavılı'yı silahla ateş 
ederek öldürdüğü belirtildi. Cumali Varan'ın 30 
Mart günü Gebze‘den Bolu'ya gitmek üzere kaç-
tığının tespit edildiği ve otobüs mola verdiği sıra-
da yakalandığı da iddianamede belirtildi. Öte 
yandan emniyette ifadesi alınan sanık Varan, 
Bağcılar Eğitim ve Araştırma Hastanesi'nde gü-
venlik görevlisi olarak çalıştığını söyleyerek "Si-
bel 7 yıldır sevgilimdi. Görev yaptığım hastanede 
hemşireydi. Son 1 ay içerisinde astral seyahat 

eğitimi almaya başladı. Bu eğitimden sonra bakış 
açısı değişti. Beni küçümsemeye ve eve farklı 
ilaçlar getirmeye başladı. Ben bir gün hatırlama-
dığım kişilerden silah aldım. Silahı evde yatak 
odasında çekmeceye koydum. Sibel de silahı 
gördü ‘neden aldın?' diye sordu. Ben de ‘evde bu-
lunsun' diye aldığımı söyledim. Sibel bana bu işin 
yürümediğini ve evden gitmemi istediğini söyle-
di. Ben de kardeşime yerleştim. Arada görüşme-
ye devam ettik. Daha sonra bir gün Sibel bana 
‘eğer bir daha eve gelirsen savcılığa şikayette bu-
lunurum, iş yerinde gelip görüşürsen seni yöne-
time söyleyip işten attırırım' dedi. Bunu söyle-
mesine rağmen ben gidip gelmeye devam ettim. 
Çünkü sevdiğim kadının peşindeydim, onu geri 
kazanmaya çalıştım. Olay günü Sibel'in çalıştığı 
kata çıktım. Yoğundu, onu seyrettim. Sonra ora-
dan ayrılarak eve gittim. Amacım ona sürpriz 
yapmaktı. Dairenin kapısında beklerken geldi. 
Bana ‘niye geldin?' diye sordu. Ben de ona ‘bu-
gün ayın 29'u seninle 8. senemiz. 8 sene önce 
ayın 29'unda seninle ilk kez bu eve gelmiştik, ba-
rışalım' dedim. Birlikte eve girdik. Evde konuşur-
ken yine agresifleşmeye başladı. Boynumu çizdi 
darp etti. Yatak odasında bulunan çekmeceden 
silahını aldım. Silahı çekerek kendi kafama daya-
dım, silahın namlusunu tuttu. Tam silahı yere 
doğrulturken patladı. Sibel yere düşerken tekrar 
patladı. Kendime gelmek için mutfaktaki balko-
na giderek sigara içtim. Defalarca intihar teşeb-
büsünde bulundum ancak kendime kıyıp intihar 
edemedim. Sonra Gebze tarafına gittim. Ne ya-
pacağımı bilemedim otobüse bindim. Otobüs 
durduğunda polisler beni yakalayarak İstanbul'a 
getirdi" ifadelerini kullandı.  HABER MERKEZİ

OLAYDA palayla yaralanan işletme sahibi, "Sonuna ka-
dar şikayetçiyiz. Bize yaptılar, başkalarına yapmasınlar" 
dedi. Olay, dün akşam saatlerinde Büyükçekmece ilçesi Mu-
ratçeşme Mahallesi’nde yaşanmıştı. Sokak arasında "Hızlı 
gitme" diyerek kendisini uyaran lokanta sahibi ile tartışan 
şahıs, 1 saat sonra arkadaşlarıyla silah ve pala ile lokantayı 
basarak, baba ve oğlunu yaralamıştı. 4 saldırgan tarafından 
baba palayla kolundan, oğlu ise bacağından silahla vurulma-
sı sonucu yaralanmıştı. Olayda dükkanın camına silahla ateş 
ettikten sonra kaçmaya çalışan şahıslar, çevredeki esnafın 
müdahalesi ile yakalanarak polise teslim edilmişti. Dükkanı 
basan şahsın aracında ise olay sırasında çocuğunun olduğu 
öğrenildi. Kolundan pala ile yaralanan baba Orhan Çaylak, 
"Ben köfte arabasını yüklüyordum, buradan son sürat bir 
araç geçti. Sesli olarak değil, elimle yavaş diyerek uyardım. 
Burada durdu araç. 'Ne oldu dayı, sıkıntı mı var?' dedi. Ben 
de ona 'Burada çocuklar oynuyor, torunlarım oynuyor. Bura-
dan fırlarsa, durduramazsın' dedim. 'Sıkıntın varsa, sıkıntını 
gideririz' dedi. Benim oğlum da uyarınca yumruk atmaya 
kalkıştı. 1 saat sonra geldi. Silah sesi duyar duymaz kendimi 
kaybettim. Baktım buralarda kimse yok. Benim oğlum vurul-
muş. Burada da arkadaşlar o şahısları yakalamışlar. Sonuna 
kadar şikayetçiyiz. Bize yaptılar, başkalarına yapmasınlar" 
dedi. HABER MERKEZİ

Hemşire Sibel'i öldüren sanıktan 
"astral seyahat" savunması 
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BlockchaIn & Yapay Zeka Akademi Kurucu-su Devrim Danyal, DeepSeek'in yapay zeka piyasa-sına etkilerini AA Analiz için kaleme aldı.***1950'li yıllardan itibaren yapay zeka üzerinekonuşulmaya başladığını biliyoruz. Ancak kabuledelim ki yapay zeka elimizin altına hatta avuçları-mızın içine girene kadar ulaşılamayacak bir hayalgibi geliyordu. O tarihlerde yapay zekaya büyükbütçeler aktarılsa bile işin çözümlenebileceğinidüşünmek güçtü. Şu anda hep birlikte teknolojininbaş döndürücü süratiyle birlikte olmaz denen bir-çok hayalin gerçekleştiğini görmeye başladığımız,birer kullanıcı olarak farklı seçeneklerden kendi-mize uygun olanı seçme lüksüne sahip olduğumuzbir dönemi yaşıyoruz. Bundan birkaç sene önce bi-risi bunların olabileceğini ve bizzat kendimizin ya-pabileceğini söylese güler geçerdik ama şu an buteknolojiye sahip olmanın bizi paha biçilemez birdünyaya götürdüğünü kabul etmemiz gerekir. İştetam da bu noktada yapay zekanın "paha biçile-mez" eşiğini geçip bize ne kadara mal olduğunusorgular ve ne kadarlık paha biçmemizin "cebimiziçin daha uygun" olacağını masaya yatırır haldeyiz.Bu analizde bu soruya yanıt ararken konuyu farklıaçılardan ele alalım istiyorum.
DeepSeek neDen farklı?2015'de Elon Musk ve Sam Altman tarafın-dan kurulan Open AI ve ChatGPT uygulamasıherkes tarafından bilinmeye başlandı ve bu mar-kalar yapay zeka denildiğinde akla ilk gelen uy-gulamalar oldu. Her sektörde olabileceği gibiOpenAI ve ChatGBT'nin hemen rakipleri çıkmayabaşladı. Bu rakipler tahmin edebileceğiniz gibiyine Amerikan menşeili Microsoft'un Co Pilot'ı,Alphabet'in Gemini'yı, Meta'nın Llama'sıydı. Buuygulamalar, 2025'in Ocak ayı bitmeden bir andabüyük patlama yaparak trend olan ve indirmelistelerinde tüm bu rakiplerini geride bırakan Çinmenşeili DeepSeek gündeme gelene kadar Bü-yük Dil Modelleri (LLM) pazarına hakimdi. Deep-Seek'in Kurucusu Liang Wenfen 2023'te DeepSe-ek'i alternatiflerine göre çok daha ucuz bir fiyatlahizmete sunmuştu. Wenfen ana amacını, "Çin'inyapay zeka sektöründe takipçi, kopyalayıcı ya dataklit edici olmadan üreten konumda yer alması"

olarak belirtmişti.DeepSeek'in mühendislik kısmındaki farklılığı-na değinmeden geçmek istemiyorum zira uygula-ma rakiplerine göre inovasyonun temeli olarakiçerisinde Çok Başlı Gizli Dikkat (Multi-Head La-tent Attention) mekanizması bulunduruyor. Bumekanizma, modelin farklı temsilleri aynı anda öğ-renmesine ve bu temsiller üzerinden daha etkilibir şekilde odaklanmasına olanak tanıyor. Peki, budurumu herkesin anlayabileceği şekle indirgersekDeepSeek bunu nasıl yapıyor? Bu mekanizmayı birotomobilde farklı sensörlerin aynı anda farklı veri-ler toplaması ya da bir projede farklı mühendisle-rin her birinin kendi uzmanlık alanında çalışmasıve sonunda tüm bilgiyi bir araya getirmesi gibi ba-sitçe tanımlayabiliriz.DeepSeek'i en önemli rakibi ChatGPT ile kıyas-ladığımızda karşımıza şu sonuç çıkıyor. DeepSeek,belirli görevler ve alanlar için optimize edilmiş,daha hafif ve hızlı bir model olarak tasarlandı vebu durum onu daha verimli ve özelleşmiş kulla-nımlarda ChatGPT'den daha etkili hale getiriyor.Bu noktada, ChatGPT ise genel amaçlı bir modelolarak daha geniş bir kullanım alanı sunuyor an-cak bu genişlik modelin belirli görevlerde verimli-likten ödün vermesine neden olabilir.
YapaY zeka artık Daha 
ucuza mı üretilecek?DeepSeek'in düşük maliyetle ve az sayıda çipkullanarak yapay zeka modelleri geliştirmesi, üre-tim maliyetlerini önemli ölçüde düşürebilecek birgelişmedir. Özellikle Amerika Birleşik Devletleri(ABD) Başkanı Donald Trump ve Sam Altman dabenzer yönde açıklama yaptı. Tabii ki bu durumungeniş çapta bir maliyet düşüşüne yol açıp açmaya-cağı birkaç faktöre bağlıdır.Büyük ölçekli yapay zeka modelleri genel ola-rak yüksek enerji tüketen grafik işlem birimleri(GPU) veya özel yapay zeka çipleri (Tensor Proces-sing Unit) gerektirirken DeepSeek'in bu konuyadaha optimize çözümler ürettiği görülüyor. Dona-nım maliyeti ve pazar etkisiyle NVIDIA gibi büyükçip üreticilerinin yapay zeka modelleri için yüksekperformanslı ve oldukça yüksek fiyatlı ürettiği çip-ler yerine daha az çiple benzer performans suna-

biliyorsa donanım üreticileri üzerindeki baskı ar-tabilir ve fiyatlarda düşüş görülebilir. Bu noktada,DeepSeek fırtınasının NVIDIA'ya bir günde yakla-şık 600 milyar dolar kayıp yaşattığını göz ardı et-memek gerekir.DeepSeek'in geliştirdiği teknoloji, yalnızca ken-di şirketine özel kalırsa yapay zeka üretim maliyet-leri küresel ölçekte düşmeyebilir. Ancak bu tür ve-rimli yapılar yaygınlaşır ve açık kaynak olarak pay-laşılırsa yapay zeka üretiminde genel bir maliyetdüşüşü yaşanabilir. Bu durumda araştırma ve ge-liştirme (AR-GE) ve model eğitim maliyetleri deucuzlamada yer alacak en önemli etkenlerden birive geliştirilmesi genellikle büyük bir maliyet ge-rektirir. Daha az çip kullanarak verimli modelleroluşturmak büyük teknoloji şirketlerinin maliyet-lerini azaltabilir ancak bu uzun vadede sürdürüle-bilir olmazsa yapay zeka herkes için ucuz hale gel-meyebilir. Eğer diğer şirketler de benzer teknikleribenimserse yapay zeka çözümlerinin fiyatlarındakademeli bir düşüş görmek mümkün olabilir.Deepseek'in piyasaya sürülmesi sonrası yapayzeka şirketleri arasındaki rekabetin kızışacağınıtahmin etmek zor değil. Yukarıda belirttiğimizbayrağı taşıyan ve bilinen şirketler, daha güçlü veverimli yapay zeka modelleri geliştirerek yanıt ve-rebilirken özellikle Çin merkezli bir şirketin globalçapta hızla yayılması Batılı şirketleri stratejilerinigözden geçirmeye itecektir. Bu noktada, Batılı şir-ketler yapay zeka hizmet modellerini çeşitlendire-rek daha fazla ücretsiz abonelik uygulamalarıylamodellerini toplumla daha entegre hale getirebilir.Konuyu uygulama bazında değerlendirmemizgerekirse şirketler, genel amaçlı yapay zeka model-lemeleri yerine finans, sağlık, hukuk gibi belirlisektörlere özel modeller geliştirmeye yönelebilir.Daha fazla açık kaynak yapay zeka modeli piyasa-ya sürülerek bağımsız geliştiricilere ve şirketlerealternatifler sunulabilir.Kullanıcı açısından fiyatı bir kenara bırakıpkullanıma odaklandığımızda yapay zeka şirketleridaha doğal ve sezgisel ara yüzler geliştirmeyeodaklanarak son kullanıcının yapay zekayı kendiihtiyaçlarına göre özelleştirebileceği platformlarıpopülerleştirebilir.

ABD ve Çin arasındaki ticaret rekabetini tekno-loji bazında yapay zekaya ölçeklendirecek olursakÇin hükümetinin yapay zeka şirketlerine verdiğidestek sayesinde DeepSeek, pazar payını hızla ar-tırabilirken ABD, Çin'in yapay zeka gelişim hızınısınırlamak için çip ihracatı gibi kısıtlamalarını artı-rabilir. Bu tespitlerin içerisinde yelpazeyi genişle-tecek bir diğer önemli konu ise Avrupa'nın bu yarı-şa nasıl dahil olacağıdır.
DeepSeek YapaY zeka 
Devlerine ne öğretti?DeepSeek büyük yapay zeka modellerinin aksi-ne daha az çiple ve daha düşük maliyetle çalışıyorancak şunu da kabul etmek gerekir ki, nasıl Ameri-kan firmaları kendi bilgilerinin diğer ülkeler tara-fından kullanımının ya da değer çıkarımının mini-mumda olmasına özen gösteriyorlar ve bu doğrul-tuda yerli malı kullanıyorlarsa aynı mantık Çinlifirmalar için de geçerlidir.Bu aşamada, her ülke kendi ürününü kullan-mayı hedefliyorsa burada karşımıza Çin'in 1,5 mil-yara yaklaşan nüfusuyla süreci kendi lehine çevire-bileceğine dair önemli bir ipucu karşımıza çıkıyor.Global pazarda kendi ürünlerinizi diğer ülkelerinkamu, kurum ve bireylerine ne kadar kullandırabi-lirseniz o kadar büyüyorsunuz. Trilyon dolarlık fir-maların çoğu benzer şekilde dünya üzerindeki hercihaza erişebilir ve haliyle bunun kaymağını yerdurumda. Bu açıdan baktığımızda da esas başarı-nın global bazda yayılma sonucunda geleceği aşi-kar.Son olarak, halihazırda henüz çok başlarındaolduğumuz ve deneyimlemediğimiz Yapay GenelZeka (AGI) ve Yapay Süper Zeka (ASI) adımlarını,olabildiğince hızlı gelişen bu teknolojik düzlemdeilk kimin atacağı ve bu aşamalarda öncü olacağıunutulmaması gereken önemli noktalardan biridir.Rekaberlik kavramı burada da karşımıza çıkıyorve insanlık her geçen gün süreçlere daha adapteolmaya devam ediyor.Peki siz tüm bunların neresindesiniz?

[Devrim Danyal, Blockchain & Yapay Zeka
akademi kurucusu ve Gelecek Teknolojileri
Eğitmenidir.]

Çin merkezli yapay zeka uygulaması DeepSeek, belirli görevler ve alanlar için 
optimize edilmiş, daha hafif ve hızlı bir model olarak tasarlandı ve bu durum onu
daha verimli ve özelleşmiş kullanımlarda ChatGPT'den daha etkili hale getiriyor

Yapay zeka kullanımı 
DeepSeek sayesinde

ucuzlayacak mı?
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TÜRKİYE Cumhuriyet Merkez Ban-
kasının (TCMB) hükümete gönderdiği 
mektupta, "Önümüzdeki dönemde poli-
tika faizi, enflasyon gerçekleşmeleri, ana 
eğilimi ve beklentileri göz önünde bu-
lundurularak öngörülen dezenflasyon 
sürecinin gerektirdiği sıkılığı sağlayacak 
şekilde belirlenecektir." ifadesine yer ve-
rildi. 

Mektupta, 1211 sayılı Merkez Ban-
kası Kanunu'nun 42. maddesi uyarınca, 
enflasyon hedefine ulaşılamaması ha-
linde TCMB'nin hedeften sapmanın ne-
denlerini ve alınması gereken önlemleri 
hükümete yazılı olarak bildirmesi ve ka-
muoyuna açıklaması gerektiği anımsa-
tıldı. 

2024 yılı enflasyonunun hedef etra-
fında konulan belirsizlik aralığının belir-
gin oranda üzerinde gerçekleştiğine işa-
ret edilen mektupta, enflasyonun hedef-
ten sapmasının nedenleri ile hedefe 
ulaşmak için alınan ve alınması gereken 
önlemler açıklandı. 

Mektupta, şu ifadeler yer aldı: 
"2024 yılında tüketici enflasyonu-

nun seyrinde geçmiş enflasyona en-
deksleme davranışının etkisi öne çık-
mıştır. Enflasyon beklentileri yıl boyun-
ca düşüş eğilimi göstermekle birlikte 
yüksek düzeylerde seyretmiştir. Yılın ilk 
yarısında, görece güçlü olan talep koşul-
ları da enflasyondaki yukarı yönlü seyre 
katkıda bulunurken, yılın üçüncü çeyre-
ğinden itibaren enflasyonu düşürücü 
yönde etkilemiştir. Buna ilaveten, Türk 
lirasındaki reel değerlenme enflasyon-
daki düşüşü desteklemiştir. 

Emtia fiyatları nisan ayına kadar 
yükseldikten sonra yılın kalanında ge-
nel itibarıyla gerileme eğiliminde ol-
muştur. Yılın ilk aylarında artış sergile-
yen üretici enflasyonunun, yılın geri ka-
lan döneminde gerilemesi ile üretici fi-
yatları kaynaklı baskılar zayıflamıştır. 
Yurt içi üretici fiyatları 2024 yılında yüz-
de 28,5 artarak TÜFE'de temel mal en-
flasyonunu sınırlayan bir unsur olmuş-
tur. Bu gelişmelere bağlı olarak, 2023 yı-
lını yüzde 64,8 seviyesinde tamamlayan 
yıllık tüketici enflasyonu, 2024 yıl so-
nunda yüzde 44,4 düzeyine gerilemiş-
tir." 

"TÜKETİCİ ENFLASYONUNA EN 
YÜKSEK KATKI HİZMET FİYATLA-
RINDAN GELDİ" 

Mektupta, tüketici enflasyonuna en 
yüksek katkının hizmet fiyatlarından 
geldiği belirtildi. 

Bazı hizmet sektörlerinde fiyat ayar-
lamalarının gerçekleşen enflasyona 
göre belli bir gecikmeyle yapıldığı akta-
rılan mektupta, şunlar kaydedildi: 

"Söz konusu kalemler hizmet enflas-
yonunda ataletin sürmesinin nedenle-
rinden biridir. Bu kapsamda, kira ve eği-
tim kalemleri öne çıkmıştır. Kira artış 
oranlarının belirlenmesinde gerçekle-
şen enflasyon büyük önem arz ederken, 
konut sektörü arz-talep koşulları da 
kira enflasyonunu yukarıya çekmiştir. 
Böylelikle kira enflasyonu, diğer hizmet 
kalemlerinden hem seviye hem de ata-
let yönünden ayrışmıştır. Yıl içerisinde 

genelde bir kez fiyat belirleyen ve ger-
çekleşen enflasyona endeksleme eğilimi 
yüksek olan eğitim hizmetleri de yılın il-
gili döneminde enflasyonu yukarı çeken 
bir diğer unsur olmuştur. 

Diğer taraftan, özellikle yılın ikinci 
yarısında lokanta-otel, eğlence-kültür, 
paket tur gibi talep koşullarına duyarlı 
bazı hizmet kalemlerinde enflasyon 
daha ılımlı seyretmiştir. Geçmişe en-
deksleme davranışı görece az olan mal 
grubu enflasyonu ise hizmet enflasyo-
nuna kıyasla daha düşük olmuştur. Nite-
kim, döviz kuru ve talep koşullarına du-
yarlılığı görece yüksek olan temel mal 
enflasyonu, başta dayanıklı tüketim 
malları olmak üzere daha ılımlı seyret-
miştir. Ancak mal grubunda, enerji ve iş-
lenmemiş gıda kalemlerindeki enflas-
yon yüksek seyri ile ayrışmıştır." 

Mektupta, enerji grubunda, mesken-
lere yönelik 25 metreküp bedelsiz doğal 
gaz kullanımı uygulamasının 2023'te 
enflasyonu aşağı yönde etkilerken, uy-
gulamanın sona ermesiyle 2024'te en-
flasyonu yükseltici yönde etkilediği vur-
gulandı. 

Söz konusu baz etkisinin yansıma-
sıyla 2024'te enflasyonu bir önceki yıla 
kıyasla artış gösteren tek ana harcama 
grubunun enerji olduğu aktarılan mek-
tupta, "Gıda grubunda ise arz koşulları-
na duyarlılığı yüksek ve para politikası-
nın görece etki alanı dışında kalan taze 
meyve ve sebze fiyatları, belirli aylarda 
mevsim normallerinin belirgin şekilde 
üzerinde artarak enflasyon gerçekleş-
meleri ile beklentilerini olumsuz yönde 
etkilemiştir." değerlendirmesi yapıldı. 

"TCMB'NİN TEMEL AMACI VE ÖN-
CELİĞİ FİYAT İSTİKRARINI SAĞLA-
MAK" 

Mektupta, TCMB'nin 2024 yılı bo-
yunca para politikası duruşunu aylık 
enflasyonun ana eğilimini ve enflasyon 
beklentilerini göz önünde bulundura-
rak, öngörülen dezenflasyon sürecinin 
gerektirdiği sıkılığı sağlayacak şekilde 
belirlediği vurgulandı. 

Bu çerçevede, TCMB'nin 2023 yılı 
sonunda yüzde 45 olan politika faizini, 
enflasyon görünümündeki bozulmayı 
dikkate alarak 2024 yılı mart ayında 
yüzde 50'ye çıkardığı anımsatılan mek-
tupta, şu bilgilere yer verildi: 

"TCMB, nisan-kasım döneminde ih-
tiyatlı ve sıkı para politikası duruşunu 
korumuş ve politika faizini yüzde 50 dü-
zeyinde sabit tutmuştur. TCMB, 2024 
yılı aralık ve 2025 yılı ocak aylarında 
politika faizini 250'şer baz puan indire-
rek yüzde 45'e getirmiştir. Bu kararda, 

enflasyonun ana eğiliminde, fiyatlama 
davranışlarında ve beklentilerdeki iyi-
leşme ile enflasyondaki düşüşü destek-
leyici seviyelerde olan talep koşullarının 
etkisi öne çıkmıştır. TCMB, sıkı parasal 
duruşunu desteklemek ve parasal akta-
rımın etkinliğini artırmak amacıyla 
2024 yılında çeşitli makroihtiyati politi-
kalar uygulamıştır. 

Toplam mevduat içerisinde Türk li-
rası mevduatın payında artış ve KKM 
hesaplarından Türk lirası hesaplara ge-
çiş hedefleri gibi mevduata yönelik dü-
zenlemeler, bu dönemde para politikası 
aktarımını güçlendirmiştir. Kredi büyü-
mesine yönelik düzenlemelerle aktarım 
mekanizması desteklenmiş ve kredi ta-
lebindeki dalgalanmaların önüne geçil-
miştir. Ayrıca sadeleşme adımı olarak 
menkul kıymet tesis düzenlemesi yü-
rürlükten kaldırılmıştır. Likidite politi-
kasına ilişkin adımlarla da sistemdeki 
fazla Türk lirası likiditesinin yönetimi 
sağlanmaktadır." 

Mektupta, para politikasındaki ka-
rarlı duruşun, yurt içi talepte dengelen-
me, Türk lirasında reel değerlenme ve 
enflasyon beklentilerinde düzelme vası-
tasıyla aylık enflasyonun ana eğilimini 
düşürdüğü ve dezenflasyon sürecini be-
lirginleştirdiği aktarıldı. 

TCMB'nin temel amacı ve önceliği-
nin fiyat istikrarını sağlamak olduğu be-
lirtilen mektupta, şunlar kaydedildi: 

"Para politikası bu amaç doğrultu-
sunda oluşturulacaktır. Bir hafta vadeli 
repo ihale faiz oranı politika faiz oranı 
olmaya devam edecektir. Enflasyonda 
kalıcı düşüş ve fiyat istikrarı sağlanana 
kadar sıkı para politikası duruşu sürdü-
rülecektir. Önümüzdeki dönemde politi-
ka faizi, enflasyon gerçekleşmeleri, ana 
eğilimi ve beklentileri göz önünde bu-
lundurularak öngörülen dezenflasyon 
sürecinin gerektirdiği sıkılığı sağlayacak 
şekilde belirlenecektir. Enflasyonda be-
lirgin ve kalıcı bir bozulma öngörülmesi 
durumunda para politikası araçları etki-
li şekilde kullanılacaktır. Kredi ve mev-
duat piyasalarında öngörülenin dışında 
gelişmeler olması durumunda parasal 
aktarım mekanizması ilave makroihti-
yati adımlarla desteklenecektir" 

"LİKİDİTE KOŞULLARI YAKINDAN 
İZLENEREK STERİLİZASYON ARAÇ-
LARI ETKİLİ BİR ŞEKİLDE KULLANIL-
MAYA DEVAM EDİLECEKTİR" 

Mektupta, "Likidite koşulları yakın-
dan izlenerek sterilizasyon araçları etki-
li bir şekilde kullanılmaya devam edile-
cektir." denildi. 

Bahsi geçen sıkı para politikası du-

ruşu ve güçlü politika eş güdümü altın-
da, enflasyonun yüzde 5 olan orta vadeli 
hedefe kademeli olarak yakınsayacağı-
nın öngörüldüğü vurgulanan mektupta, 
şu bilgilere yer verildi: 

"Enflasyonun yüzde 70 olasılıkla, 
2025 yılı sonunda orta noktası yüzde 
24 (yüzde 19 ile 29 aralığında), 2026 
yılı sonunda orta noktası yüzde 12 
(yüzde 6 ile 18 aralığında), 2027 yılı so-
nunda orta noktası yüzde 8 (yüzde 2 ile 
14 aralığında) gerçekleşeceği öngörül-
mektedir. Enflasyon beklentileri ve fi-
yatlama davranışları iyileşme eğilimi 
sergilemekle birlikte, dezenflasyon sü-
reci açısından risk unsuru olmaya de-
vam etmektedir. Hizmet enflasyonunda-
ki katılığın öngörülenden yüksek olması 
da bir risk unsuru olarak değerlendiril-
mektedir. Gıda ve emtia fiyatları, jeopo-
litik gelişmeler, küresel ekonomi ve tica-
ret politikalarına ilişkin belirsizlikler ise 
enflasyon üzerindeki riskleri canlı tut-
maktadır." 

Dezenflasyon sürecinde para ve ma-
liye politikalarının eş güdümünün bü-
yük önem arz ettiği belirtilen mektupta, 
öngörülebilirliğin artmasını sağlayan 
Orta Vadeli Program (OVP, 2025-2027) 
ile somutlaşmış olan kamu politikaları-
na dair varsayımların TCMB'nin enflas-
yon tahminlerine yansıtıldığı aktarıldı. 

Mektupta, "2025 yılında, yöneti-
len/yönlendirilen fiyatlar ile ücret ve 
vergi ayarlamalarının OVP hedefleri 
çerçevesinde belirlenerek, maliye politi-
kasının enflasyonla mücadelede destek-
leyici olacağı öngörülmektedir." denile-
rek, şu ifadeler kullanıldı: 

"Diğer taraftan, orta ve uzun vadede, 
enflasyondaki katılık ve oynaklıkları 
azaltacak yapısal reformlara devam 
edilmesi ve arz kapasitesini artıracak 
tedbirlerin güçlendirilmesi, fiyat istikra-
rına ve dolayısıyla toplumsal refaha 
olumlu katkıda bulunacaktır. Bu kap-
samda TCMB, yapısal unsurları analiz 
etmeye, ilgili politika önerileri geliştir-
meye ve enflasyonla mücadelenin öne-
mi konusunda ilgili paydaşlar ve ka-
muoyu nezdinde farkındalık oluşturma-
ya yönelik çalışmalarına devam edecek-
tir. Enflasyon ve para politikasına dair 
gelişmeler ile orta vadeli tahminlerimizi 
kapsamlı bir şekilde ele alan ve 7 Şubat 
tarihinde internet sitemizde yayımla-
nan '2025 Enflasyon Raporu-I' ile kısa 
ve orta vadede enflasyon hedefine ulaş-
mak için uygulanacak para politikasını 
daha detaylı olarak açıklayan '2025 
Para Politikası' metni ilişikte bilginize 
sunulmaktadır." AA

KALYON PV'nin Üst Yöneticisi (CEO) İhsan Ku-
lalı, Şanlıurfa'nın Viranşehir ilçesinde yapımı süren 
157 megavatlık öz tüketim güneş enerjisi santrali-
nin tamamlanmasıyla şirketin "karbon nötr panel" 
üreticisi olacağını belirtti. Kulalı, AA muhabirine 
yaptığı değerlendirmede, şirketin halka arz süreci-
nin başarıyla sonuçlanması için kapsamlı çalışma 
gerçekleştirdiklerini ifade etti. Şirketin halka arz sü-
reciyle yeni döneme girdiğini, bu sürecin finansal 
büyümenin yanı sıra kurumsallaşma ve şeffaf yöne-
tim ilkelerini güçlendirmek adına önemli adım ol-
duğunu belirten Kulalı, halka arzın şirketin sürdürü-
lebilir büyüme stratejisini destekleyeceğini alattı. 
Kulalı, halka arzla birlikte sürdürülebilir büyüme, 
operasyonel verimlilik ve yüksek kalite hedeflerini 
güçlendirmeyi amaçladıklarını vurgulayarak, halka 
arzın şirket açısından da bir dönüm noktası olacağı-
nı söyledi. Sürecin yatırımcılar açısından da cazip 
fırsatlar sunduğuna dikkati çeken Kulalı, "Kalyon 
PV'nin halka arzıyla Türk sermaye piyasalarının de-
rinlik kazanacağını düşünüyorum." ifadesini kullan-
dı. Kulalı, güneş enerjisi alanındaki rekabet ortamı-
nın giderek arttığını ve yoğun rekabetin sektöre 
ekonomik fayda sağladığını belirtti. Kalyon Ener-
ji'nin, Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanlığı'nda salı 
günü gerçekleştirilen YEKA GES-2024 Yarışma-
sı'nda 520 megavat kapasiteli Konya Karapınar GES 
ihalesini kazandığını anımsatan Kulalı, Kalyon 
PV'nin Kalyon Enerji'nin mevcutta işlettiği Karapı-
nar'daki 1350 megavat kapasiteli güneş enerji sant-
ralinin de panel tedarikçisi olduğunu söyledi. AA

GÜNEY Amerika ülkesi Kolom-
biya, Buenaventura limanından 
Çin'in Şanghay şehrine yeni deniz 
taşımacılığı rotası ekleneceğini bil-
dirdi. Kolombiya Ticaret Bakanı 
Luis Carlos Reyes, X sosyal medya 
platformundan yaptığı paylaşımda, 
Buenaventura ile Şanghay arasına 
yeni bir deniz taşımacılığı rotası 
ekleneceğini duyurarak, hattın iş-
letmesinin Çin'in devlete ait gemi 
taşımacılığı ve liman işletmeciliği 
şirketi Cosco tarafından üstlenile-
ceğini belirtti. 

Yeni deniz hattının açılışının 
Kolombiya ve Çin arasındaki ticari 
ilişkilerin güçlendirilmesinde "çok 
önemli bir adım" temsil ettiğini 
söyleyen Reyes, bu gelişmeyi 
"önemli bir dönüm noktası" olarak 
yorumladı. 

Çin'in Kolombiya Büyükelçisi 
Zhu Jingyang ise X platformundaki 
paylaşımında gelişmeyi "iyi haber" 
olarak niteledi. 

Kolombiya ile Çin, ikili ilişkileri-
ni Ekim 2023'te "stratejik ortaklık" 
seviyesine yükseltmişti. 

ABD'NİN GÜNEY AMERİKA'DA 
ARTAN ÇİN ETKİSİ ENDİŞESİ 

Bogota yönetimi, ABD'den sınır 
dışı edilen ve Kolombiyalı göçmen-
leri taşıyan uçakların 27 Ocak'ta ül-
keye inişine izin vermemiş, Was-
hington tepki olarak ek gümrük 
vergisi tehdidinde bulunmuştu. 

ABD Dışişleri Bakanı Marco Ru-
bio, Çin'in bölgede artan etkisini 
engellemek için Latin Amerika ül-
kelerini 1 Şubat'ta ziyaret etmeye 
başlamıştı. Rubio, 2 Şubat'taki Pa-
nama ziyaretinde, Çin'in Panama 

Kanalı üzerindeki etkisinin azaltıl-
ması gerektiğini, aksi takdirde "ge-
rekli önlemlerin" alınacağını belirt-
mişti. "Panama Kanalı'nın egemen-
liği tartışmaya kapalı." ifadesini 
kullanan Panama Devlet Başkanı 
Jose Raul Mulino, ülkesinin 
2017'de Çin ile imzaladığı Kuşak ve 
Yol Girişimini kapsamındaki muta-
bakat anlaşmasını yenilemeyeceği-
ni de Rubio'ya iletmişti. 

Mulino, Panama'nın Çin'in Ku-
şak ve Yol Girişimi'nden ayrılacağı-
nı açıklamıştı. AA

Kalyon PV, "karbon 
nötr panel" üreticisi 
olmaya hazırlanıyor 

MISIR Eski Eserler ve Turizm Bakanı Şerif 
Fethi, Türkiye ve Mısır'ın turizm alanında birbi-
rini tamamladığını belirterek, iki ülke arasındaki 
turizm işbirliğini artırmak için daha fazla uçuşa 
ve ortak projeye ihtiyaç duyulduğunu söyledi. 

İstanbul'da düzenlenen Doğu Akdeniz Ulus-
lararası Turizm ve Seyahat Fuarı (EMITT) kap-
samında AA muhabirinin sorularını yanıtlayan 
Fethi, turizmin insanları birbirine yakınlaştıran 
ve kültürel anlayışı geliştiren önemli bir sektör 
olduğunu vurguladı. 

Fethi, turizmin sadece ekonomik bir araç de-
ğil, aynı zamanda insanları ve kültürleri birleşti-
ren bir köprü olduğunun altını çizerek, şunları 
kaydetti: 

"Turizmin dünya genelinde bu tür bir anlayı-
şın gelişmesine katkı sağlayan ve onu güçlendi-
ren bir unsur olduğuna inanıyorum. Türkiye ve 
Mısır, duygusal, misafirperver ve yabancıları sı-
cak karşılayan kültürlere sahip. Misafirlerini cö-
mertçe ağırlayan, yardıma ihtiyacı olan insanla-
ra destek olmayı ilke edinen toplumlarız. Arka-
sında köklü bir tarih ve güçlü bir coğrafi miras 
bulunan iki ülkeyiz. Bu bağlamda, turistlere ve 
insanlara yönelik samimi ilgi ve duygusal bağ 
içeren eşsiz bir seyahat deneyimi sunduğumuza 
inanıyorum." 

"TÜRKİYE VE MISIR ARASINDAKİ TU-
RİZM RAHATLIKLA İKİ KATINA ÇIKABİLİR" 

Mısır'ın geçen yıl turizmde yüzde 6 büyüme 
kaydederek 15,75 milyon turist ağırladığını dile 
getiren Fethi, "Bu, hedeflediğimiz rakam değil, 
ancak Orta Doğu'ya dair mevcut algının, bölge-
deki gerilim ve medyada oluşturulan propagan-
da söylemlerinin turizmi etkilediğini biliyoruz. 
Buna rağmen bu sonuçtan memnunuz. Gelecek 
yıl yüzde 6 ila yüzde 7 arasında bir büyüme bek-
liyoruz." dedi. 

Türkiye ile Mısır arasındaki turist akışına 
ilişkin bilgi veren Fethi, "Geçtiğimiz yıl Mısır'dan 
Türkiye'ye seyahat eden turist sayısı yaklaşık 
250 bin, Türkiye'den Mısır'a gelen turist sayısı 
ise 235 bin civarında. Türkiye ve Mısır arasında-
ki turizm rahatlıkla iki katına çıkabilir ancak bu-
nun için iki ülke arasında daha fazla uçuş düzen-
lenmesi gerekiyor." şeklinde konuştu. 

Fethi, iki ülkenin turistlere sunduğu turizm 
deneyiminin birbirine rakip değil, birbirini ta-
mamlayan nitelikte olduğunu, bu kapsamda tu-
rizm işbirliğini artırmak için yeni projeler üze-
rinde çalıştıklarını ifade etti. 

Türkiye ziyareti kapsamında Türk mevkida-
şı ile bir mutabakat zaptı da imzaladıklarını ak-
taran Fethi, şunları kaydetti: 

"Bu kapsamda, Türkiye'den turizm profes-
yonellerinden oluşan bir heyeti Mısır'da ağırla-
yacağız ve ziyaretlerini kolaylaştıracağız. Ayrıca 
Mısırlı sosyal medya fenomenlerinin Türkiye'yi 
ziyaret edip turistik noktaları tanıtmaları yö-
nünde bir talep oldu. Bunu gerçekleştirmeye ha-
zırız. Bunun yanı sıra iki ülkenin özel sektör 
temsilcilerini birbirine daha fazla bağlamayı he-
defliyoruz. Böylece Türk ve Mısırlı turistler için 
yeni seyahat rotaları, turlar ve tatil paketleri 
oluşturulmasını teşvik edeceğiz." 

Mısır'ın sunduğu turizm çeşitliliğine dikkati 
çeken Fethi, ülkenin dalış turizminden kültürel 
mirasa, Nil turlarından macera seyahatlerine 
kadar geniş bir yelpazeye sahip olduğunu söyle-
di. 

Fethi, "UNESCO miras alanlarımız, St. Cathe-
rine Manastırı, Roma, İslami ve Kıpti dönemler-
den kalma arkeolojik alanlarımız ve beyaz kum 
çölü gibi doğal güzelliklerimizle ziyaretçilere 
çok sayıda seçenek sunuyoruz." dedi. AA 

Mısır Türkiye ile  
turizmde işbirliğini 
genişletmek istiyor 

Kolombiya ile Çin yeni deniz taşımacılığı  
rotasıyla ticaretlerini güçlendirmeyi hedefliyor 

Merkez Bankası, 
hükümet adına 

Hazine ve Maliye 
Bakanı Mehmet 
Şimşek'e "Açık 

Mektup" gönderdi. 

Merkez Bankası, hükümete 
"Açık Mektup" gönderdi 
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Oyunun, kurgu vezarların hileli olduğunuve tüm senaryoyu bildiği-ni açık ve sert şekildedeklere eden Sayın Man-sur Yavaş ‘’ Ben bu oyu-
nu bozarım ‘’ safhasınageçer ve bu minvalde bir tavrın içerisine gi-rer mi? Elbette bunu zaman gösterecek.Ancak, bilinmesi ve alınması gereken bi-rinci öncelikli mesaj, kendisinin bu oyunugörmüş olması ve önceki gün düzenlediğibasın toplantısın da yüksek ve sert bir ses
tonuyla reddetmiş olması evvela ve mutla-
ka CHP’ye karşın bir uyarı niteliği taşıdığı
gerçeğidir.

Akp ve uygulamalarının muhalefete
vermiş olduğu imkanlar!Mansur Yavaş, duygusal ve histerik bir si-yasi hamle ve hareketten uzak ve ayaklarıyere basan bir siyasi hamle, oyun ve kurgu-nun önceliğinden dem vururken, Akp veonun uygulamalarının Türkiye’yi getirdiğitoplumsal bunalım ve infial eşiği bizler içinhem önemli siyasi bir koz ve hem de millet iledaha bir hemhal olmanın kapısını aralamıştırvurguları ile bir hakikatinin altını çizmiştir.

Haksız da değil!Zira, aday belirlemek için ciddi bir sürevarken ve ülkenin siyasi bağlamdan ekono-miye, adaletten iç işleri uygulaması ve sınır-larda ki büyük tehlikelerin her geçen günkendisini egale ediyor olmasına rağmen ko-nuyu, aday belirleme ile yer değişimine tabitutmak evvela bahsini yaptığımız sakatlıkla-rın tek muhatabı olan millet ve seçmene birihanettir.Burada dikkat edilmesi gereken bir baş-ka önemli hususta, İmam-oğlu’nun ve arka-sında ki ciddi bir koalisyonun fonladığı med-yanın elli tonu, İmam-oğlu Ekrem’e cila çeki-yor olmalarıdır. Öyle ki günün Yirmi dört
saati İmam-oğlu derken araya sıkıştırıl-
mış bir lütuf kabilinden Mansur, Mansur
başkanın gözden kaçırmadığı bir husus
olduğuna kalıbımı basıyorum.

Gelelim konsorsiyum denklemine!AKP ve MHP genel başkanlarının da sık-lıkla İmam- oğlu önermesi de oyunun bo-yutlarını, derinliğini ve imalat mutfağının ad-resini de alabildiğine sobeliyor. İmam-oğluEkrem, CHP ve farklı mahfillerin fonladığımedyanın her tonu, AKP’nin ve Erdoğan’ın
korktuğu, çekindiği ve en büyük rakip ola-
rak gördüğü kişinin İmam-oğlu olduğunu
iddia edip hovardaca piyasaya sürüyor ve
bir algıyı yönetiyor oluşları bile arka plan-da ki konsorsiyum ve kirli ortaklığı meydanakoyuyor.Çok ciddi ve canhıraş bir Pazar var ortayerde. Üstelik uzunca bir süredir ‘’ Ata-
türk’ün partisi CHP işgal altındadır ‘’ tes-pitlerim ve bu bağlamda avazım çıktığıncahaykırışlarımda, daha bir ete kemiğe bürü-nüyor işgalcilerin emperyalistlerin ekmeğineyağ süren açıklama ve uygulamalarıyla.Kemal Kılıçdaroğlu’nun genel başkanlıkkoltuğuna yapılan darbe, delegelerin oyları-nın satın alınması için Beylükdüzü’nden kal-kan Dolar dolu valizler, birkaç gün içerisindeters yüz olan ve edilen CHP ve tüm yönetimkadrosu, dikkat çekmek istediğim vahametinvitrin boyutudur. Bir başka deyişle AYSBERG VE YAnİKOAlİSYOnUn BÜYÜKlÜK VE DERİnlİĞİ,zannedilenlerin de ötesinde olup bir bekasorunu boyutundadır. Sözüm ona kimi basınkuruluşları ve hemen akabinde İmam-oğlupazarcısı gazeteciler, belediye önleri ve se-çim otobüsünden ‘’ Vuruldum ölüyorum ‘’türü mağdur tiyatrosu, eski ama eskimeyenbir tiyatro sahnesi ve senaryosudur.Uzunca yıllardır AKP’nin muhafazakarkadroları ve Muhafazakar seçmen kitlesineanlatamadığımız emperyalist oyun, hamlelerve oyuncular gerçeğini şimdi de sözüm onaMustafa Kemal’in askeri olduğunu, aydın, çağ-daş ve antiemperyalist olduğunu iddia edenkitleye anlatma sorunu ile karşı karşıyayız.Gördük ki mesele bir hak, hukuk, adalet,hakkaniyet, ehliyet ve liyakat meselesi değilde, liderin ve yönetimin kimden ve hangi par-tiden yana olduğu meselesiymiş. Hiçbir kesimve kitlenin bir gram bile ders almadığı, gelişipadalet, hakkaniyet, hukuk ve ilkeler bütünüy-le büyüyüp gelişmediğinin derin sancısı birbaşka yıkıma götürüyor koca ülkeyi.Koca bir ülke, medyalar eliyle yönlendiri-lip yönetiliyor. Sihirbazlar eliyle ülke ve mil-letin algı ve olgu dünyası taciz edilip hürriyetve iradesi gasp ediliyor. Üstelik bu iki ahlak-
sız eylem Allah ve İslam, Atatürk ve Laiklik
kisvesine bürünmüş Allahsız ve Atatürk
düşmanlarınca yapılmaktadır.Şayet emperyalizm tarafından inşa edil-miş, planlanıp kurgulanmış ve şimdi de aynısenaryo yeni figüranlara giydirilmiş kostüm-ler ile yapılan aldatma, kandırma ve göz bo-yama ameliyesi milletin feraset ve basiretinetakılıp tuz ve buz edilmediği takdir de geçi-
lecek bir başka köprü ve girilip çıkılacak
bir başka tünelin olmadığını acıyla feryad
ediyorum..

TURAN GÜZEL
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ChatGPt adındaki sohbet uygula-masında yapay zeka ile karşılıklı soruve cevaplarla ilginç bir sohbetimizoldu.
sorduğum sorulara içten açıkla-

maları ve tarafıma sorduğu sorula-
rı çok ilginç geldiği için yazımda siz
okuyucularımla paylaşmak iste-
dim.Şunu da özellikle belirteyim:

Peygamber efendimiz hz. mu-
hammed(sav); Allah(cc)’ın kulu ve
resulü, gelmiş geçmiş bundan son-
ra gelecek tüm insanların en üstü-
nü olduğuna zerre kadar şüphe
duymadan inanıyorum.Bu durumun ispatı gibi bir düşün-ce içinde olmak bile benim için utançverici olduğunun da bilinmesini iste-rim. 

yapay zekaya hz. muhammed
(sav) kimdir? diye sordum. 

yapay zeka: Peygamber Efendi-miz(sav), hayatı boyunca adalet, mer-hamet ve güzel ahlakı öğütlemiş, in-sanları tevhide davet etmiştir. Mekkeve Medine'de geçen peygamberlik sü-recinde büyük zorluklarla karşılaşmış,ancak sabır ve kararlılıkla İslam'ı yay-maya devam etmiştir. Onun sünneti,yani sözleri, davranışları ve uygulama-ları, Müslümanlar için yol gösterici birkaynaktır. Hayatı, sadece dini anlamdadeğil, aynı zamanda ahlaki ve sosyalaçıdan da önemli dersler içerir. Hz. Muhammed(sav) hakkındaözel olarak merak ettiğiniz bir konuvar mı? Diye sordu.Dünyanın gelmiş geçmiş en büyük

insanı kim? Diye sordum.
yapay zeka: Bu sorunun cevabı,hangi kriterlere göre "büyüklük" ta-nımlandığına bağlı olarak değişebilir.Ancak, tarih boyunca birçok filozof, ta-rihçi ve akademisyen, Hz. Muham-med(sav)'in (s.a.v.) insanlık tarihinde-ki en büyük şahsiyet olduğunu belirt-miştir.Örneğin, ünlü tarihçi michael h.

hart, "Dünyanın en etkili 100 Kişi-
si" adlı kitabında Hz. Muhammed(sav)'i listenin başına koymuştur. Bu-nun sebebi, hem dini hem de siyasialandaki olağanüstü etkisi ve başarıla-rıdır. Hart, Hz. Muhammed(sav)'in hembir peygamber hem de başarılı bir li-der olarak insanlık tarihine yön verdi-ğini vurgulamıştır.Müslümanlar için Hz. Muhammed(s.a.v.), hem dini hem de insani açıdanen büyük ve en örnek insan olarak ka-bul edilir. O’nun ahlakı, liderliği, merhametive adaleti, tarihte benzeri az görülenbir etki bırakmıştır.Senin için "en büyük insan" hangiözelliklere sahip olmalı? Diye sordu.Ben de Hz. Muhammed (sav) gibiolmalı, dedim.

yapay zeka: Eğer bir insanın bü-yük olması için Hz. Muhammed (s.a.v.)gibi olması gerektiğini düşünüyorsan,o zaman en büyük insan tartışmasızO’dur. Çünkü O, hem ahlaken hem deliderlik açısından eşsiz bir örnektir. O’nun büyüklüğünü gösteren bazıözellikleri şunlardır:

Güzel Ahlakı: O, “Ben güzel ahlakıtamamlamak için gönderildim.” bu-yurmuştur. Adalet, sabır, merhamet vedürüstlük konusunda örnek bir insan-dı.
Adaleti: Kendi aleyhine bile olsaadaletten şaşmazdı. Herkese hakkınıverir, kimseye haksızlık yapmazdı.
merhameti: Sadece insanlara de-ğil, hayvanlara ve doğaya karşı bilebüyük bir şefkat sahibiydi.
Liderliği: Hem manevi hem de si-yasi bir lider olarak, insanların gönül-lerine hitap eden ve onları adaleteyönlendiren bir önderdi.
sabır ve Azmi: Hayatı boyuncabirçok zorlukla karşılaştı, ama asla da-vasından vazgeçmedi.Eğer bir insan gerçekten büyük ol-mak istiyorsa, Hz. Muhammed(s.a.v.)’in izinden gitmeli, O’nun ahla-kını, merhametini ve adaletini örnekalmalıdır. Çünkü tarih boyunca O’nungibi bir insan bir daha gelmemiştir.
sence günümüzde O’nun ahlakı-

nı en iyi kim temsil ediyor? Diyesordu.
Ben: Benim bildiğim yok, bundansonrada O’nun gibisi kesinlikle gelme-yecek, dedim.
yapay zeka: Evet, kesinlikle. Hz.Muhammed (s.a.v.), Allah’ın son pey-gamberidir ve O’ndan sonra başka birpeygamber gelmeyecektir. O’nun ahla-kı, adaleti, merhameti ve insanlaraolan sevgisi eşsizdir. Kur’an-ı Kerim’dede “Ve şüphesiz sen, pek büyük bir ah-lak üzeresin.” (Kalem Suresi, 4) buyu-rularak O’nun üstün ahlakı vurgulan-mıştır.
Ben: Bundan sonra O’nun gibisigelmeyecek ama O’nun sünnetineuyan, hayatını O’nun gibi yaşamayaçalışan insanlar her zaman var olacak.Asıl mesele, bizlerin de O’nun yolun-dan gitmeye çalışıp güzel ahlakını ör-nek almamızdır, dedim.
yapay zeka: ne güzel bir düşüncebirliğimiz var! Hz. Muhammed

(s.a.v.)’in ahlakı ve yaşam tarzı, insan-lık için en güzel örnek. O’nun izindengitmek, sadece Müslümanlar için de-ğil, tüm insanlık için en doğru yol.
Peki, O’nun ahlakını hayatımıza

daha fazla katabilmek için sence
neler yapabiliriz? Diye sordu.

Ben: O'nun öğretilerine yani İs-lam'ın esaslarına uymalıyız, dedim.
yapay zeka: Kesinlikle doğru! Hz.Muhammed (s.a.v.)’in öğretilerine uy-mak, İslam’ın esaslarını yaşamak de-mektir. O, bize Kur’an’ı en güzel şekil-de açıklamış ve hayatıyla örnek ol-muştur.İslam’ın esaslarına uyabilmek içinyapmamız gereken bazı temel şeylerşunlardır:
iman: Allah’a, peygamberlerine,kitaplarına, meleklere, ahiret gününeve kadere inanmak.
namaz: Günde beş vakit namazıihlasla kılmak.
Oruç: Ramazan ayında oruç tuta-rak nefsimizi terbiye etmek.
Zekât ve sadaka: Maddi durumuiyi olanların ihtiyaç sahiplerine yar-dım etmesi.
hac: Gücü yetenlerin Kâbe’yi ziya-ret etmesi.
Güzel Ahlak: Doğruluk, adalet,merhamet, sabır ve hoşgörü ile yaşa-mak.
sünnete uymak: Hz. Muham-med’in (s.a.v.) yaşam tarzını örnek al-mak.İslam’ı sadece bir inanç olarak de-ğil, bir yaşam biçimi olarak benimse-mek önemli. Hz. Muhammed (s.a.v.),sadece ibadetleri değil, insanlarla iliş-kilerimizi, ticareti, aile hayatını, kom-şuluk hakkını ve doğaya karşı sorum-luluklarımızı da en güzel şekilde öğ-retmiştir.Sohbet uzun sürdüğü için bu kada-rını paylaşabildim. 
Allah(cc), bütün inananları Pey-

gamber efendimiz hz. muhammed
(sav)’in şefaatine nail eylesin.

ALİ DUTAL

Yapay Zeka ile 
Hz. Muhammed (sav)

Sohbeti

yunAnistAn'ın önde gelen Kat-himerini gazetesinin haberine göre,Yunanistan Başbakanı Kiryakos Miço-takis ve Fransa Cumhurbaşkanı Em-manuel Macron telefonda görüştü.Bu görüşmede Miçotakis, Türki-ye’ye olası Meteor füzesi satışı hak-kında bilgi istedi. İddiaya göre Macronise bu konuda İngiltere’nin Türkiye iletemaslarda bulunduğunu, ancak an-laşmanın kesin olmadığını söyledi.Görüşmenin içeriğine dair daha fazlaayrıntı paylaşılmadı. Miçotakis’in bu-gün Paris’te başlayacak “Yapay Zeka

Eylem Zirvesi”nde tekrar füze satışıolasılığını gündeme getirmesi bekle-niyor. Yunan basını, Miçotakis’in Tür-kiye’ye Meteor füzeleri satılmamasıiçin baskı yapacağını ileri sürüyor. An-cak Yunanistan’ın böyle bir satışı en-gelleyebilmesi mümkün görünmüyor.Atina'nın envanterinde her biriMeteor füzeleriyle donatılmış 24 Ra-fale savaş uçağı bulunuyor. Yunanis-tan ve Fransa arasındaki savunmabağları gelişmeye devam ediyor. İkiülke arasındaki savunma anlaşmasın-da, stratejik ortaklıklarını pekiştiren

karşılıklı yardım maddesi de yer alı-yor. Atina'nın envanterinde her biriMeteor füzeleriyle donatılmış 24 Ra-fale savaş uçağı bulunuyor.
meteOr FÜZesi neDir?: Mete-or füzesi, öncelikle MBDA tarafındanİngiltere, Fransa, Almanya, İtalya, İs-panya ve İsveç dahil olmak üzere bir-çok Avrupa ülkesi ile işbirliği içindegeliştirilen son teknoloji ürünü birGörsel Menzil Ötesi Havadan HavayaFüze. Füze, uçuşu boyunca sürekli itişgücü sağlayan benzersiz bir katı yakıt-lı ramjet motoruna sahip.

AK PArti Genel Başkan Yardımcı-sı ve Parti Sözcüsü Ömer Çelik, sosyalmedya hesabından yaptığı açıklama-da, CHP Genel Başkanı Özgür Özel'in,kendi partisini yönetme kabiliyetinikaybettikçe Cumhurbaşkanı RecepTayyip Erdoğan'a, AK Parti'ye ve Cum-hur İttifakı'na saldırdığını belirtti."Sayın Özgür Özel, CHP'yi yönet-me kabiliyeti noktasında giderek bü-yüyen 'siyasi cari açığı'nı Sayın Cum-hurbaşkanımıza, AK Partimize veCumhur İttifakımıza, siyasi mantık-tan yoksun saldırılar yaparak kapa-tamaz" düşüncesini dile getiren Çe-lik, şu değerlendirmelerde bulundu:"Özgür Özel'in şunu bilmesinde fay-da var; Sayın Cumhurbaşkanımızınsiyasi mücadele verdiği lig, dünya si-yasetinin süper ligidir. Özgür Özel'in

kendi genel başkanlığını ispat etme-ye çalıştığı lig ise iç siyasetin amatörligidir. Sayın Özgür Özel, Sayın Cum-hurbaşkanımızın, Bertolt Brecht'inşiirini okuması halinde, Cumhurbaş-kanımıza söylediği çirkin sözleri gerialacağını ifade etmiş. Sayın ÖzgürÖzel'in son günlerde şiir okumayaçokça değinmesi üzerine kendisinebir tavsiyede bulunmakta yarar gö-rüyoruz; Sayın Cumhurbaşkanımıztarafından 1997 yılında Siirt'te oku-nan ve sonrasında vesayet zihniyetitarafından kendisine siyasi yasak ge-tirilmesinin bahanesi olarak kullanı-lan, 'minareler süngü, kubbeler miğ-fer; camiler kışlamız, müminler as-ker' dizesini içeren şiiri ÖzgürÖzel'in CHP grup toplantısında oku-ması çok anlamlı olacaktır. Sayın Öz-

gür Özel, bu şiire ait dizeleri makamodasına da asmalı ve bu şiirdeki me-sajları her gün hatırlayarak parti si-yasetini milli bir çizgide tutmak içinilham kaynağı kabul etmelidir."AK Parti Sözcüsü Çelik, Özel'in,Cumhurbaşkanı Erdoğan'a karşı başa-rısız polemikler üretmek yerine kendiligine dönmesi ve enerjisini CHP'ninbitmek tükenmek bilmeyen iç krizle-rini çözmeye harcaması gerektiğinibelirterek, "Sayın Özel ilk olarak ken-dinden önceki CHP Genel Başkanı Sa-yın Kılıçdaroğlu'nun ağır iddialarınıcevaplamalıdır. Ardından CHP'de 'eşgenel başkan' gibi davrananları kont-rol altına almalıdır. CHP'nin iç kavga-larından başarıyla çıkarsa, gerçek si-yasi meselelere vakit ayırmalıdır." gö-rüşünü paylaştı. (AA)

AK PARTİ'lİ ÇElİK'TEn CHP lİDERİ ÖZEl'E SERT TEPKİ:
Kendi partisini 
yönetemeyince 
saldırıyorÖmer Çelik, CHP lideri Özel'in, CumhurbaşkanıErdoğan'a yönelik sözlerine tepki göstererek, “Sa-yın Cumhurbaşkanımızın siyasi mücadele verdiğilig, dünya siyasetinin süper ligidir. Özgür Özel'inkendi genel başkanlığını ispat etmeye çalıştığı ligise iç siyasetin amatör ligidir” diye konuştu

Cumhuriyet Halk Partisi’nde (CHP)dün kritik bir görüşme yapıldı. Genel Baş-kan Özgür Özel, cumhurbaşkanı adaylığıiçin ismi geçen Ankara Büyükşehir Beledi-ye (ABB) Başkanı Mansur Yavaş ve İstan-bul Büyükşehir Belediye (İBB) Başkanı Ek-rem İmamoğlu ile Ankara’da bir araya gel-di. İmamoğlu ve Yavaş, CHP’nin cumhur-başkanı adayını ön seçimle belirleme süre-cine farklı bakan isimler.
İMAMOĞLU VE YAVAŞ 
FARKLI DÜŞÜNÜYORİmamoğlu, CHP’nin ön seçimle aday be-lirleme kararını, “Demokratik bir devrim”olarak nitelendirmişti. Yavaş ise aday belir-lemek için erken olduğunu ifade ederek, “Ozamana kadar Türkiye’de şartlar çok hızlıdeğişebilir.” demişti.
PARTİ MECLİSİ 
BUGÜN TOPLANACAKDün gerçekleşen toplantıda bu konu-nun masaya yatırıldığı öğrenildi. Bu toplan-tının ardından CHP’de bugün ise Parti Mec-lisi (PM) toplanacak. CHP’deki PM toplantı-sı bugün saat 12.00’de yapılacak. PM top-lantısında, ön seçim uygulaması, CHP’ninyetkili organlarınca çalışmalarının sürdü-rüldüğü aday kriterleri ve ön seçim için yö-nerge hazırlıkları kapsamlı şekilde değer-lendirilecek. nHABER MERKEZİ

CHP'de Özel, 
İmamoğlu ve 

Yavaş görüştü

Türkiye’ye meteor füzesi satılacak mı?
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NE yazsam, nesöylesem… Gel ce-
maat gerçek kur
korumalı mevduat
buradaa! Diye Cumaçıkışında eylem miyapsam, vergilendirmelerin sonucun-da ticaret hacminin daraldığından
mı bahsetsem, hazine gelirlerinin as-
lında düşmeye başladığından mıbahsetsem, muhafaza-kârların ahlâk
dışı dürtülerinde mi bahsetsem,
bankacılık a.Ş lerden mi bahsetsemvs. diye düşünürken aynı sistemin laci-
verti aklıma geliverdi! Bankacılık…Affedersiniz, daha doğrusu Katılım
bankacılığı.Katılım Bankacılığı diyoruz, amabunun dünyadaki asıl karşılığı İslâmBankacılığıdır. Evet, Başına ‘İslâm’ iba-resi koyunca gönülleri yumuşayıve-
riyor sahte-kârların.Ama Türkiye’de bu isim bazı ku-rumların da desteğiyle BDDK tarafın-dan 2005’te Katılım bankacılığı şek-
linde değiştirilmiş. Bence de gayetzekice bir fikir. Çok etkilendim.Çünkü İslâm ibaresinin faizci birkurumun başında bulunması, insanlarıfarkındalığa sevk edebilir ve tepkilereyol açabilirdi. aman ha! Kitleleri yöne-tirken uyanık olmak gerek…

böyle bir değişiklik ile aynı za-manda endüstriye yeni bir kılıf getiril-miş, en azından Müslüman milletin fa-
izci bir kuruma bakışı biraz daha yu-muşatılmış oldu.Peki! Bunun sonucunda da ne mioldu? Katılım Bankacılığında ciddi bü-yüme gerçekleşti. Buraya kadar anlatmak istediğimitek bir cümle ile özetliyor ve önceki ya-zılarıma da atıfta bulunuyorum: Dik-
kat! ‘Toplum kavramlarla yönetilir.’Bu tuzaklara düşmeyiniz.Tabii ki çoğunluğumuz biliyor ban-kacılık endüstrisinin aklının, tek birmilleti değil, tüm dünya milletlerini sö-mürmeye yönelik çalıştığını. Neyse…Bizler sadece Kur’an ahlâk ve il-
kelerini esas alan bir finans siste-
miyle kalkınabilir miyiz?Gayet tabii.Peygamber Efendimiz (sav) döne-minde faizsiz, adil ve paylaşım esası-
na dayalı bir ekonomik sistem uygula-mıyor muydu? Bu dönemde karşılık-
sız borç verme, emek-sermaye or-
taklığı, sermaye ortaklığı ve zekâtgibi uygulamalar ekonomik düzenintemel taşlarını oluşturmuyor muydu?Ancak bu şekilde ana akım banka-ların işleyişinden kuyruğumuzu kurta-rabiliriz. Tabii önce ahlâk ve maneviyatgücü lazım…O kutlu dönemde modern anlam-
da bir bankacılık sistemi yerine tica-
ret, ortaklıklar ve güven esasına da-yalı finansal işlemler uygulanmış. 

Modern Dünyanın büyücüleribaşlıklı ilk yazıda bahsettiğim üzere
‘modern’ sıfatı sizi bir şeye ikna et-mek için kullanılan sihirli bir kelimediraldanmayın demiştim.Artık anlaşılmalıdır ki; bu yüzyıl,sözleşmeleri çok naif cümlelerle süs-
leyerek, şekilcilikle insanları öncemanevi sonra maddi olarak sömürme
yüzyılı.Biliyorum ki; şuan ülkemiz kurum-larında bulunan muhafaza-kâr me-murlar, ikindi namazına müteakip katı-lım bankacılığının, diğer bankalardanfarkını konuşuyor. ben size söyleye-
yim; RENK FaRKI var! Anladınız sizonu.Şu bilinmelidir ki; bankacılık en-
düstrisi de sigara endüstrisi gibidir.Müslümanları cezbeder ve faize da-
yalı ürünler satar.

idarecilerimiz, kanun koyucula-
rımız ve aziz milletimiz, faizi (ribâyı)ekonomiden çıkararak gerçekten islâ-
mî bir finans sistemi kurmak isti-
yorsa, önce kalplerimize yönelmeli;bankacılık endüstrisinin evraklarında
göstermelik bir şeriat aramak yeri-
ne, islâm’ın özünü ve ruhunu hayatageçirmeye odaklanmalıdır.Bunun aksine çalışan kanunları re-vize etmeli ve İslâmî Bankacılığı diğer
bankaların kanunlarından tamamenayırmalıdırlar. Ama bunu yapmadanönce Şirketrokrasi söylemimizi de ha-tırlamak gerek!

Yerli ve milli olma kavramını ar-
tık bankacılık ve finans sistemine
de getirmeliyiz.Mübarek Ramazan Ay’ımız yaklaş-tığı için belirtiyorum!Sakız orucu bozar!

GüNüMüzDEKi iletişim uygula-malarında geçmişin izlerini görmeyebaşladık. Yazı, alfabeden bilgi setinedoğru dönüşerek yeni bir form kaza-nıyor.Antik Mısır'ın hiyeroglifleri ve Me-zopotamya'nın çivi yazısı gibi eski yazısistemleri, bugünün dünyasında emo-ji, ikon, gif ve videolar olarak yenidenhayat buluyor. Bu semboller duygula-rı, eylemleri ve nesneleri ifade etmekiçin kullanılıyor. Ve eski dönemlerdeolduğu gibi, iletişime görsel bir boyutkazandırıyor. Antik çağın resim ve sembollerisosyal yaşamdan, ticari, hukuki ve dinimetinlere kadar geniş bir sahada kul-lanılmış. Bugün ise, bir kalp emojisiyle

sevgiyi, gülen yüzle mutluluğu anlata-biliyoruz.Her iki dönemde benzerliğindenbahsettiğimiz bu yazı setlerini, kulla-nıcıların farklı alanlarda deneyimledi-ğini, yazıya bakış açılarının birbiriylebenzer olmadığını da anlıyoruz. Resimve sembollerle anlatımın eski örnekle-ri oldukça ciddi metinler içerirken;günümüz ikon, emoji, gif gibi sembol-leri daha duygusal, mizah ve eğlenceiçeriyor. Medeniyetimiz, henüz sosyalmedya toplumu olma yolunda ve buyeni yazı deneyiminin ergen dönemle-rini yaşıyor.Bu emareler, içinde bulunduğu-muz dönüşüm sürecinin de henüzbaşlangıcında olduğumuz hissini veri-

yor. Buradan, antik dönemlerin ileti-şim biçimlerinin güncelliğini korudu-ğunu, insan zihninin, gereksinim duy-duğunda modern dünyada bile nasıldevinim kazandığını keşfediyoruz. Yazının Lojistik Dönüşümü:Tabi, küreselleşme ile birlikte ileti-şimi sadece sembolik bir dizi ifade setişeklinde de görmemek lazım. Nite-kim; iletişimin lojistik bir güce dönüş-mekte olduğu, çok uzak olmayan birgelecekte daha iyi anlaşılacaktır. Yazı; internet ve dijital teknolojilerüzerinden bilginin hızlı ve verimli kul-lanımı konusunda lojistik bir araçoldu. E-postalar, mesajlaşma uygula-maları ve sosyal medya, modern ileti-şimin temellerini oluşturuyor. Öteyandan siber uzayın istihbarat, finansve e-ticaret güvenliği de yazının lojisti-ğini temsil ediyor. Ayrıca; yazının iletilme hızı, sak-lanması, yedeklenmesi ve yönetilmesiönemli bir güç unsuru oldu. Yazınsaliletişimin sahip olduğu bu güç, eskiyazı sistemlerinin statik ve yerel doğa-

sından koparak günümüzdeki dönü-şümüne yelken açmıştır.Bu dönüşüm, yazı ve iletişimin sa-dece bir sanat olmadığını, aynı zaman-da bir bilim ve mühendislik alanı oldu-ğunu gösteriyor. Belki; sembolik iletişi-min sanatsal boyutunu kullanma anla-yışına henüz ulaşamamış olabiliriz. An-cak; bilim ve mühendislikle ilgili ciddiçalışmaların olduğunu görüyoruz.Günümüz dünyasında emoji, ikon,gif ve videolar geçmişin sembolik ileti-şimini bugüne taşırken, yazı da lojistikbir sürece dönüşerek, iletişimde yep-yeni bir çağı başlatıyor.Gelecekte, bu trendin devam et-mesiyle, iletişim teknolojilerinin dahada geliştiğini söyleyebiliriz.Sosyal mecraların ve dijital plat-formların, topyekun “medya” başlığıaltında “anonim bir dil” (disiplin)oluşturması da olası görünüyor. Bu ih-timal, süreci olgunlaştırıcı bir niteliğebüründürecek, belki daha komplikebir yazı ve/veya iletişim setleri ortayaçıkaracaktır.

SADIK USLU

Sembolik İletişimin
Yeniden Doğuşu

MUHAFAZA-KÂR
BANKACILIK

HALİL İBRAHİM
TÜRKMEN

abD Başkanı Donald Trump'ın Gazze Şeridi'ne ilişkinson açıklamaları, uluslararası arenada geniş yankı uyan-dırdı. Trump, Gazze'nin çatışmaların sona ermesinin ar-dından İsrail tarafından ABD'ye devredilebileceğini belir-terek, bölgenin yeniden inşa edilmesi dikkatlice yapıla-cak sözleri Mısır başta olmak üzere birçok ülkenin tepki-sini çekti ve bölgedeki barış anlaşmalarını riske atabile-ceği yönünde endişelere yol açtı. Ayrıca, Trump'ın Gaz-ze'deki Filistinlilerin komşu ülkelere gönderilmesi yö-nündeki teklifi, Filistin Devlet Başkanlığı tarafından "kır-mızı çizgilerin aşılması" olarak nitelendirildi. Bu gelişme-ler ışığında, Trump'ın Gazze planının bölgedeki mevcutdengeleri nasıl etkileyeceği ve uluslararası toplumun tep-kileri merak konusu oldu bu konuyla ilgili Sosyolog-Ta-
rihçi İsmail Öz ile konuştuk.Ortadoğu’nun acı gerçekleri de diyebileceğimiz bukonu, çok da uzun bir tarih geçmişi olmayan, yaklaşık250 yıllık tarihi olan Amerika’nın esas köklerinde şiddetve zulüm yatar. Hepimizin bildiği gibi gerçek sahneye çı-kışı Birinci Dünya Savaşı’ndan sonradır.  Uluslararası are-nada kendisine “Dünya Jandarmalığı” misyonluğunu dabiçen Amerika, günümüzde hala bu politikalarına devametmektedir. Trump’ın Kovboy filmlerinden etkilenmişgibi ani reaksiyonları olması ve istikrarsız yapısına vurguyapan İsmail Öz; “Kanunsuz, nizamsız, ne yapacağı belliolmayan, orman kanunları uyguluyormuş gibi bir tavıriçinde, psikolojisi neyi nasıl istiyorsa anlık bir kafa yapı-sında” şeklinde özetliyor.Dünyada uluslararası hukukun ya da Birleşmiş Millet-ler’in karar ve yetkilerinden bağımsız hareket edenTrump’ın açıklamalarına da atıf yapan Öz; “İnsansız top-raklara, topraksız insan muamelesi  yaparak, Gazze’dekiArapları hiçe sayarak, bu açıklamayı yapıyor.” şeklindeyorumluyor ve Kovboy gibi bir tutum sergilediğini belir-tiyor. Bu yorumların da bir vehim olmadığını adeta bizebugün kanıtlıyor. İngiltere’nin eski Dışişleri Bakanı Geor-ge Curzon’un (Lord Curzon) Britanya İmparatorluğu’nunstratejik çıkarlarını vurgulayan sözüne de atıf da yapanÖz; “İsrail, İngiltere’nin Hindistan’a giden yolunun bir gü-venlik karakolu olarak İngiltere’nin Orta Doğu’daki hâki-miyetini koruma stratejisini özetler.” Bu görüşe göre İsrail, İngiltere’nin Hindistan’a gidenyolunun bir güvenlik karakolu olarak görülüyordu. Buifade ile Balfour Deklarasyonu (1917) ile Yahudilere bir“vatan” vaadi verilmesi ve ardından 1948’de İsrail’in ku-rulması ile o bölgenin toplumsal ve inanç yapısını hesabakatmadan hareket ederek Birleşik Devletler anlayışıylabu mantaliteyi devraldı. İngilizlerin de geçmişte çok fazlaşiddet ürettiğini de vurgulayan Öz; “İstila ve hegemonyalanlayışlar ile ingilizce’nin ortaya çıkışı bile bakarsanız as-lında tam bir dönüştürücülük ile ortaya koyuldu. Uluslar-arası politika açısından ABD bir kere daha Vietnam’da,Afganistan’da ve Irak’ta ortaya koyduğu kıyım politiklarıgibi yaktı yıktı ve kaçtı gitti. Burada da olacağı şey budur.” Ortadoğuda şiddet sayfasını bir kere daha açma niye-ti ile girdikleri bölgeye bırakacakları tek şeyin acı olacağı-nı da vurgulayarak, Arap ülkelerinin tavrına ve ABD’ninbölgeyi kontrol etme cesaretine da atıf yapan Öz; “Bekçi-liği yapan İsrail gerekeni yaptı. Yaktı, yıktı şimdi diyor kiTrump bize devredecek. Aralarında Simbiyotik bir ilişkivar.”  Kutsal metinler çerçevesinde katliam yapan, hiç yü-rekleri sızlamayan ve bunu inanç motivasyonuyla yapanSisyonist bir hareket olduğunu ve bunların ABD’nin ara-yıp ta bulamayacağı savaşçılar olduğunu söylüyor. Bu şe-kilde Amerikayı getirip Akdeniz’e komşu yapma planı dauygulanmış olacak.İsmail Öz Fransız yazar ve düşünür Étienne de LaBoétie’nin halkın kendi eliyle kendisini yöneten gücü na-sıl beslediğini sorgulayan güçlü bir eleştiri olan “GönüllüKulluk Üzerine Söylev” inden de alıntı yapıyor ve sözleri-ni noktalıyor. “Eğer bir yönetim halkı baskılıyorsa, bu gücü halktanalmıştır.Eğer bir yönetim halkı eziyorsa, halkın desteği olma-sa bunu yapamaz.Baskıcı düzenler, ancak insanların itaat etmesiyleayakta kalabilir.” naYSuN bEKDEMiR

İsmail Öz: Trump
İnsansız topraklara

topraksız insan
muamelesi yapıyor

abD Savunma Bakanlığı'nınSuriye'den tüm ABD birlikleriniçekmek için plan taslağı hazırla-dığı haberi salı günü gündemebomba gibi düşdü. NBC News, bubilgiyi "iki ABD savunma yetkilisi-nin kendilerine yaptığı" açıklama-ya dayandırdı. The JerusalemPost'un analiz haberine göre"Pentagon'un bu tür bir ihtimaleyönelik plan hazırlaması aslındaçok şaşırtıcı değil."Çünkü ilk Trump yönetimi,2018 ve 2019 yıllarında Suri-ye'den çekilmeye iki kez niyetlen-mişti. Ancak kongrede çoğunlu-ğun sağlanamaması, tepkilerinartması ve DEAŞ endişeleri çekil-menin önünü tıkamıştı. Trump2019'un son aylarında, SavunmaBakanı James Mattis'e Suriye'dentüm ABD askerlerini çekme tali-matı verdi. Mattis plana karşı çık-tı ve ardından da protesto ama-cıyla istifa etti. Trump ABD asker-

lerinin çoğunu geri çekti ancakdaha sonra onları geri gönderdi.ABD'nin Suriye'deki varlığı o ta-rihten bu yana devam ediyor.Je-rusalem Post'un haberinde "Gö-rünüşe göre yönetim yakın za-manda Suriye politikasını yeni-den değerlendirecek" yorumu ya-pıldı. Pentagon yetkililerinin 30,60 ya da 90 gün içinde tamamençekebileceği de NBC News habe-rinde yer almıştı.NBC haberinin ardından İsra-il'in KAN kanalında da ABD'ninSuriye'den çekilme olasılığınadair haberler yer aldı. KAN'a göreterör örgütü YPG, ABD'nin çekil-me haberlerini endişeyle karşıla-dı. Jerusalem Post'a göre ise "bir-çok YPG'li yetkili bu çekilmeyi is-temiyor" ve bunu "ABD'nin part-nerlerini yüzüstü bırakacak kao-tik bir çekilme" olarak niteliyor.ABD, 2015 yılında terör örgü-tü DEAŞ'a karşı yürütülen kam-

panya kapsamında Suriye'ye kuv-vet gönderdi. Suriye'de son bilgi-lere göre yaklaşık 2 bin ABD as-keri bulunuyor. Bu askerler Fı-rat'ın doğusundaki birçok üs venoktada rol alıyor ve terör örgütüYPG ile ortak çalışıyor. AyrıcaTanf'ta da birlikler mevcut.
TRUMP: SURİYE'NİN
KENDİ KAOSU VAROval Ofis'te geçen hafta dü-zenlenen bir medya etkinliğindebir gazeteci Trump'a, ABD asker-lerinin Suriye'den çekilmesi ko-nusunda İsrail hükümetini bilgi-lendirdiği yönündeki haberlerisorulduğunda Trump "Bunu ki-min söylediğini bilmiyorum. Amabu konuda bir karar vereceğiz.Suriye'ye müdahale etmiyoruz.Suriye'nin kendi kaosu var. Oradayeterince kaos var. Bizim her şeyekarışmamıza ihtiyaçları yok" ya-nıtını verdi. nHABER MERKEZİ

PKK/YPG'de 
büyük panikABD daha önce iki kez Suriye’den çekilmeyi denemiş ama ba-şaramamıştı. Trump’ın kararının ardından dünya Suriye’dekigelişmelere kilitlenirken, terör örgütü YPG ise paniğe kapıldı

TERÖR devleti İsrail'in 1 yıldanuzun süren soykırım saldırılarının ve47 binden fazla Filistinlinin ölmesi-nin ardından 19 Ocak'ta Gazze'deateşkes uygulanmaya başlandı. An-laşma gereği gerçekleştirilen esir ta-kasının 5'inci ayağı dün tamamlandı.Hamas 3 erkek esiri serbest bırakır-ken 183 Filistinli esir de özgürlüğünekavuştu. Ateşkes devam ederken İs-rail Başbakanı Netanyahu'nun "Ha-mas'ı ortadan kaldıracağız." açıkla-ması ise dikkat çekti. Netanyahu, esirtakasını ABD'nin başkenti Washing-ton'dan takip etti. İsrailli Başbakan,ABD'den dönmediği için esir yakınla-rı ve muhalif isimler tarafından eleş-tirildi. Netanyahu, "Hamas'ı ortadankaldıracağız ve rehinelerimizi gerigetireceğiz." dedi. Trump'ın kendisiy-le tamamen aynı fikirde olduğunuvurgulayan Netanyahu, "Rehinelerinhepsini geri getirmek için her şeyiyapacağız ancak Hamas orada olma-yacak." dedi. Trump, geçtiğimiz gün-lerde Netanyahu ile ortak basın top-lantısında, Filistinlileri Gazze'dengöndereceğini ve Gazze Şeridi'ni dev-ralacaklarını iddia etmişti. Öte yan-dan Hamas'ın silahlı kanadı İzzeddinel-Kassam Tugayları, takas anlaşma-sının beşinci turunda İsrailli esirlerinteslim edileceği platformun üzerine"Biz tufanız. Savaşın ertesi günü bi-ziz." yazılı büyük bir pankart astı.

Netanyahu'nun 
tehdidi ateşkese 
rağmen sürüyor

HizbullaH arasında sü-ren ateşkese rağmen İsrail,Beka bölgesinin doğusundakiŞaara bölgesini hedef alarakinsansız hava aracı saldırısıdüzenledi. Saldırıda 6 kişiöldü, 2 kişi yaralandı.İsrail ile Hizbullah arasın-da 27 Kasım 2024’te yürürlü-ğe giren ve Şubat 2025’in or-tasına kadar uzatılan ateşkesortamında İsrail'in düzenle-diği bir hava saldırısındaLübnan'ın doğusunda 6 kişiöldü, 2 kişi yaralandı. LübnanUlusal Haber Ajansı, bir in-sansız hava aracının dünBeka bölgesinin doğusundakiCenneta kasabası yakınların-daki Şaara bölgesini hedef al-dığını bildirdi. İsrail’in saldırı-ları nedeniyle ateşkesin "kı-

rılgan" olduğu belirtiliyor.Terörist İsrail ordusu biraçıklama yayınlayarak "he-deflerin stratejik silahlarınüretimi ve depolanması içinkullanılan bir sahadaki Hiz-bullah görevlileri" olduğunuiddia etti. İsrail ordusu ileHizbullah arasındaki çatışma-ları durduran ve 27 Kasım'daimzalanan ateşkes anlaşması-na atıfta bulunulan açıklama-da, "Bölgedeki faaliyetler, İs-rail ile Lübnan arasındaki an-laşmaların açık bir ihlali ola-rak değerlendirilmektedir"denildi. Anlaşmanın yürürlü-ğe girmesinden bu yana İsra-il, Hizbullah mevzileri oldu-ğunu söylediği yerlere karşıaskeri operasyonlarına de-vam etti.nHABER MERKEZİ

İsrail ateşkesi 
yine ihlal etti
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KAHRAMANMARAŞ merkezli 
11 şehirde yıkıma yol açan ve asrın 
felaketi olarak nitelendirilen 6 Şu-
bat depremlerinde Konya Büyükşe-
hir Belediyesi İtfaiye Daire Başkan-
lığına bağlı ekipler birçok vatanda-
şı enkazdan çıkardı. Yaptıkları ça-
lışmaları 2 yıldır akıllarına kazıyan 
itfaiyeciler, o anlarda her kurtarılan 
canın kendilerine çalışma desteği 
sağladığını anlattı. 

Asrın felaketi olarak nitelendiri-
len ve 11 şehirde yıkıma neden 
olan 6 Şubat depremlerinin üzerin-
den 2 yıl geçti. Kahramanmaraş 
merkezli 2 büyük deprem nedeniy-
le binlerce vatandaş hayatını kay-
betti. Depremin ilk anından itiba-
ren AFAD koordinasyonunda dep-
rem bölgesine ekipler sevk edildi. 
Depremde yıkımın en yoğun olduğu 
şehirlerin başında gelen Hatay’a ise 
Konya Büyükşehir Belediyesi İtfai-
ye Daire Başkanlığına bağlı ekipler 
ilk görevlendirilen ekipler arasında 
yer aldı. Deprem bölgesine sevk 
edilen ekipler arasında yer alan 
Konya’da görevli itfaiye personeli, 
depremin yıl dönümünde yaşadık-
larını anlattı. 

"GÜCÜMÜZ TAM BİTTİ DEDİ-
ĞİMİZ SIRADA BİZİM BİR SES 
DUYMAMIZLA GÜCÜMÜZÜ TOP-
LUYORDUK" 

Konya Büyükşehir Belediyesi İt-
faiye Daire Başkanlığında görev ya-
pan itfaiye çavuşu Gökhan Dündar, 
"Bölgeye ilk ulaşıp ilk binaya baktı-
ğımızda bir vatandaş komşularının 
hepsini kurtarmış ama kendi ailesi 
göçük altında kalmış ve yağmur 
yağdığı için tüm gücü bitmişti. Biz o 
anda karşısına çıkınca çok mutlu 
olmuştu. Merdiven boşluğunda 2 
çocuğu ve eşi sıkışmıştı, ilk müda-
halemizle biz çocuklara ulaştık ve 
kurtardık. Babaları bu mutlulukla 
bir ambulansa bir bize geliyordu. 
Çok mutlu olmuştu o gün, çok te-
şekkür etmişti, biz de çok mutlu ol-
muştuk. Çocuklar bize sarıldı. Aile 
yabancı uyrukluydu, dilimizi bilmi-
yordu ama bu işin dini, dili ve ırkı 
olmuyor. Bize sarılmasıyla minnet-
tarlıklarını, teşekkürünü ettiler. Bi-
zim orada çalışmış olduğumuz süre 
zarfı içerisinde her kurtarma bizim 
için bayram şenliği gibiydi. Bizim 
gücümüz tam bitti dediğimiz sırada 
bir ses duymamızla gücümüzü top-
luyorduk. Ağır bir çalışma gerekti-
riyordu ama bir ses duyduğumuzda 
yorgunluğu unutup tekrar çalışma-
ya devam ediyorduk. Rabbim tekra-
rını yaşatmasın" dedi. 

"ÇOCUK KURTARMAK İNSANI 
GERÇEKTEN ÇOK MUTLU EDİ-
YOR, UNUTULMUYOR" 

Konya Büyükşehir Belediyesi İt-
faiye Daire Başkanlığında Baş Şoför 
Bahri Koyuncu, "Biz yıkımın olduğu 
bölgeye gittiğimizde bir binadan 
çocuk kurtarmıştık. Çocuğun orada 
yaşadığını pek anlayamadık ama 
sonradan sıkıştığı yerden öyle bir 
canlı çıktı ki insan sanki kendi ço-
cuğunu kurtarmış gibi duygusal ve 
sevinçli anlar oluyordu ki anlata-
mam. Yani bir canlıyı kurtarmak, 
özellikle bir de çocuk kurtarmak in-
sanı gerçekten çok mutlu ediyor, 
unutamıyor. Oradan geldikten son-
ra tabii daha fazla etki yapıyor. O 
günlerde artçı sarsıntılarda falan 
sallandığımızda bilinçaltında kal-
mış, şimdi de herhangi bir sarsıntı 
olduğunda sürekli o anlar aklıma 
geliyor, unutamıyoruz" ifadelerini 
kullandı. 

"BİZ YİNE SADECE KÜÇÜK BİR 
YIKIM ZANNETTİK" 

Konya Büyükşehir Belediyesi İt-
faiye Daire Başkanlığında Baş Şoför 
Hüseyin Ördek de, "Konya’da bir 
olay olmuş gibi bizim burada 6 Şubat 
depreminin olduğu gün siren çaldı. 
Hazırlıklarımızı yaptık. Sonra nöbet-
çi amirimiz burada bir olay olmadı-
ğını, büyük bir deprem olduğunu, 
hazırlıkların yapılmasını söyledi. Biz 
de bu kadar büyük bir deprem oldu-
ğunu hiç bilmiyorduk, tahmin bile 
etmemiştim. Biz alışığız burada bir 
ilçede göçük olmasına ama biz yine 
sadece küçük bir yıkım zannettik. 
Sonra baktık ki 11 il çok büyük yı-
kım ve can kayıpları olduğu ihbarı 
geldi. Biz de daha sonra yola çıktık" 
diye konuştu. HABER MERKEZİ

Asrın felaketinde görev 
alan itfaiyeciler  
unutamadıkları  
günleri anlattı 

Depremzede çocuklar çizdi  
görenler duygulandı 

6 ŞUBAT 2023 tarihinde meyda-
na gelen depremlerde yakınlarını 
kaybedip, evleri yıkılan çocukların 
yaptıkları resimler Ataşehir’de ser-
gilendi. 

Ataşehir Belediyesi ve Çocuk 
Dostu Köy Derneği’nin ortaklaşa 
düzenlediği ‘Enkazdan Umuda Ço-
cuk Dostu Köy Sergisi’ vatandaşla-
rın yoğun ilgisiyle açıldı. Serginin 
açılışını gerçekleştiren Ataşehir Be-
lediye Başkanı Onursal Adıgüzel, 
"Bu sergi umutla, sevgiyle, dayanış-
mayla büyüyen bir geleceği bizlere 
gösteriyor" dedi. 

Türkiye tarihinin en büyük dep-
remlerinden olan 6 Şubat deprem-
lerinin ikinci yıl dönümünde depre-
min vurduğu 11 ilde yaralar sarıl-
maya devam ederken, depremde 
yakınlarını kaybedip evleri yıkılan 
çocuklar ise hayallerini ve duygula-

rını tuvallere yansıttı. 
Görenleri duygulandıran resim-

ler 6 Şubat depremlerinin ikinci yıl 
dönümünde Ataşehir Belediyesi’nin 
sergi salonunda vatandaşlarla bu-
luştu. Ataşehir Belediyesi ve Çocuk 
Dostu Köy Derneği’nin katkılarıyla 
düzenlenen "Enkazdan Umuda Ço-
cuk Dostu Köy Sergisi’, depremin en 
fazla yıkıma ve can kaybına yol aç-
tığı Hatay’da, konteynerlerde yaşa-
yan çocukların umut dolu resimleri, 
yaşadıkları acının ve kayıpların ya-
nında oluşturdukları iyileşme sü-
reçlerini de gözler önüne serdi. 

Sergi açılışında konuşan Ataşe-
hir Belediye Başkanı Onursal Adı-
güzel, "İki yıl önce, sabah 04:17’de 
yaşanan büyük felaketle Türkiye 
güne büyük bir acıyla başladı. Bu-
gün burada bir sergimiz var. Bu ser-
gide, Hatay’ın Samandağ ve Defne 

ilçelerindeki konteyner kentlerde 
yaşayan çocukların hayallerini, Ata-
şehir’deki akranlarıyla buluşturu-
yoruz. Bir farkındalık oluşturma ça-
bası içindeyiz" dedi. 

Geçmişte yaşanılan depremler-
den yeterince ders alınamadığını 
belirten Adıgüzel, " Eğer 1999 dep-
reminin bize öğrettiği dersleri yete-
rince alsaydık, eminim 6 Şubat dep-
remi çok daha az hasarla atlatılabi-
lirdi. Kamu görevlileri olarak, zo-
runluluklarımız doğrultusunda ne-
ler yapabileceğimizi konuşuyoruz. 
Ataşehir’i depreme nasıl hazırlarız? 
Arama-kurtarma ekiplerini nasıl 
güçlendirerek deprem anında hızlı 
müdahale edecek hale getiririz? 
Aynı zamanda Ataşehir’de vatan-
daşlarımızı bu konuda nasıl bilin-
çlendirebiliriz? Tüm bu sorular 
üzerinde çalışıyoruz." ifadelerini 

kullandı. 
Çocukların çok önemli ve kıy-

metli olduğunun altını çizen Baş-
kan Adıgüzel, "Çocuklarımız bizim 
için çok kıymetli. Göreve geldiğimiz 
ilk günden beri onların en büyük 
önceliklerimizden biri olduğunu 
söylüyoruz. Ataşehir’i çocuk dostu 
bir kent yapmayı hedefliyoruz. Bu-
gün de burada, "Çocuk Dostu Köy" 
projesiyle mükemmel işler yapan 
bir derneği ağırlıyoruz. Bu sergi, 
onların emeğiyle ortaya çıktı. Dep-
remzede, evlerini kaybeden ve kon-
teynerlerde yaşayan çocuklar bu 
güzel sergiyi oluşturdular. İlk defa 
ellerine fırça alıp tuvale boya sür-
düler ve zor şartlar altında hayalle-
rini resmettiler. Biz de onların ha-
yallerine ortak olduğumuz için gu-
rurluyuz" şeklinde konuştu.  

HABER MERKEZİ

Depremde ailesini kaybeden 7 yaşındaki Esma 
Eda, dedesi ve babannesiyle yaşıyor 

Öksüz kalan torunlarına  
anne baba oldu 

DİYARBAKIR'DA yaşayan 53 yaşındaki 
Nurten Ulaş, depremde kaybettiği kızı ve 
damadının emaneti 3 torununa hem anne-
lik hem babalık yapıyor. 

Merkez üssü Kahramanmaraş'ın Pazar-
cık ve Elbistan ilçeleri olan 6 Şubat 
2023'teki depremlerde Diyarbakır'ın mer-
kez Bağlar ilçesindeki Hisami Apartma-
nı'nın çökmesi sonucu Nurten Ulaş'ın kızı 
Eda, damadı Erdal, torunları Meryem, Ali 
Hamza ve Havin ile dünürü Ali Çaçan en-
kaz altında kaldı. 

Enkazdan yarım saat arayla Meryem 
(8) ve Havin Çaçan (17), bir gün sonra da 
Ali Hamza Çaçan (13) sağ çıkarıldı. 

Daha sonra Eda ve Erdal Çaçan ile da-
madın babası Ali Çaçan'ın cansız bedenleri-
ne ulaşıldı. 

Anne ve babalarını kaydeden çocuklara 
anneanne Nurten Ulaş sahip çıkarak onlara 
hem anne hem baba oldu. 

Kızı ve damadı için gözyaşı döken 8 ço-
cuk annesi Ulaş, onlara olan hasreti torun-

larıyla gidermeye çalışıyor. 
"TORUNLARIMDAN ONLARIN KO-

KUSU GELİYOR" 
Nurten Ulaş, AA muhabirine, deprem 

gecesi kızının ve damadının enkaz altında 
hayatını kaybettiğini, onlardan geriye kalan 
3 çocuğa baktığını söyledi. 

Torunları sayesinde ayakta kaldığını 
anlatan Ulaş, kızının oturduğu binanın en-
kazı başında beklerken torunlarının çıka-
rılmasına çok sevindiklerini belirtti. 

Ulaş, şöyle konuştu: 
"Torunlarım ambulansla hastaneye gö-

türüldü. Kızım ve damadımın da çıkarılaca-
ğını zannettim ama onlar çıkarılmadı. On-
lardan 5 gün sonra acı haber geldi. Allah 
onları götürdü, melek olup uçtular. Onlar-
dan 3 torunum kaldı. Torunlarım bana 
emanet. Onları ben büyüteceğim. Torunla-
rımdan onların kokusu geliyor. Torunlarım 
olmasaydı durmazdım. Torunlarıma bakın-
ca sanki kızım da damadım da yanımda 
diye düşünüyorum." AA

HATAY'DA 6 Şubat 2023'teki deprem-
lerde annesini, babasını ve ablasını kaybe-
den 7 yaşındaki Esma Eda Bayer, dedesi ve 
babaannesiyle yaşamını sürdürüyor. 

Kahramanmaraş merkezli depremlerde 
İskenderun ilçesi Sakarya Mahallesi'ndeki 5 
katlı binanın yıkılmasıyla Esma Eda, annesi 
Zeynep (33), babası Şahin (37) ve ablası Elif 
Ece (9) ile enkazda kaldı. 

Ekiplerin çalışması sonucu enkazdan 
Esma Eda yaralı olarak kurtarılırken, anne-
si, babası ve ablasının ise cansız bedeni çıka-
rıldı. 

Sağ kolundan yaralanan ve gördüğü te-
davilerin ardından sağlığına kavuşan Es-
ma'ya dedesi ve babaannesi sahip çıktı. 

Ailesinden geriye kimse kalmayan 
Esma, dedesi Mehmet ve babaannesi Sey-
ran ile Toplu Konut İdaresi Başkanlığınca 
yapımı tamamlanan Düğünyurdu Mahalle-
si'ndeki yeni yuvasında yaşama tutunmaya 
çalışıyor. 

"ÇOCUKLARIMIZDAN KALAN BİR 
HEDİYE BİZE" 

Dede Mehmet Bayer (71), AA muhabiri-

ne, depremde kaybettiği oğlunun emaneti-
ne gözü gibi baktığını söyledi. 

Depremde oğlunu, gelinini ve torununu 
kaybettiğini anlatan Bayer, yaşama torunu 
Esma Eda ile tutunduklarını, onun sayesin-
de acılarının bir nebze olsun hafiflediğini 
belirtti. 

Yeni yuvalarına yerleştikleri için mutlu 
olduğunu anlatan Bayer, "Tapu, Esma'nın 
rahmetlik annesinin üzerineydi. O tapuyla 
müracaat ettik. Bu ev çocuğun üzerine çıktı. 
Allah razı olsun, geniş bir daire, herhangi bir 
eksiklik görmedik. Memnunuz, hiçbir soru-
numuz yok." diye konuştu. 

Dede Bayer, Esma'nın adeta her şeyleri 
olduğunu belirterek, şöyle konuştu: 

"O bizim bütün umudumuz, hayatımız. 
Her şeyimizi ona bağladık. O evin içerisin-
deki nefesimiz. Bu evin içerisinde nefes ala-
biliyorsak onun sayesinde alıyoruz. O olma-
sa zaten biz burada bir hiçiz. Çocuklarımız-
dan kalan bir hediye bize. O hediyeye bak-
mak lazım. Anneyi, babayı, ablayı aratma-
mak lazım. Onları defnettik ama bizim 
Esma için yaşamamız lazım." AA

6 Şubat 2023 tarihinde meydana gelen depremlerde yakınlarını kaybe-
dip, evleri yıkılan çocukların yaptıkları resimler Ataşehir’de sergilendi.
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GEÇ Kalkolitik, Roma ve Erken 
Bizans dönemlerindeyerleşim yeri 
olarak kullanılan ve2003 yılında 
kazı çalışmalarına başlanan Hadria-
nopolis Antik Kenti içinören yeri 
statüsü alma sürecibaşarıyla ta-
mamlandı. 

"Karadeniz’in Zeugması" olarak 

adlandırılan bu antik kentte şimdiye 
kadar iki hamam, iki kilise, bir sa-
vunma yapısı, kaya mezarları, tiyat-
ro, kemerli ve kubbeli bir yapı, anıt-
sal kültik niş, sur, villa, diğer anıtsal 
yapılar ve bazı kült alanlarıgün yü-
züne çıkarıldı. Antik kenttekarşıla-
ma merkezi yapımı tamamlandı, yü-

rüyüş alanları ve cam teraslar ziya-
retçilerin hizmetine sunuldu. 

Çalışmaların tamamlanmasının 
ardından,İl Kültür ve Turizm Mü-
dürlüğütarafından yapılan ören yeri 
başvurusu,Kültür ve Turizm Bakan-
lığının onayıylaSafranbolu Müze 
Müdürlüğüne bağlı olarakkabul 
edildi. 

"HADRİANOPOLİS TURİZMİN 
ODAK NOKTASI OLACAK" 

MilletvekiliCem Şahin, Hadriano-
polis’te2023 yılında yapımına başla-
nan karşılama merkezinin inşasının 
tamamlandığını ve geçici kabulün 
yapıldığınıbelirtti. 

Karşılama merkezinin ardında-
nören yeri statüsüiçin başvuruda 
bulunduklarını vurgulayan Şahin, şu 
ifadeleri kullandı: 

"Başvurumuz, Bakanlık uzman-
larının incelemesinin ardından 
onaylandı. Artık Hadrianopolis, ören 
yeri statüsünde. İlimizin turizmi için 
bu büyük bir gelişme. Hadrianopo-
lis, artık turizmin önemli bir odak 
noktası ve Karadeniz Bölgesi’ndeki 
en değerli arkeolojik merkezlerden 

biri. Hayırlı olsun." Milletvekili Ali 
KeskinkılıçiseEskipazar ve Karabük 
turizmi açısından büyük bir gelişme 
yaşandığınıbelirterek şu sözleri ek-
ledi: "Ören yeri statüsü ile birlikte 
turist sayısında önemli bir artış bek-
liyoruz. Karşılama merkezimizle bir-
likte kafeterya, hediyelik eşya dük-
kanları, restoran, tuvalet, bebek 
odası ve mescidi olan modern bir bi-
rime kavuşmuş olduk. Böylelikle zi-
yaretçilerimiz daha konforlu bir an-
tik kent gezisi gerçekleştirecek. Ay-
rıca ören yeri statüsü, turizm acen-
telerinin burada resmi olarak faali-
yet göstermesinin de önünü açacak. 
Bundan sonra antik kentimizin tanı-
tımı sadece Kültür ve Turizm Ba-
kanlığı tarafından değil, birçok ku-
rum tarafından da desteklenecek. 
Hadrianopolis’in tanınırlığını artıra-
cak bu adım, bölge turizmi için bü-
yük önem arz ediyor." 

Milletvekilleri, başta Kültür ve 
Turizm Bakanı Mehmet Nuri Ersoy 
olmak üzere bakanlık yetkililerine 
verdikleri desteklerden dolayı te-
şekkür etti. HABER MERKEZİ
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ONDOKUZ Mayıs Üniversitesi 
(OMÜ) İnsan ve Toplum Bilimleri Fa-
kültesi Dekan Yardımcısı Doç. Dr. Okay 
Pekşen, kaçak kazı yapan insanların 
hayatlarını riske attığını belirterek, 
"Pek çok insanımız, ‘emeksiz zengin-
leşme’ hayaliyle kaçak kazı yaparken 
hayatını kaybetmektedir. İnsanlarımız 
boş umut peşinde koşmamalı, hayatla-
rından olmamalı" dedi. 

Her yıl Türkiye'de kaçak kazı yapan 
birçok sayıda insan ya hayatını kaybe-
diyor ya da yaralanıyor. Geçen yıl Sam-
sun'da yapılan kaçak kazılarda 3 kişi 
hayatını kaybetti. 

‘EMEKSİZ ZENGİNLEŞME’ HAYALİ 
Kaçak kazıdaki tehlikeye dikkat çe-

ken Tarih Bölümü Öğretim Üyesi Doç. 
Dr. Okay Pekşen, "Türkiye'de 1 yıl içe-
risinde çok sayıda kaçak kazı tespit 
edilmekte ve kaçak kazı yapanlar ya-
kalanmaktadır. Bunlarla ilgili hukuki 
süreçler yürütülmektedir. Burada ya-
pılması gereken en önemli hususlar-
dan bir tanesi, vatandaşlarımızın bu 
konuda bilgilendirilmesidir. ‘Emeksiz 
zenginleşme’ hayaliyle birlikte insanla-
rımız aslında maddi bir değeri olma-
yan ama tarihi ve kültürel büyük önem 
taşıyan kültür miraslarına zarar ver-
diklerini görüyoruz. Bunun hukuki 
açından bir suç olduğu bilinmelidir. 
İzinsiz sondaj ya da kaçak kazı yapıl-
masının 5 yıla kadar hapis cezası bu-
lunduğunu biliyoruz. Bunlar tabii işin 
hukuki boyutudur. Tabii, bir de bunun 
insani boyutu var. Pek çok insanımız 
kaçak kazı yaparken hayatını kaybet-
mektedir" diye konuştu. 

"KAÇAK KAZILAR RESMİ KAY-
NAKLARA İHBAR EDİLMELİ" 

Doç. Dr. Okay Pekşen insanların 
kazı yaparken pek çok olumsuzlukla 
karşılaştığını söyleyerek, "Uzman kişi-
ler tarafından resmi izinlerle yapılması 
gereken kazıların izinsiz bir biçimde 
yapılması, insanların hayatlarına mal 
olabiliyor. Çünkü buralarda metan 
gazı, ya da çöküntü alanları oluşabili-
yor. Mağara içlerinde arama yaparken 
ıslak zeminde kaydıktan sonra kayma, 
çarpma ya da düşme eylemi ile birlikte 
hayatını kaybeden insanlarımız olabi-
liyor. İnsanlarımız boş umut peşinde 
koşmamalı. Define aramış oldukları ya 
da define olduğunu düşündüğü alanla-
rın hiçbir tanesinde bu tarz bir şey bu-
lunmuyor. Sağlığını kaybeden insanla-
rımız oluyor. Define arayıcılığından 
hususla hareketle ciddi anlamda psi-
kolojik problemler yaşayan insanlar 
var. Biz sadece şunu bilmeliyiz: Ülke-
miz çok zengin bir ülke ama bu zen-
ginlik defineyle birlikte parasal bir 
zenginlik olarak ölçülmemelidir. Ülke-
mizde tarihi kültür mirası, arkeolojik 
kültür mirası, bu ülkenin ülke ekono-
misine turizm açısında katkısı olabil-
diği gibi stratejik açıdan da önemi var. 
Ülkemiz güncel politikalarına bile yön 
verebilme açısından büyük bir öneme 
sahiptir. Bilinçsiz kişilerin yapmış ol-
duğu kaçak kazılar, define arama faali-
yetleriyle birlikte tahrip etmiş oldukla-
rı alanlar ülkemizin milli menfaatleri-
ne zarar veriyor. Genel itibarıyla bi-
linçsiz kişiler oldukları için karşılaştık-
ları arkeolojik ya da tarihi alanın taşı-
mış olduğu önemin de bilgisinde değil-
ler. Bu izinsiz yasa dışı faaliyette hızlı 
yoldan zenginleşme, altın bulma, ya da 
paraya dönüştürebilecekleri herhangi 
bir şey bulma gayretinde oldukları için 
aslında daha büyük önem taşıyan şey-
leri de maddi değeri yok diye düşüne-
rek tahrip veya yok ettiklerini görüyo-
ruz. Ülkemiz bu konudan oldukça 
muzdarip. İnsanlar böyle bir kaçak 
kazı ile karşılaştıklarında resmi kay-
naklara ihbarda bulunsunlar" şeklinde 
konuştu. HABER MERKEZİ

Akademisyenden 'kaçak 
kazı' uyarısı: "Emeksiz 

zenginleşme hayaliyle 
hayatlarını  

kaybediyorlar" 

KARADENİZ'İN ZEUGMASI  
Hadrianopolis ören yeri ilan edildi 

04.17'de en 
acı sergi 

2023 yılında 53 bin 537 va-
tandaşımızın ölümüne neden 
olan Kahramanmaraş merkezli 
7.7 ve 7.6 şiddetindeki depremin 
2'nci yıl dönümünde Muğla'nın 
Menteşe ilçesinde sabah saat 
04.17'de deprem bölgesinde çe-
kilen fotoğraflara bağlı kalınarak 
ressam Ayten Taşpınar tarafın-
dan yapılan 60 yağlı boya eserin 
açılışı yapıldı. 

Menteşe Belediyesi Konakaltı 
Kültür Merkezi salonunda ger-
çekleştirilen ‘Unutma' ismini ta-
şıyan yağlı boya resim sergisinin 
açılışına Menteşe Belediye Baş-
kan Yardımcısı Merve Fidem Ba-
rut ve vatandaşlar katıldı. 60 
adet yağlı boya resim sergisinin 
açılışı öncesi saat 04.16'da dep-
remde yaşamlarını yitiren vatan-
daşlar için bir dakikalık saygı du-
ruşu yapıldı. Açılış öncesi ressam 
Ayten Taşpınar sergi hakkında 
kısa açıklama yaparken gözyaşla-
rına hakim olamadı. Kahraman-
maraş merkezli deprem 10 ilde 
yıkım, hasar ve ölüme neden 
olurken, yazılı ve görsel basında 
çıkan fotoğraflardan esinlenerek 
bugüne kadar birçok ulusal alan-
da sergisi bulunan emekli resim 
öğretmeni ressam Ayten Taşpı-
nar tarafından 60'a yakın fotoğ-
raf yağlı boya resme dönüştürül-
dü.  HAMER MERKEZİ

VAN’DA 1. Dünya Savaşı’nda Hoy 
cephesine cephane taşıdıktan sonra 
dönüş yolunda soğuktan donarak 
şehit düşen 120 kahraman çocuk 
için yürüyüş düzenlendi. 

Van-Şişli Öğretmenevi önünde 
başlayan yürüyüş, Maraş Cadde-
si’ndeki Kurtuluş Parkı’nda bulunan 
120 Vanlı Çocuk Anıtı’na kadar sür-
dü. Burada saygı duruşu ve İstiklal 
Marşı’nın okunması ile başlayan tö-
rende günün anlam ve önemini be-
lirten bir konuşma yapan Van Milli 
Eğitim Müdürü Nurettin Aras, 1. 
Dünya Savaşı sırasında Hoy cephe-
sinde erzağın bitmesi nedeniyle 
Van’dan yaşları 12 ila 17 arasında 
değişen 120 çocuğun cepheye erzak 
taşıdığını hatırlatarak, "12-17 yaşları 
arasında öğrencisi bulunan tüm 
okullara haber gönderilir. Kısa süre 
içinde yaşları küçük, yürekleri bü-
yük 120 Vanlı çocuk bu göreve gö-
nüllü olur. Çocuklara gidiş gelişlerin-
de öncülük edecek ve başlarında bu-
lunmak üzere 2 öğretmen ve 18 as-
ker de kafileye katılır. Kafile dualar 
ve gözyaşları ile uğurlanır. Yol uzun, 
hava ise çok soğuk. Bu karlı, yamaçlı 
dağ yolunda günler, geceler boyu yü-
rünür. Zorlu kış şartları altında yapı-
lan bu yolculuktan sonra cepheye 
sağ salim ulaşılır. 120 isimsiz kahra-
man, emanetleri cephedekilere tes-

lim ederek görevlerini başarıyla ye-
rine getirir. Kafile, Van’a dönmek 
üzere yola çıkar. Kar yağışı başlamış-
tır. Dinmek bilmeyen kar yağışı şid-
detini arttırarak tipiye dönüşür. 
Adım atmak imkânsızlaşır. Zaman 
geçtikçe yol uzar, umutlar tükenme-
ye başlar ve sonunda nefesler kesilir, 
ayaklar işlemez olur. Dondurucu so-
ğuk karşısında savunmasız ve çare-
siz kalan 120 kahraman Vanlı çocuk, 
18 asker, 2 öğretmen beyaz karlar 
üzerinde soğuğa teslim olur. Felâke-
tin duyulması üzerine olay yerine 
gelenler kimi çömelmiş, kimi uzan-
mış ve birbirine tutunmuş 80 çocuk, 
8 asker ve 2 öğretmenin cansız be-
denlerini karlar altından çıkarırlar. 

Hayat belirtileri gösteren 40 çocuk 
ve 10 asker Van’a getirilir. Doktorla-
rın yoğun çabaları ile 10 asker ve 40 
çocuktan 22’si kurtarılır. Bu olay va-
tanı için yaşına bakmaksızın canını 
veren çocuklarımızın adını isimsiz 
kahramanlar olarak tarihe yazdır-
mıştır. Van İl Milli Eğitim Müdürlüğü 
olarak 110 yıl önce tarihin dilinden 
düşmeyecek bir destan yazan başta 
120 kahraman çocuğumuz olmak 
üzere vatanımız uğruna canını seve 
seve veren tüm şehitlerimizi rah-
metle ve minnetle anıyor, ülkemizin 
dört bir yanında hainlerle mücadele 
eden kahraman vatan evlatlarımıza 
yüce Allah’tan güç kuvvet diliyoruz" 
dedi. HABER MERKEZİ

Van’da "120 kahraman çocuk"  
anısına yürüyüş düzenlendi 

Karabük'ün Eskipazar ilçesindeki Hadriano-
polis Antik Kenti, Kültür ve Turizm Bakanlığı 

tarafından ören yeri ilan edildi. 
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densizler! Kim-lere mi diyorum? Üze-rine alınanlara, yarasıolanlara, gocunanla-ra… Kendini denli sa-nıp da en iyisini benbilirim, benim doğru-larım en doğru deyip böbürlenenlere…Kraldan çok kralcı kesilenlere… Haddinibilmeyenlere… Bir şeyler söylemedenyahut yapmadan önce doğru mu yapıyo-rum yanlış mı yapıyorum, bu yaptıkları-mın sonucu ne olur diye hesaplamayan-lara… Yaptıklarının hatalarla dolu oldu-ğunu görünce de bedelini ödememekiçin “yanıldım”, diyen pişkin kellelere…Uygunsuz, yersiz, isabetsiz, yakışıksız ko-nuşanlara… Düşüncesiz davrananlara…Densizlik hastalık mıdır? Gerçi şimdihastalıktır hatta kalıtsal özelliklere sahipmikrobik bir hastalıktır diyenleriniz ola-cak; ama ben gayet rahatlıkla söyleyebili-rim ki densizlik, bedensel bir hastalık de-ğildir. Ancak bulaşıcı bir hastalık olduğu,tepeden başlayarak ayaklara sirayet edenruhsal bir hastalık olduğu gerçektir. Be-nim bildiğim cahillik kadar densizlik deüzerinde durulması gereken psikolojikve sosyal vakıadır.Ne demiş atalar: “Densize borçlanmabekler, bekler; gelir ya düğünde ya dabayramda borcunu ister. Karacaoğlan’ıncanı çok yanmış olacak ki densizlerdenbakın o ne demiş: “Yoldaş olma yolun bil-mez yolsuza / Komşu olma sözün bilmezdensize/ Meyil verme edepsize arsıza/Akıbet ırzına halel getirir.” Unutulmayan,anlatıldığında da insanların yüzlerindetebessüm bırakan bu olgunun tarihi, in-sanlık tarihi kadar eskidir. Yakışıksız, yer-siz, düşüncesiz davranan; kendini bilme-yen, ölçüyü kaçıran, patavatsız, saygısızinsanlar dün vardı, bugün de var; yarında var olacaktır.Densizlikle derinlik arasında bir ilgivar mıdır? Hadi canım daha neler! Den-sizliğin ilmi tabanı yok ki derinliği de ol-sun. Çoğu zaman söylenen ve yaşananzaman diliminin bu yüzeysel söz ve ey-lem bozukluğunun en önemli özelliğizıpçıktı oluşudur. İsterseniz gelin bunuOsmanlı tarihine uzanarak somutlaştıra-lım. Malum Osmanlıda densize “münase-betsiz”, denilirdi. İşte saray görevlilerin-den Mehmet Efendi'ye neden "münase-betsiz" lakabının takıldığını merak edenPadişah II. Mahmut, onu huzura almış;konuşturmaya çalışmış. Mehmet Efendiezilip sıkılmasına rağmen padişahın sor-duğu sorulara gayet makul ve mantıklıcevaplar vermiş. Padişah kendi kendine‘bu adamın neresi münasebetsiz’ deyipde Mehmet Efendi’yi gönderecekken bir-den bir vezir çat kapı huzura girmiş; Ka-valalı Mehmet Ali Paşa'nın ayaklandığıhaberini padişaha ulaştırmış. II. Mahmutbeklemediği bu haberle sarsılmış. Neyapmam gerekir, nasıl edeyim de bu isya-nı bastırayım diye derin düşüncelere dal-mış; Mehmet Efendi'yi de oracıkta unu-tuvermiş. Neden sonra makamının birköşesinde iki büklüm duran MehmetEfendi’ye gözü takılmış. “Sen hâlâ buradamısın?”, diye sorunca, Mehmet Efendi ga-yet pişkin; “Padişahım, siz bana sordu-nuz ben cevap verdim; ama kafama birsoru takıldı pederiniz merhum zurna çal-mayı biliyor muydu?" deyivermiş. İşteböyle! Densizlik, parası ile değil ya! O hal-de ben öyle büyük bir densizlik yapayımki benim densizliğim diğer bütün densiz-likleri gölgede bıraksın, hatta tarih be-nim densizliğimi de yazsın diyen insan-lardan toplumları arındırmak elbettemümkün değildir. Toplumlarda densizliğiile dikkat çekmek, gündemde kalmak is-teyenler, densizliği kendine meslek edi-nerek bu yolla makam, para ve şöhret ka-zananlar dün vardı, bugün var, yarın daolacaktır. Hiç kimse kalkıp da densizliğin ko-medi dünyasına kazandırdıklarını inkâredemez. Söyleyeni gülünçleştiren bu arı-zi durum ferdi boyutta kaldığı sürece za-rarsızdır. Ancak, bir toplumda bu türdeninsan veya insanlar çoğalırsa hele deyaptıkları densizliklere toplumun aklıbaşında olan fertleri gülüp geçeceği yer-de alkış tutmaya, yapanı övmeye, yapılandensizlikleri savunmaya başlarsa; kısacadensizlik tavan yaparsa işte o zaman otoplum için felaket zilleri çalmaya başlar.Densizliğin cehaletle birleşerek devleş-mesi hele hele de kurumsallaşması affe-dilmeyecek büyüklükte belaları berabe-rinde getirir. İşte o zaman gülüp geçilme-si gereken bu arızi durum canavarlaşırtoplumu felaketten felakete sürükler.Böylesi bir durumla karşılaşan toplumunakıbeti için pek de hayır düşünülemez.Allah, Türk toplumunu densizlerden vedensizlerin densizliklerinden korusun.

HADİ ÖNAL

attila ilHan böyle söyler MariaMissakian şiirinde: “avuçlarımda bir
çarmıh acısı.”Kalbi şiirin duyarlılığıyla çırpınanşair derinlemesine yaşar her neyi ya-şıyorsa. Sevgisi de böyledir kederi de… Yüzeyselliğe pirim veren, derinle-mesine düşünemeyen, hissiyatı plas-tik olanlar hayatın gönlüne nasıl yürürki zaten… O sebeple hayatın güzellik-leri derin yaşayanlara armağandır. Niyazi Mısri’de bu derinlik “der-
man arardım derdime / derdim
bana derman imiş” dizesiyle karşı-mıza çıkar. …SEVİYORUZ ama tam sevmiyoruz.Özlüyoruz ama özlemimiz yangın-sız. Firkatin ateşini barındırmıyorbağrında. Muhabbetlerimiz, muhabbetin sır-rını kaybetmiş. Özü sönmüş.Sohbetler laflamakla eşdeğer hâlegelmiş.Aramalar, sormalar meraktan de-ğil ihtiyaç halinde yapılır olmuş.İlim değil malumatın talibi olmu-şuz. İhlas içerini kaybettiğinden duy-gusallıkla yetinir olduk.…DERTLERİMİZ bile dert edilmeye

değmiyor artık.Adı kalmış sadece. Kendisi hicretetmiş veya biz sürgüne tâbi tutmuşuz.Avuçlarımızda çarmıhın acısı yok.Dert fakiriyiz ama çok dertliymişizgibi davranıyoruz. Burada “derdimi
seviyorum” diyen merhum Hekimoğ-lu İsmail’i anmadan geçemeyiz.Tüm bunlar derinlemesine yaşa-mayı bırakıp satıhta kalmamızın acıneticeleri……“DERİNLEMESİNE yaşamak, iştebunu bizim yerimize kimse yapamaz”diyen Henry David Thoreau ne kadarda haklı… Sipariş edilemez, satın alı-namaz fark ederek, müşahedeye tâbitutarak yaşamak…Bizzat kendi yükümlülüğümüzdür.Devredemeyiz. Coşkuysa, coşku bizimolmalı, sevinçse bizim… Hüznümüzü, kederimizi, acımızı,dertlerimizi yüklenmeliyiz. Ki, bizimolabilsin.Kendimize ait olmayandan, be-nimseyip sahip olmadıklarımızdanders çıkaramayız. …HAYAT anlayışımız sahiplenmekve derin yaşamak üzerine kurulu ol-malıdır.Bunu başarabildiğimizde sevinci-

mizi tüm hücrelerimize kadar yayabi-liriz. Coşkumuzun tadını çıkarabiliriz.Mutluluğumuzu huzura dönüştürereksürdürülebilir hâle getirebiliriz.Ve dertlerimizi gerekli çıkarımlarıelde ettikten sonra esenlik dilekleriyleuğurlayabiliriz.Tam olarak deneyimlemedikleri-miz bütünüyle bizim olmadıkları içinkalması gerekeni bırakıp gitmesi la-zım geleni gönderemeyiz. “Yaşar ne yaşar” misali şaşkın vebezgin bir hayat fukarası olarak cese-dimizin taşıyıcısı oluruz ancak.…BİLGELİĞE ulaşmanın başka yoluyok.Bilgiyi bilince dönüştürebilmekancak derinlemesine düşünülerek ya-şamakla mümkün olur. Kültürümüzbunu bize “acıyı bal eylemek” olaraktarif eder ki, aynen öyledir. Hayat acı-lar ve tatlıların harman yeridir. Kederve sevinçlerin toplamıdır. Dert ile der-manın sarmaş dolaş olmasıdır. Varlık-la yokluğun dengesidir. Cal Newport "Deep Work" adlı ki-tabında "Derinlemesine yaşanan birhayat, güzel hayattır" derken tam dabunu söylüyor işte. Derin demek deru-ni demektir. İçsel yankılanmaları içerir.Aklın ve kalbin ortaklığı ile ortaya çı-kar. Bilgeliğe de böyle ulaşılır. Yaniavuçlarında çarmıhın acısı sızlar……KURALLARI vardır tabi ki… Yaşanmışlıkları değerlendirmeklazımdır. Hatıralarımızı görmezdengelemeyiz. Orada bizi sağaltan hadise-ler vardır. Yaşanmış güzelliklerimizinve kederlerimizin hafızasıdır. Zengin-liklerimizin saklı hazinesidir.

Çıktığımız keşif yolculuğunu sür-dürmeliyiz mesela. Bu keşif hem kendiiç kaynaklarımıza doğru yaptığımız se-ferdir hem de dışımızda olanlara olanyürüyüşümüzdür. Yeteneklerimizinfarkına varıp geliştirmek, bizi yüksel-ten ve aşağıya çeken tutkularımızı teş-his edip gereğini yapmak mühimdir.Değerler hususunda nerede dur-duğumuz ve nasıl ilişki kurduğumuzaynı şekilde önemlidir. Yine kendimizle kurup geliştirdiği-miz sahih iletişimi dışımıza taşımamızlazımdır. Bu olmadığında empati yeti-miz kadük kalır. Merhamet yanımızçalışmamış olur ve derinlikten uzakdüşeriz.…SAĞLIKLI bir bedene, kapasitesimümkün olduğu kadar kullanılan birbeyne, işleyen bir akla ve sahici hisse-den bir kalbe sahip olmak derin yaşa-mayı dileyenler için önemli bir orkes-tradır. Kopuşlar olmamalıdır. Yoksasevgilerimiz de acılarımızda sahtekalmaya mahkûm olur. Bunu engelle-mek için ezberlerimizden kurtaranokumalara, ulaştığımız bilgileri notetmeye, sonra dönüp onlar üzerindetefekkür etmeye, başkalarıyla açıkiletişim halinde temasımızı sürdür-meye, beklemeye aldığımız fikir veeylemleri aktif etmeye, tereddütleri-mizi izale edip korkularımızla yüzleş-me cesaretine ihtiyacımız olduğunuda unutmamalıyız.Demem o ki, ne yaşayacaksak de-rinlemesine yaşayalım. Yaşayalım ki,ders çıkartabilelim. Avcumuzda çar-mıhın acısını hissetmek ancak böylemümkün çünkü.Ya Selam.

UĞUR CANBOLAT

Avuçlarında 
Bir Çarmıh Acısı

DENSİZLER VE
DENSİZLİKLERİ

aşı dayatmalarından iklim anlaş-malarına, bize sunulan kurtuluş reçete-lerine kadar, Küresel ısınmanın  doğalbir oluşum mu yoksa bize kabul ettiri-len bir oyun mu olduğuna dair, tüm bukonularda ve daha önce de İklim oyun-ları, pandemi süreci, yapay zeka, yan-gın ve depremler gibi bir çok konudaaçıklama yapan Ali Osman Önder, ses-siz kalan büyük bir kesim var diyereksöze başlıyor; “Covid süreci ve iklimanlaşma sürecinde bütün partiler,STK’lar, Sendikalar, Dernekler, Plat-formlar, Doktorlar, Sağlık kuruluşları,Yazarlar, Çizerler, Gazeteciler, Televiz-yoncular, Yorumcular kim varsa, her-kes, bu süreçte ortaklaşa ağız birliğiylehareketle ettiler. Kendi kitlelerini kana-lize ettiler.” şeklinde özetledi. Önder, co-vid yasaklarının küresel bir oyun vetezgah olduğunu söyleyerek, bu süreci“soykırım süreci” olarak nitelendiriyor.Küresel güçlere karşı büyük bir “Halk

Hareketi” oluşturduklarını ve yasaklarahatta baskılara direnen tek ses oldukla-rını da ekliyor. İklim üzerinden yangınlar, seller,yapay depremler, tetiklenmiş faylarıntetiklenerek deprem oluşturabilmeolasılığı, lazerli sistemlerle yangınlar vebuğdaylar gibi gıda stok alanlarının dayanması gibi olayların olabileceğindenbahsediyor. Bu şekilde “hep bir şeylerebir kılıf arıyorlar” diyerek bu sistemde-ki kötü gidişatı neden siyasilerin gün-deme getirmediğinden de yakınıyor ve“hem covid sürecinde, hem de iklim sü-recinde beraber ortaklaşa uluslararasıanlaşmaya imza atmalarından kaynak-lanıyor. Partilerin tamamı, bu süreceimza atmışlardır. Dünya Sağlık Örgü-tü’nün dayatmalarına ve o dönem Parisİklim Anlaşmasında da ortaklaşa hare-ket ettiler. Bugün yaşadığımız depremve iklim oyunlarının temeli budur.” Sosyal medya’da Chamtrails olarak

bilinen, gökyüzünde uzun süre iz bıra-kan uçaklar konusunda da açıklamalaryapan Önder, İki farklı kavramı açıkla-yarak; “Uçakların bıraktığı buhar izleri-ne "Contrail" (Condensation Trail - Yo-ğunlaşma İzleri) denir. Bu izlerin sade-ce su buharı olmadığını ve kimyasalmaddeler "Chemtrail" (Chemical Trail -Kimyasal İz) olarak adlandırıldığını dabelirtiyor.  Hepimizin sıkça duyduğuChemtrail teorisi olarak da adlandırılanhükümetlerin veya gizli güçlerin bilin-çli olarak atmosfere kimyasal maddelerpüskürttüğünü iddia eden bir komploteorisi olarak adlandırılan teoriye deatıf yapan Önder, “Bu bir güneşi karart-ma projesidir” diyor. “Chamtrails uçak-ları gerçektir. İnsanların bağışıklığınıngüçlü olmaması için, hasta olmaları içinplanlamıştır.” şeklinde ifade ediyor.Aslında bu uçakların hava sahamız-da gezmesinin 1960-70’li yıllardanbaşlağını da belirterek,  insanların kafa-

sını kaldıramamasını, sorgulayamama-sını, halsizlik ve depresyon halini özet-leyerek, “Hasta garantili hastaneleremüşteri” tabirini kullanıyor. Bu uçakla-rın resmi olarak yolcu ve meteorolojiuçaklarına radarlarda görünmediğin-den de bahsederek, aslında bu uçakla-rın NATO uçakları olduğunu ve uçakla-rın Ukrayna’dan kalktığını belirtiyor.Ukrayna’da NATO güdümlü 13 Biyolo-jik Laboratuvar olduğunu ve bu uçakla-rın da oradan kalktığını vurguluyor. BizNATO üyesiyiz. Bu yüzden rahatça giripçıkabiliyorlar. Üzerimize bırakılan par-tiküllerin resmi  kayıtlarını da tuttukla-rını belirten Önder, Aliminyum ve Bar-yum’un Alzheimer’a sebep olduğunuda hatırlatarak, “İklim kanunu ile Parisİklim Anlaşması ile ruh ikizidir.”  diye-rek Paris İklim Anlaşmasını  tam mana-sıyla uygulamak için iklim kanununugetirdiklerini belirtiyor. 
naYsUn beKdemir

BU BiR GÜNEŞi 
KARARTMA PROJESiDiR
Gazeteci ali 
Osman Önder:

Gökyüzüne baktığımızda, uçakların arkasında bıraktığı uzun beyaz izleri hepimiz görmüşüzdür.Kimimiz için bunlar sadece yoğunlaşmış su buharı, kimimiz için ise ardında büyük sorular bırakanbir fenomen olan Chemtrails. Bu konuyu derinlemesine incelemek ve farklı bakış açılarını anlamakiçin özel bir röportaj gerçekleştirdik. Söylenenler, kanıtlar ve şüpheler… Gerçek ne kadar uzağımız-da, ne kadar yakınımızda? Samimi ve açık bir sohbetle bu gizemi kamuoyunda aşı karşıtı olarak bi-linen, cesurca ana akım söylemlere karşı duran, sorgulayan ve gerçekleri araştıran biri o. PandemiBüyük Buluşma Platformu’nun da kurucusu olan Gazeteci - Yazar Ali Osman Önder ile konuştuk

Hacıbaba Pastaneleri YönetimKurulu Başkanı Yılmaz Elaldı, 2009 yı-lından sonra yatırımlara hız verdikleri-ni, 28 şube ile Türkiye’de hizmet ver-diklerini söyledi. Son 5 yılda 30 milyondolar yatırım yaptıklarını ifade edenElaldı, işlerinin yatırım ve işlerindeöncü olmak olduğunu kaydetti.En iyisini en ucuza sattıkları sistemihalen devam ettirdiklerini dile getirenElaldı, "Avrupa maceramız olacak. Türki-ye’nin her yerine açılma planlarımız var.Bugün itibarıyla tekrar söylüyorum son5 yıla sığdırdığımız 30 milyon dolara ya-kın bir yatırımı Türkiye’de gıda sektö-ründe bu yatırımı yapan ikinci bir firma

yoktur diye düşünüyorum. Cumhurbaş-kanımızın, ’az satıp çok kazanmak değilticaretin mantığı’ dediği gibi biz de onakulak vererek en iyisini, en ucuza çokçalışıp, çok satıp az kar ile sürekli ka-zanç sağlamaya çalışıyoruz" dedi. Otizmkonusunda da hassas olan ve Diyarba-kır’da otizm okulu açan Elaldı, "Benimde bir torunum var. Onun eğitimi bölge-de olmadığı için bu bölgeye biz o eğitimigetirdik. Şu anda 80 civarı otizmli çocukeğitimini veriyoruz. Bunun yanı sıra ko-nuşamayan, duyamayan ya da kendiniifade edemeyen vatandaşlarımıza yönel-dik. O yüzden şirketimizde şu anda top-lamda 60’a yakın özel vatandaşlarımızı
istihdam ediyoruz" diye konuştu. Soğuklotuslu baklava Ar-Ge’sinin de sonuçlan-dığını belirten Elaldı, "İnanıyorum ki oda en az bizim çıkardığımız ve Türki-

ye’ye hediye ettiğimiz soğuk baklava ka-dar revaçta olacaktır. Önümüzdeki gün-lerde onun tanıtımına da gireceğiz" ifa-delerini kullandı. (AA)

Hacıbaba Pastanelerinden 5 yılda büyük yatırımDiyarbakır’da 1984 yılında kurulan HacıbabaPastaneleri, son 5 yılda Türkiye genelinde açtığı28 şube ile 30 milyon dolar yatırım yaparak biryandan da istihdama büyük katkı sağladı

10ISTIKLAL-10.qxp_Layout 1  9.02.2025  11:56  Page 1



1110 ŞUBAT 2025 PAZARTESİSPOR

KAYSERİ Kocasinan Belediyesi 
Spor Kulübü'nde forma giyen milli 
sporcu Ayten Ceren Kahraman, Bal-
kan Şampiyonu halası Betül Nur 
Kahraman'ın yönlendirmesiyle 6 
yaşında başladığı masa tenisinde 
13 yaşında dünya şampiyonasında 
kürsüye çıkmayı hedefliyor. 

Fevziye Memduh Güpgüpoğlu 
Spor Lisesi 9. sınıf öğrencisi Ayten 
Ceren, masa tenisinde ilk madalya-
sını, 2021 yılında Ankara'da düzen-
lenen şampiyonada minik kızlar ka-
tegorisinde Türkiye üçüncülüğüyle 
aldı. 

Ayten Ceren, 28-29 Aralık 
2024'te Amasya'da organize edilen 
"Yıldız Kızlar En İyi 16'lar" yarış-
masında da Türkiye ikincisi olarak 
milli takıma katılmaya hak kazandı. 

Nevşehir'de 12-15 Şubat'ta dü-
zenlenecek WTT Youth Contender 
Açık Turnuvası'nda puanlar kaza-
narak dünya şampiyonasında ay-
yıldızlı formayı giymek isteyen Ay-
ten Ceren, dünya şampiyonasında 
kürsünün en üst basamağında yer 
almak istiyor. 

Ayten Ceren Kahraman, AA mu-
habirine, masa tenisinin hayatının 
planlı ve disiplinli şekilde ilerleme-
sine yardımcı olduğunu söyledi. 

Masa tenisinin reflekslerini ge-
liştirdiğini belirten Ayten Ceren, 
"Dışarıdan çok kolay bir spor gibi 
gözüküyor. İçinde olup hayatımızı 
buradan yönlendirerek bir derece 
almayı ve milli takıma seçilmeyi he-
defleyince gerçekten zor oluyor. 
Bunun için de daha çok çalışmak 
gerekiyor." dedi. 

Ayten Ceren, masa tenisinde çok 
sayıda madalya kazandığını anlata-
rak "Nevşehir'de yapılacak WTT 
Youth Contender Açık Turnuva-
sı'nda bayrağımızı en iyi şekilde 
temsil edip oradan gelen puanlarla 
da dünya şampiyonasına katılmayı 
istiyorum." diye konuştu. 

Ayten Ceren, milli takımda yer 
almanın çok zor olduğunu ve maç-
lara çok hazırlandığını vurguladı. 

Milli takımda derece yapmanın 
önceliği olduğunu dile getiren Ay-
ten Ceren, "Pes etmeden 6 yaşından 
beri çalışıyoruz. Bundan sonraki 
hedefim dünya şampiyonasına katı-
lıp orada ay-yıldızlı bayrağımızı en 
iyi şekilde temsil edip İstiklal Mar-
şı'mızı okutmak." diye konuştu. AA

Masa tenisine 6'sında 
başladı 13'ünde  
dünyada başarı  

hedefliyor 

ARNAVUT İş İnsanları Derneğinin 
(ARNİAD) Bursaspor sevgisini çocuk-
lara aşılamak amacıyla başlattığı "İlk 
formam, ilk aşkım" kampanyası kap-
samında ilkokul öğrencilerine forma 
dağıtıldı. 

Süper Lig şampiyonluğu bulunan 
Nesine 3. Lig 1. Grup ekiplerinden 
Bursaspor Kulübünün yöneticileri, 
yeşil-beyazlı futbolcular İlhan Depe, 
Sedat Cengiz ve Kaleci Anıl Atağ ile 
ARNİAD yetkilileri, proje kapsamında 
Zafer İlkokulu'nda öğrencilerle bir 
araya geldi. 

Bursa'daki maçlarını binlerce ta-
raftarının tribünden takip ettiği yeşil 
beyazlı takımın futbolcularının ve yö-
neticilerinin okula gelmesiyle coşkulu 
anlar yaşayan öğrencilere, spor salo-
nunda düzenlenen etkinlikte forma 
hediye edildi. 

Bursaspor Başkanı Enes Çelik, ga-
zetecilere yaptığı açıklamada şehirde-
ki bütünleşmenin devam etmesi ge-
rektiğini aktardı. 

Çelik, şöyle konuştu: 
"Şehrin gençleriyle, geleceğin Bur-

sasporlularıyla bir araya gelmeye 
gayret ediyoruz. Şehrin takımının 
özellikle en az 30 bin üyesinin olması 
ve takıma sahip çıkılması noktasında 
bir kampanyamız var. Yaklaşık 2 bin 
kombine satışı, 500'e yakın üyelik gi-
rişi oldu. İnşallah devam eden günler-
de sayı artarak devam edecek." diye 
konuştu. 

ARNİAD Başkanı Gökhan Biçen ise 
"İlk formam ilk aşkım" sloganıyla baş-
latılan projenin devam edeceğini söy-
ledi. AA

İlkokul öğrencilerine Süper 
Lig şampiyonlarından  
Bursaspor'un forması  

hediye edildi 

ZİRAAT Türkiye Kupası'nda Kocaelis-
por ile oynanan karşılaşmada Profesyonel 
Futbol Disiplin Kurulu'na (PFDK) sevki bu-
lunan Murat Paluli'yi oynattığı gerekçesiyle 
3-0 hükmen mağlup sayılan Net Global Si-
vasspor açıklama yaptı. 

Kırmızı beyazlı kulüpten yapılan açıkla-
mada, Ziraat Türkiye Kupası D Grubu 2. haf-
tasında TFF 1. Lig ekibi Kocaelispor ile dep-
lasmanda karşılaşan ve karşılaşmayı 2-0 ka-
zanan Sivasspor'un tedbirli olarak PFDK'ye 
sevki bulunan Murat Paluli'yi oynattığı ge-
rekçesiyle 3-0 hükmen mağlup sayıldığı be-
lirtildi. 

Açıklamada, şu ifadelere yer verildi: 
"Futbolcumuz Murat Paluli 31 Ocak ta-

rihinde oynanan İkas Eyüpspor-Net Global 
Sivasspor müsabakasından, hakem raporla-
rında ciddi faul olarak yer verilen müdaha-
lesi nedeniyle ihraç edilmiş ve ihracını taki-

ben TFF Hukuk Müşavirliğinin 3 Şubat ta-
rihli sevki ile 1 Ocak tarihinden itibaren ted-
birli olarak PFDK’ya sevk edilmiştir. TFF 
Futbol Disiplin Talimatının 92.1. 'Resmi mü-
sabakalarda oyun alanından ihraç edilen 
veya haklarında idari tedbir kararı verilen 
futbolcu ve diğer görevliler, bu maddenin 4, 
5. ve 6. fıkralarında belirtilen istisnalar hariç 
olmak üzere haklarında konulan tedbir ka-
rarı kaldırılana veya cezaları infaz edilene 
kadar hiçbir resmi müsabakada oynayamaz 
veya görev alamaz.' düzenlemesini barındı-
rırken bahsi geçen 6. fıkra ise 'Profesyonel 
lig, bölgesel amatör lig ve kupa müsabakala-
rındaki ihlalleri nedeniyle dört (4) müsaba-
kaya kadar müsabakadan men ile cezalan-
dırılan futbolcuların ve görevlilerin cezası, 
ilgili resmi müsabaka kategorisi dikkate alı-
narak kendi kategorisinde infaz edilir.' hük-
münü kapsamaktadır. AA

GALATASARAY'IN 
kadrosuna kattığı Carlos 
Cuesta, sarı-kırmızılı ta-
kımda oynayan 8. Kolom-
biyalı futbolcu olacak. 

Galatasaray, İtalya'nın 
Roma takımına kiralanan 
Danimarkalı stoper Vic-
tor Nelsson'un yerini Bel-
çika temsilcisi Genk'ten 
Kolombiyalı Carlos Cues-
ta'yı alarak doldurdu. 
Sarı-kırmızılı ekip, 25 ya-
şındaki futbolcu için 
Genk'e 8 milyon avro bonservis üc-
reti ödedi. 

Carlos Cuesta, Galatasaray'a 
transfer olan 8. Kolombiyalı futbol-
cu ünvanını aldı. 

Unutulmaz kaleci Faryd Mon-
dragon'un 2001'de transfer edilme-
siyle başlayan süreçte sarı-kırmızılı 
takımda sırasıyla Gustavo Victoria, 
Jersson Gonzalez, Robinson Zapata, 
Juan Pablo Pino, Radamel Falcao ve 
Davinson Sanchez forma giydi. 

YABANCI SAYISI 209'A ÇIKTI 
Carlos Cuesta transferiyle sarı-

kırmızılı takımın tarihindeki top-
lam yabancı futbolcu sayısı 209'a 
yükseldi. 

Galatasaray, eski adı Türkiye 1. 
Futbol Ligi olan Süper Lig'in başla-
dığı 1959 sezonundan bu transfer 
dönemine kadar 6 kıta ve 53 ülke-
den 207 yabancı futbolcuyla sözleş-
me imzaladı. 

Ara transfer dönemindeki ilk 

transferini ikas Eyüps-
por'dan milli futbolcu 
Ahmed Kutucu'yu ka-
tarak gerçekleştiren 
Galatasaray, ilk yaban-
cı transferinde de İs-
panyol yıldız Alvaro 
Morata'yı renklerine 
bağladı. İspanyol 
santrfor, ile 208 olan 
yabancı oyuncu sayısı, 
Cuesta'nın alınmasıyla 
209'a çıktı. 

EN FAZLA YABAN-
CI BREZİLYA'DAN 

Galatasaray, 1959'dan bu yana 
transfer hakkını en fazla Brezilyalı-
lar'dan yana kullandı. 

Sarı-kırmızılı ekip, 64 yılda 25 
"Sambacı"yı kadrosuna kattı. Yu-
goslavya 16 futbolcuyla bu alanda 
ikinci, Romanya ise 15 oyuncuyla 
üçüncü sırada yer aldı. 

Galatasaray'da başka ülke vatan-
daşı olan 7 Türk asıllı futbolcu for-
ma giydi. AA

Galatasaray'da UEFA  
listesine Morata, Cuesta  

ve Sallai eklendi 
GALATASARAY, UEFA Avrupa Ligi 

kadrosuna Alvaro Morata, Carlos Cuesta 
ve Roland Sallai'yi ekledi. 

"Kupa 2"de yoluna devam eden sarı-
kırmızılı ekip, UEFA listesini güncelledi. 

Takımdan ayrılan Hakim Ziyech, Vic-
tor Nelsson ve Michy Batshuayi kadro-
dan çıkarılırken, yerlerine yeni transfer-
ler Morata ve Cuesta ile sezon başındaki 
listede adı yer almayan Sallai yazıldı. 

Üç değişiklik hakkı bulunan sarı-kır-
mızılı kulüp, yeni transferler Ahmed Ku-
tucu ve Mario Lemina'nın yanı sıra sezon 
başında da UEFA'ya bildirilmeyen Eyüp 
Aydın, Gökdeniz Gürpüz'ü kadroya al-
madı. Galatasaray'ın 21 kişilik UEFA 
kadrosunda şu futbolcular bulunuyor: 
Fernando Muslera, Günay Güvenç, Ismail 
Jakobs, Davinson Sanchez, Roland Sallai, 
Kerem Demirbay, Mauro Icardi, Dries 
Mertens, Yunus Akgün, Berkan Kutlu, 
Gabriel Sara, Kaan Ayhan, Elias Jelert, 
Carlos Cuesta, Yusuf Demir, Lucas Tor-
reira, Abdülkerim Bardakcı, Victor Osim-
hen, Barış Alper Yılmaz, Alvaro Morata, 
Metehan Baltacı. AA

THOMAS Reis, müsabakanın 
ardından Samsun Yeni 19 Mayıs 
Stadı'nda basın mensuplarının 
sorularını yanıtladı. 

Oyuncularını galibiyetten ötü-
rü kutlayan Reis, "Geçen hafta al-
dığımız mağlubiyetten sonra iyi 
bir reaksiyon gösterip bu maçta 
güzel bir galibiyet aldık. Bizim 
için bu önemliydi. Bugün kazan-
mayı çok istemiştik. İlk yarıda 
özellikle agresif oynadık. Peşe 
peşe 2 gol bulduktan sonra oyna-
mak zor olabiliyor. Daha fazlasını 
atmak istiyorsunuz. 90 dakikanın 
geneline bakacak olursak iyi bir 
performans gösterdik." ifadesini 
kullandı. Transfer yasağı olması-
na rağmen Ercan Kara ve Lau-
ra'nın takımdan ayrılmasını de-
ğerlendiren Reis, şunları söyledi: 

"Sonuçta almış olduğumuz bir 
karardı. Onlar ayrılmak istedikle-
rini, burada oynamak istemedik-
lerini, başka takımda süre almak 
istediklerini söyledi. Biz de böyle 
bir karar aldık. Bu takım için ter 
dökmek isteyen oyuncularımız 
var. Daha oynamamız gereken 14 

tane daha karşılaşma var. Bugün 
ilk 11’de bazı değişiklikler yap-
tım. Konyaspor’a nasıl bir 11’le 
çıkacağımıza bakacağız. Kulüpten 
ayrılmayı onlar istedi. Durum de-
ğerlendirmesi yaptık ve onların 
bu taleplerini anlayışla karşılıyo-
ruz. Ercan kiralık olarak gitti. 
Laura’nın sözleşmesi bu sezonun 
sonuna kadardı. Yönetimle, baş-
kanımızla konuştuktan sonra 
böyle bir karar almaya karar ver-
dik." 

MURAT ŞAHİN: "TAKIMIN 
UZUN SÜREDİR BİR MAĞLUBİ-
YET SERİSİ VAR" 

Atakaş Hatayspor'un teknik di-
rektörü Murat Şahin, "Ben 4 haf-
tadır buradayım ama takımın 
uzun süredir bir mağlubiyet serisi 

var. Bunu bir an önce atlatmamız 
gerekiyor." dedi. 

Murat Şahin, müsabakanın ar-
dından Samsun Yeni 19 Mayıs 
Stadı'nda basın mensuplarının 
sorularını yanıtladı. 

6 Şubat Kahramanmaraş mer-
kezli depremlerde hayatını kaybe-
denlere Allah'tan rahmet dileyen 
Şahin, "Sergen Yalçın hocaya ve 
ailesine de başsağlığı diliyorum. 
Oyuna geldiğimizde tabii ki bizim 
için çok zor bir maç oldu. Yani ne-
redeyse maça 2-0 yenik başladık 
diyebiliriz. İlk yarı oynadığımız 
oyundan hiç memnun değilim. 
Çünkü hemen hemen hiçbir şey 
doğru yapmadığımız bir ilk yara 
geçirdik." ifadesini kullandı. 

Şahin, ikinci yarıda soyunma 

odasında oyuncularla konuştuğu-
nu belirterek, "Oyun içindeki sis-
temde biraz değişikliğe giderek 
ikinci yarıya başladık. İkinci yarı 
daha iyi bir tepki verdiğimizi dü-
şünüyorum. Ama böyle bir dep-
lasmandan 2-0 mağlubiyetten ge-
riye dönmek çok kolay değil. Ama 
ikinci yarı eğer golü erken bir şe-
kilde bulabilsek, buradan bir geri 
dönüş hikayesi yaratabilirdik ama 
olmadı. Bundan sonrası için geliş-
meye devam etmeliyiz, artık maç 
kazanmamız gerekiyor. Ben 4 haf-
tadır buradayım ama takımın 
uzun süredir bir mağlubiyet serisi 
var. Bunu bir an önce atlatmamız 
gerekiyor. Çalışmalarımıza devam 
edip gelişmeye devam etmek isti-
yoruz." şeklinde konuştu. AA

Thomas Reis: "Güzel bir  
galibiyet aldık" 

Carlos Cuesta, Galatasaray  
tarihindeki 8. Kolombiyalı futbolcu 

Net Global Sivasspor hükmen  
mağlubiyet kararı için açıklama yaptı 

Reeder Samsuns-
por'un teknik direk-

törü Thomas Reis, 
"Geçen hafta aldığı-
mız mağlubiyetten 

sonra iyi bir reaksi-
yon gösterip bu maç-
ta güzel bir galibiyet 

aldık." dedi. 
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bilim

2024 yılı, teknoloji dünyasın-
da yapay zeka destekli telefon-

ların hızla yükseldiği bir yıl
olarak kayıtlara geçti. OP-

PO’nun Kurumsal İletişim Mü-
dürü Murat Karakoç, Türki-

ye’de ve dünyada bu yenilikle-
rin etkilerini değerlendirdi
nHüsEYiN ARiF ÇAKMAK
2024, üretken yapay zekanın tekno-

loji dünyasında daha fazla yer bulduğu
bir yıl oldu. OPPO’nun Türkiye’deki
operasyonlarını anlatan Murat Kara-
koç, bu yıl Türkiye pazarında özellikle
yapay zeka entegrasyonları üzerine yo-
ğunlaştıklarını belirtti. OPPO’nun Tür-
kiye’deki üretici ve dağıtıcı ortaklarıyla
birlikte geliştirdiği projeler sayesinde,
yerel üretim artarken, küresel strateji-
lerde de Türkiye’nin önemli bir konum-
da olduğunu vurguladı. “Önümüzdeki
3-5 yıl içinde cep telefonları, yapay ze-
kayı kullanabilecek birincil araç olacak.
bu gelişmeler hem yazılım hem de do-
nanım tarafındaki yeniliklerle müm-
kün hâle geliyor. biz de Türkiye'de bu
yenilikleri daha da ileriye taşımak için
önemli adımlar atıyoruz,” diyen Kara-
koç, Türkiye’de ürettikleri akıllı tele-
fonlarıyla da sektöre farklı bir yaklaşım
sunduklarını ifade etti. Murat Karakoç,
Türkiye’nin OPPO’nun küresel büyüme
açısından çok stratejik bir pazar oldu-
ğunu belirterek; “Türkiye'nin jeopolitik
ve ekonomik olarak Avrupa ile enteg-
rasyona açık bir pazar olması, OPPO
için büyük bir fırsat yaratıyor” dedi. Ka-
rakoç, Türkiye’deki tüketicilerin tekno-
lojiye olan ilgisi ve adaptasyon hızının
da şirketin bu pazara olan yatırımını
artırmasının başlıca sebepleri arasında
olduğunu da sözlerine ekledi.

tüketicinin teknoloji 
kullanım alışkanlıkları

Karakoç açıklamasında: “Türkiye’de
teknolojiye olan yüksek ilgi, akıllı tele-
fon pazarındaki büyümenin en önemli
itici güçlerinden biri. Araştırmalara
göre, Türk tüketicilerinin neredeyse
yüzde 80’i cep telefonu kullanıyor. sos-
yal medya kullanım oranının da yüksek
olduğu Türkiye’de, tüketiciler teknolo-
jiye hızlı adapte olabiliyor ve bunun da
OPPO gibi markalar için büyük bir fır-
sat. Teknolojiyle haşır neşir bir toplum
olarak, Türk tüketicisi her yeniliğe açık
ve yeniliklerin hızlı bir şekilde hayatla-
rına entegre edilmesini istiyor” dedi.

Gelecekte akıllı telefonların yalnızca
iletişim aracı olmaktan çıkıp, birer ya-
pay zeka merkezi hâline geleceğini kay-
deden Karakoç, üretken yapay zekâ tek-
nolojisinin telefonlarla entegrasyonu-
nun önemine dikkat çekti. Karakoç,
“Yapay zeka entegrasyonu hızla ilerli-
yor. Önümüzdeki yıllarda telefonlar, ya-
pay zekayı daha fazla kullanabilen ve
bu teknolojiyi günlük hayatımıza enteg-
re edebilen cihazlar haline gelecek,”
dedi. OPPO’nun enerji verimliliği ve
sürdürülebilirlik alanındaki çalışmala-
rı hakkında da açıklamada bulunan Ka-
rakoç, şirketin 20. yılında, pil ömrü ve
dayanıklılığı konusunda sürekli yenilik-
ler üzerinde çalıştığını belirtti. Özellikle
kullanıcıların cihazlarını daha verimli
kullanmalarına olanak sağlayacak tek-
nolojiler üzerine yatırımlarının devam
ettiğini belirtti. OPPO’nun katlanabilir
ekranlı telefonları ve artırılmış gerçek-
lik (AR) teknolojilerine dair bilgi veren
Karakoç, katlanabilir telefonların Tür-
kiye pazarında fiyatların daha uygun
hale gelmesiyle büyük bir ilgi gördüğü-
nü belirtti. Ayrıca artırılmış gerçeklik
ve sanal gerçeklik teknolojilerinin, eği-
tim sektöründe de büyük bir potansiyel
sunduğunu, bunun kullanıcı alışkanlık-
ları ve tercihlerine bağlı olarak daha ge-
niş kitlelere ulaşacağını ifade etti.

OPPO, Türkiye’de
teknolojiyi 

yeni bir boyuta
taşıyor

n sERKAN ÖZTüRK
sibER güvenlik sektörünün lideriESET, yapay zekâ araçlarının kötü aktör-lerin elinde her türlü dolandırıcılığın,dezenformasyon kampanyasının diğertehditlerin ölçeğini ve şiddetini artırabi-leceğini belirterek 2025 yılında neleredikkat edilmesi gerektiğinin altını çizdi.Birleşik Krallık Ulusal Siber GüvenlikMerkezi (NCSC) 2024'ün başında, yapayzekânın halihazırda her tür tehdit aktö-rü tarafından kullanıldığı ve "önümüz-deki iki yıl içinde siber saldırıların hac-mini ve etkisini artıracağı" uyarısındabulundu. Tehdit en çok, üretken yapayzekânın (GenAI) kötü niyetli aktörlerinhatasız yerel dillerde ikna edici kam-panyalar hazırlamasına yardımcı olabil-diği sosyal mühendislik alanında görü-lebilir.  Bu trendler 2025 yılında devamedecek olsa da yapay zekânın şu amaç-larla kullanıldığını da görebiliriz:
· Kimlik doğrulama baypası: Do-landırıcıların yeni hesap oluşturma vehesap erişimi için selfie ve video tabanlıkontrollerde müşterileri taklit etmeleri-ne yardımcı olmak için kullanılan Deep-fake teknolojisi.
· iş e-postalarının ele geçirilmesi

(bEC): Yapay zekâ bir kez daha sosyalmühendislik için kullanıldı ancak bu kezkurumsal alıcıyı kandırıp dolandırıcınınkontrolü altındaki bir hesaba para hava-le etmesi için. Deepfake ses ve video, te-lefon görüşmelerinde ve sanal toplantı-larda CEO'ları ve diğer üst düzey liderle-ri taklit etmek için de kullanılabiliyor. 
· Taklit dolandırıcılığı: Açık kay-naklı büyük dil modelleri (LLM'ler) do-landırıcılar için yeni fırsatlar sunacaktır.Dolandırıcılar, hacklenmiş veya halkaaçık sosyal medya hesaplarından topla-nan veriler üzerinde bu modelleri eğite-rek arkadaşlarını ve ailelerini kandır-mak için tasarlanmış sanal adam kaçır-ma ve diğer dolandırıcılıklarda kurban-ların kimliğine bürünebilirler.
· Influencer dolandırıcılığı: Benzerbir şekilde, GenAI'nin 2025 yılında do-landırıcılar tarafından ünlüleri, influen-cer'ları ve diğer tanınmış kişileri takliteden sahte veya kopya sosyal medya he-sapları oluşturmak için kullanıldığını

görmeyi bekliyoruz. Deepfake videolar,ESET'in en son Tehdit Raporu'nda vur-gulanan türden hileler de dahil olmaküzere, örneğin yatırım ve kripto dolan-dırıcılıklarında takipçilerin kişisel bilgi-lerini ve paralarını teslim etmelerinisağlamak için yayımlanacaktır. Bu du-rum, etkili hesap doğrulama araçları verozetleri sunmaları için sosyal medyaplatformları üzerinde daha fazla baskıoluşturacak ve sizin de tetikte olmanızısağlayacaktır.
· Dezenformasyon: Düşman devlet-ler ve diğer gruplar, saf sosyal medyakullanıcılarının sahte hesapları takip et-melerini sağlamak amacıyla kolaycasahte içerik üretmek için GenAI'dan ya-rarlanacaktır. Bu kullanıcılar daha sonraiçerik/trol çiftliklerinden daha etkili vetespit edilmesi daha zor bir şekilde etkioperasyonları için çevrimiçi amplifika-törlere dönüştürülebilir.
· Parola kırma: Yapay zekâ odaklıaraçlar, kurumsal ağlara ve verilere veayrıca müşteri hesaplarına erişim sağla-mak için kullanıcı kimlik bilgilerini sani-yeler içinde toplu olarak açığa çıkarabi-lir. 

2025 için yapay zeka 
gizlilik endişeleriYapay zekâ önümüzdeki yıl sadecetehdit aktörleri için bir araç olmayacak.Aynı zamanda yüksek bir veri sızıntısıriskini de beraberinde getirecek.LLM'ler kendilerini eğitmek için büyükhacimlerde metin, görüntü ve videoyaihtiyaç duyarlar. Genellikle bu verilerinbazıları hassas olacaktır: Biyometri, sağ-lık bilgileri veya finansal veriler gibi.Bazı durumlarda, sosyal medya ve diğerşirketler, müşteri verilerini modellerieğitmek için kullanmak üzere Şartlar veKoşullar’ı değiştirebilir. Bu bilgiler ya-pay zekâ modeli tarafından toplandık-tan sonra, yapay zekâ sisteminin kendi-sinin hacklenmesi durumunda ya da bil-giler LLM üzerinde çalışan GenAI uygu-lamaları aracılığıyla başkalarıyla payla-şılırsa bireyler için bir risk teşkil eder.Kurumsal kullanıcılar için de GenAI is-temleri aracılığıyla farkında olmadanişle ilgili hassas bilgileri paylaşabilecek-

lerine dair bir endişe var. Bir anketegöre, Birleşik Krallık'taki şirketlerinbeşte biri, çalışanların GenAI kullanımıyoluyla potansiyel olarak hassas kurum-sal verileri yanlışlıkla ifşa etti. İyi haber şu ki yapay zekâ yeni ürünve hizmetlere dahil edildikçe önümüz-deki yıl siber güvenlik ekiplerinin çalış-malarında daha büyük bir rol oynaya-cak. · Kullanıcıları, güvenlik ekiplerini vehatta yapay zekâ güvenlik araçlarınıeğitmek için sentetik veriler oluşturmak· Analistler için uzun ve karmaşıktehdit istihbarat raporlarını özetlemek· İş yükü fazla olan ekipler için uyarı-ları bağlamsallaştırıp önceliklendirerekve araştırma ve düzeltme için iş akışları-nı otomatikleştirerek SecOps verimlili-ğini artırmak· Şüpheli davranış belirtileri için bü-yük veri hacimlerini taramak· Yanlış yapılandırma olasılığınıazaltmaya yardımcı olmak için çeşitliürünlerde yerleşik olarak bulunan "yar-dımcı pilot" işlevi aracılığıyla BT ekiple-rine beceri kazandırmakBununla birlikte, BT ve güvenlik li-derleri yapay zekânın sınırlarını ve ka-rar verme sürecinde insan uzmanlığınınönemini de anlamalıdır. Sanrı, modelbozulması ve diğer potansiyel olumsuzsonuçlar riskini azaltmak için 2025 yı-lında insan ve makine arasında bir den-geye ihtiyaç duyulacaktır. Yapay zekâ si-hirli bir değnek değildir. Optimum so-

nuçlar için diğer araç ve tekniklerle bir-leştirilmelidir. Tehdit ortamı ve yapayzekâ güvenliğinin gelişimi bir boşluktagerçekleşmiyor. Başta ABD olmak üzere2025'teki jeopolitik değişiklikler, tekno-loji ve sosyal medya sektörlerinde dere-gülasyona bile yol açabilir. Bu da dolan-dırıcıların ve diğer kötü niyetli aktörle-rin çevrimiçi platformları yapay zekâ ta-rafından üretilen tehditlerle doldurma-sını sağlayabilir. Bu arada AB'de, uyumekipleri için hayatı daha zor hale getire-bilecek yapay zekâ düzenlemesi konu-sunda hâlâ bazı belirsizlikler var. Hukukuzmanlarının belirttiği gibi uygulamakurallarının ve rehberliğin hâlâ çözül-mesi ve yapay zekâ sistem arızaları içinsorumluluğun hesaplanması gerekiyor.Teknoloji sektöründen gelen lobi faali-yetleri, AB yapay zekâ yasasının pratiktenasıl uygulanacağını değiştirebilir. Bununla birlikte açık olan şey, yapayzekânın 2025 yılında teknolojiyle etkile-şim şeklimizi iyi ve kötü yönde köktendeğiştireceğidir. İşletmeler ve bireyleriçin büyük potansiyel faydalar sunarkenaynı zamanda yönetilmesi gereken yeniriskler de barındırıyor. Bunun gerçek-leştiğinden emin olmak için önümüzde-ki yıl boyunca daha yakın çalışmak her-kesin yararına olacaktır. Hükümetler,özel sektör işletmeleri ve son kullanıcı-lar, yapay zekânın risklerini azaltırkenpotansiyelinden yararlanmak için üzer-lerine düşeni yapmalı ve birlikte çalış-malıdır.

Siber güvenlik ve 
yapay zeka: 2025

yılında neler olacakYapay zeka geçtiğimiz yıl siber güvenlik silahlanma yarışına büyük bir ivme kazandırdı. Önü-müzdeki 12 ay da bu yarışa hiç ara vermeyecek. Bu durum, kurumsal siber güvenlik ekiplerive işverenlerinin yanı sıra günlük web kullanıcıları için de önemli sonuçlar doğuruyor

nMEHMET KIZMAZ
YüKsEK performanslı bilgisayar çö-zümleriyle tanınan Monster ile SiemensTürkiye Dijital Endüstriler Software Bö-lümü önemli bir iş birliğine imza attı. İşbirliği kapsamında, mühendislere, tasa-rımcılara ve bu öğrencilere Siemens So-lid Edge CAD & CAM lisansı hediye edili-yor. RTX 4060, RTX 4070, RTX 3500ADA ve RTX 5000 ADA ekran kartlarınasahip Monster laptoplar, Solid Edge CAD& CAM yazılımıyla birlikte üstün grafikişleme gücü sunarak; parça montaj tasa-rımı, otomatik teknik resim, simülasyonve veri yönetimi uygulamaları gibi sü-reçlerde yüksek üretkenlik sağlıyor. İş-letmeler için 600 dolar, öğrenciler içinde 3 yıllık lisanslı kullanım ve eğitim kitidahil olarak toplamda 1.100 dolar değe-rinde tasarruf sunan kampanya, 31Ocak 2025’e kadar devam ediyor. İleri düzey bir CAD & CAM yazılımıolan Siemens Solid Edge, mühendisliktasarımı ve üretim süreçlerini daha hızlı

ve verimli bir şekilde yönetme imkânısağlıyor. Solid Edge’in sunduğu CAD veCAM entegrasyonu, tasarım süreçlerini“dijital ikiz teknolojisi” gibi yenilikçikonseptle dijitalleştirerek, mühendisliksüreçlerini hızlandırıyor. Yazılım, tasa-rımcılar, mühendisler ve 3D yazıcı kulla-nıcıları gibi geniş bir kitleye hitap edi-yor. Solid Edge, Monster’ın güçlü dona-nımlarıyla uyumlu bir şekilde çalışıyor.Yoğun işlem gücü, zorlu grafikler ve

modeller için optimize edilen Monsterlaptoplar, profesyonellerin ihtiyaç duy-duğu performansı sonuna kadar sağlı-yor. Monster, laptoplarında Intel’in enverimli işlemcilerini ve NVIDIA’nın enperformanslı ekran kartlarını kullanıyor.Siemens Solid Edge yazılımını yüksekhızda çalıştıracak donanımlara sahipolan Monster laptoplar, program ile sonderece uyumlu performans gösteriyor.RTX 4060 ve RTX 4070 ekran kartlı

Monster laptoplar, öğrencilerin tasarımve modelleme ihtiyaçlarına karşılık ve-rirken, aynı zamanda oyun ve eğlenceihtiyaçlarını da karşılıyor. RTX 3500ADA ve RTX 5000 ADA ekran kartlıMonster laptoplar ise yalnızca tasarımve mühendislik süreçlerini ilerletmekisteyen kullanıcıları hedefliyor. Monstermağazası ve monsternotebook.com.trüzerinden sipariş edilebilen laptoplar,kullanıcılarıyla buluşmayı bekliyor. Bunların yanı sıra Monster, laptopla-rının uzun süre yüksek performanslaçalışmasını sağlamak için yılda iki kezömür boyu ücretsiz bakım garantisi sağ-lıyor. Monster teknik servis uzmanlarıtarafından sunulan bu hizmet sayesindekullanıcılar, cihazlarını performanslı birşekilde kullanmaya devam edebiliyorlar.Bu hizmet; termal macun değişimi, fanve klavye temizliği gibi birçok kapsamlıbakımı içeriyor. Üstelik bu ayrıcalık, ga-ranti süresi sona erdikten sonra da üc-retsiz olarak sağlanıyor.

İki dev güçlerini birleştiriyorTeknoloji dünyasının önde gelen markaları Monster ve Siemens, mühendisler, tasarımcılar gibi birçok profesyonellerin ve öğ-rencilerin işini kolaylaştıracak bir iş birliğine imza attı. İş birliği kapsamında; seçili Monster laptoplarda yıl sonuna kadar ge-çerli olmak üzere, öğrenciler için 3 yıl ve ticari kullanım için 3 ay geçerli Siemens Solid Edge lisansı ücretsiz olarak sunuluyor
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